
نماینده مردم در مجلس دهم با تأکید بر نقش از بین رفتن 
تنش ها و تندروی های سیاسی در حل مشکلات کشور، 
گفت: تنش های سیاسی خیلی عرصه اقتصاد را آزار می داد 
که فکر می کنم در مجلس دهم دیگر ما این موارد را نداشته 
باشیم. غلامرضا تاجگردون رسیدگی و ساماندهی به بحث 
اشتغال و اقتصاد کشور را اولویت اول مجلس دهم دانست 

و اظهار داشت: فکر می کنم که اگر مجلس بتواند در فضای 
آرام قدم بردارد در این زمینه موفق خواهد شد. نماینده مردم 
گچساران در مجلس دهم در پاسخ به سؤالی در مورد راهکار 
موفقیت مجلس شورای اسلامی در بهبود معیشت مردم و 
سایر بخش های اقتصادی کشور، گفت: باید ظرفیت های 

متفاوت برای اقتصاد فراهم شود...

وکیل مدافع بابک زنجانی از تعیین شعبه دیوان عالی کشور جهت رسیدگی به پرونده موکلش خبر داد. رسول کوهپایه زاده  
گفت: پس از مراجعات متعدد به دیوان عالی کشور اعلام شد که پرونده جهت رسیدگی تعیین شعبه شده و قضات در حال 
رسیدگی هستند، ولی شعبه محرمانه است و کسی از آن مطلع نیست و نمی توانیم آن را اعلام کنیم تا قضات فارغ از حواشی 

و جو سنگین رسانه ای و سیاسی در آرامش به کار قضایی خود بپردازند...
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وزیر اطلاعات:

ایجاد فضای باز و آزاد اندیشانه ضروری است

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم خبر داد:

مردم قم روزانه 30 میلیون تومان صدقه می دهند

شعبه رسیدگی به پرونده میلیاردر نفتی محرمانه اعلام شد:

پرونده بابک زنجانی 
در دیوان عالی

كدام روحانی حقوق 100 میلیونی دارد؟!

غلامرضا تاجگردون:

 بوی اعتدال از مجلس دهم 
بیشتر احساس می شود
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روزنامه صبح ایران

در نظر دارد نسبت برگزاری مزایده عمومی با مشخصات و شرایط کلی ذیل اقدام نماید. 
موضوع مزایده : 

واگذاری موقت امتیاز حق بهره برداری عوارضی میدان بزرگ شهید رجایی ، تعدادی بازار مایحتاج و 
میوه و تره بار و کیوسک مطابق جدول ذیل به متقاضیان واجد الشرایط.

تضمین شرکت در مزایده: 
به صورت ضمانت نامه بانکی ، یا واریز وجه نقد به حساب سپرده سازمان، نزد بانک انصار شعبه مرکزی 

به شماره 351082491518231 به نام سازمان میادین میوه و تره بارشهرداری قم انجام گیرد.
محل دریافت اسناد و مشخصات مزایده: متقاضیان می توانند از تاریخ 95/03/22 تا پایان وقت اداری 
مورخه 95/04/05 با ارائه اسناد و سوابق کاری مرتبط به واحد درآمد سازمان واقع در جاده قدیم قم- 
تهران، روبروی بهشت معصومه )س( -  بلوار شهید رجایی، میدان میوه و تره بار شهید رجایی- جنب 
بانک ملی - ساختمان اداری سازمان میادین مراجعه نموده و اسناد مزایده را دریافت نمایند تلفن تماس 

 .36641174
مهلت تحویل اسناد و ارائه پیشنهادات : تا پایان وقت اداری 95/04/06 می بایست تحویل دبیر خانه 

سازمان میادین نمایند. 
متقاضیان بایستی :

- ارائه سپرده مزایده طی فیش پرداختی الزامی است .
- سازمان در رد یا قبول پیشنهادات مختار می باشد .                                                                     
- هزینه انتشار آگهی به عهده برنده مزایده می باشد.                                                                       

- سایر اطلاعات  شرایط مزایده در اسناد و مدارک درج شده است. 

سازمان میادین میوه و تره بار 
و ساماندهی مشاغل شهری قم

روابط عمومی سازمان میادین شهرداری قم

آگهی مزایده )نوبت اول(

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار رئیس و نمایندگان مجلس دهم تاکید 
در کشور،  آرامش  روح  دمیدن  باید ضمن  اسلامی  کردند: مجلس شورای 
»انقلابی« باشد و در قانونگذاری انقلابی عمل کند و به مواضع خصمانه 
و مغرضانه امریکا، واکنش نشان دهد و در مقابل سیاست های استکبار 
ایستادگی کند. حضرت آیت الله خامنه ای صبح یکشنبه در دیدار رئیس 
و نمایندگان مجلس دهم بر لزوم حفظ اقتدار، هیبت و جایگاه در رأس 
امور بودن مجلس شورای اسلامی، به الزامات قانونگذاری خوب در 
مجلس اشاره کردند و با برشمردن اولویت های کاری مجلس در 

عرصه های اقتصاد مقاومتی، فرهنگ و سیاستهای داخلی، منطقه ای و بین المللی، تاکید 
کردند. رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود با تبریک به نمایندگان مجلس دهم 
به دلیل کسب توفیق خدمتگزاری در قوه مقننه، جایگاه این قوه را والا و رفیع دانستند و 
افزودند: وظیفه قانونگذاری مجلس، بسیار مهم و در واقع ریل گذاری برای حرکت دولت 
است. حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه وظیفه نظارتی مجلس، تعارضی با موضوع 
همکاری با دولت ندارد، خاطرنشان کردند: این همکاری به معنای گذشتن مجلس از حق 
خود نیست و نمایندگان باید با استفاده از اختیارات قانونی خود همچون تحقیق و تفحص، 

اجرای صحیح قانون را پیگیری کنند ...

رهبر معظم انقلاب در دیدار رئیس و نمایندگان مجلس:

مسئله اقتصاد، اولویت فوری و کنونی کشور است
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نامزدی  احمدی نژاد 
جاذبه ای برای 
مردم  ندارد

دکتر علی لاریجانی: 

احتمال تک دوره ای بودن روحانی را قوی نمی بینم

 می دانستم ائتلاف اصولگرایان پیروز نمی شود

برای انتخابات 96 برنامه ای ندارم

2

تاسیسات  و  اموال  اماکن،  از  نگهبانی  پروژه  دارد:  نظر  در 
شرکت گاز استان قم را از طریق مناقصه عمومی )یک مرحله 

ای( به مناقصه گران واجد شرایط واگذار نماید :
الف- شرح مختصر کار : در جلسه توجیهی مکان و شرح 

قرارداد توضیح داده می شود.
ب- محل اجرا: سطح استان قم می باشد.

ج- شرایط پیمانکاران متقاضی:
1 - توانایی انجام کار در مدت 360 روز تقویمی.

2 - دارا بودن گواهینامه تایید صلاحیت از وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی )فعالیت نگهبانی( به همراه اخذ تائیدیه از سازمان 

حراست وزارت نفت
3 - دارای تایید صلاحیت از سازمان حراست وزارت نفت

4 - داراری تجربه کافی و مرتبط با موضوع نگهبانی
5 - توانایی ارایه ضمانتنامه بانکی یا وجه نقد )واریزی به 
حساب شماره 2174633403005 سیبا( به مبلغ 561/000/000 

ریال به عنوان سپرده شرکت در مناقصه همراه اسناد تحویلی.
6 - توانایی ارایه انواع ضمانتنامه های بانکی جهت اجرای 

تعهدات قراردادی.
د- مهلت اعلام آمادگی و دریافت اسناد مناقصه و ارزیابی 

ساده تا تاریخ 1395/03/30 می باشد.
هـ- مهلت عودت اسناد ارزیابی ساده و پاکات مناقصه تا پایان 

وقت اداری مورخ 1395/04/12 می باشد.
مورخ  یکشنبه  روز  پاکات ساعت 10:00  گشایش  زمان  و- 

1395/04/20 می باشد.
مناقصه گران می توانند جهت خرید اسناد مناقصه )به مبلغ 
350/000 ریال با لحاظ مالیات بر ارزش افزوده( به آدرس قم, 
بین میدان امام خمینی و میدان شهید زین الدین کوچه شماره 
18 شرکت گاز استان قم، امور پیمانها مراجعه نمایند. در ضمن 
این آگهی از طریق نشانی سایت شرکت گاز استان قم به آدرس: 
www.nigc-qpgc.ir یا سایت پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات 

به آدرس www.spac.ir قابل دریافت است.
نکات قابل توجه :

 ارایه مدارک فوق الذکر هیچگونه حقی را جهت متقاضیان 
ایجاد نخواهد کرد.

به این پیمان پیش پرداخت تعلق نمی گیرد.
شرکت گاز استان قم در قبول یا رد کلیه پیشنهادها مختار 

بوده و اعتراضی پذیرفته نخواهد شد.
به پیشنهادهای مشروط و مبهم و پیشنهادهایی که بعد از 

مدت مقرر در آگهی برسد مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد شد.
در صورت نیاز به اطلاعات بیشتر متقاضیان می توانند با شماره 
تلفکس امور قراردادهای شرکت گاز استان قم 025-36620004 

تماس حاصل فرمایند.

شركت گاز استان قم 

روابط عمومی شرکت گاز استان قم

تجدید مناقصه اول ) نوبت اول( 

شماره مناقصه: 95-2 شماره مجوز: 
1395/1156
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فرصتی نویدبخش 
برای تحول آفرینی

فارغ از پژوهش هایی که به صورت علمی، مراتب تحقق 
و موفقیت برنامه ها  و خط مشی ها را مورد بررسی قرار 
می دهند، صاحب نظران بر این باورند که همیشه در سطح 
جامعه، سیگنال هایی برای مطلع ساختن سیاستمداران و 

خط مشی گذاران از موفقیت آمیز بودن برنامه ها و خط مشی های آنان وجود دارد؛ 
سیگنال هایی نظیر تعداد دست فروشان خردسال و بزرگسال و زنان در پشت چراغ های 
قرمز یا تعداد تاکسی های در صف انتظار مسافر در ایستگاه  ها یا آمارهایی رسمی از میزان 
شروع کسب و کارهای جدید و تعطیلی کسب و کارهای سابق که همانند مکانیسم قیمت 
در اقتصاد بازاری، علائمی را از میزان رفاه یا نابسامانی در اوضاع اقتصادی و اجتماعی جامعه 
در اثر طرح ها و خط  مشی  های عمومی به سیاست  مداران و صاحب  منصبان سیاسی 
مخابره می  کنند. اگر علائم حاکی از نابسامانی در اوضاع اقتصادی و اجتماعی باشد آنچه 
مهم می  نماید قبول کردن این نکته است که برنامه  ها و خط  مشی  های تصویب و اجرا 
شده در دوران گذشته، موفقیت چندانی در راستای هدایت کشور در مسیر توسعه و بهبود 
رفاه مردم کسب نکرده  اند و باید در راستای بازتعریف برنامه  ها و خط  مشی  ها اقدام 
گردد. در خصوص ایران به گواه شواهد و آمارها و به اذعان اکثر صاحب ن ظران چنین 
شرایطی صادق است و به باور آنها آنچه برنام ه های توسعه و خط  مشی های اصلی کشور 
از آن رنج می برند، فقدان یک جهت  گیری کلی در آهنگ تصدی  گری  های کوتاه مدت 
قوای مجریه یا به تعبیر هرینگ این »مستأجران زودگذر« با گفتمان  های حاکم بر آنها 
است که برنامه  ها و خط  مشی  ها را تحت تأثیر قرار می  دهند و به هر دوره فعالیت 
چهار یا هشت ساله ریاست جمهوری و به ویژه، برنامه پنج ساله تدوین شده در این دوران، 
حال و هوای خاصی می  بخشند و حتی گاهی نیز برنامه را از دور اجرا خارج می  گردانند 
)تجربه برنامه چهارم توسعه(. نکته اینجاست که با وجود چنین تصدی  گری  های کوتاه 
مدت و گفتمان  های حاکم بر آنها، برنامه  ها و خط  مشی  ها از استمرار چندانی برخوردار 
نمی  گردند و جالب آنکه تجربه کشورهای توسعه  یافته در قرن بیستم )به ویژه، چهار 
ببر آسیا: کره جنوبی، تایوان، هنگ کنک، سنگاپور( حاکی از آن است که بدون اقدامات 
آینده  نگرانه بلندمدت و مستمر نمی  توان رشد و توسعه را به ارمغان آوردبا این مقدمه، 
در صورت پذیرش چنین شرایطی، آنچه اهمیت می  یابد لزوم بازنگری و تغییر در خط  
مشی  ها و جهت  گیری  های کلی توسعه  ای در راستای تعریف طرح  های صنعتی مولد 
و اصلاح جهت  گیری تخصیص  های بودجه  ای است. نکته این است که باور رایج بر این 
مدار می  چرخد که تغییر جهت  گیری  ها یا خط  مشی  ها اگر امکان  ناپذیر نباشد، 
بسیار دشوار می  نماید؛ اما ادبیات خط  مشی بر این امر صحه می  گذارد که امکان پذیری 
اصلاح و تغییر خط  مش ی ها و برنامه  ها در برهه  هایی از زمان فراهم می  گردد که 
در ساحت نظری تحت عنوان »پنجره فرصت« شناخته می  شود. در چنین زمان  هایی 
نیروهای سیاسی با علائم دریافتی از جامعه راجع به مشکل همرأی شده، در مورد راه  حل 
و خط  مشی مناسب به بحث و شور می  پردازند و اقدامات مقتضی را اعمال می  نمایند. 
این نکته در مورد ایران بدان دلیل مهم می  نماید که شواهد حاکی از باز شدن »پنجره 
فرصت« برای قانون گذاران و سیاست  مداران در شرایط کنونی است و آگاهی نمایندگان 
مجلس از این مفهوم، در منزلت یکی از بازیگران و طراحان اصلی خط  مشی  های کشور 
می  تواند در سلب بهانه  جویی  هایی دال بر امکان  ناپذیری تغییر خط  مشی  ها یاری  
دهنده ظاهر گردد. پنجره فرصت بدان دلیل در حال باز شدن است که اکثریت مجلس با 
وجود نمایندگان اصلاح  طلب و نمایندگان حامی قوه مجریه، همراه و همرأی با دولت بوده، 
امکان انجام اصلاحات ضروری و مدنظر قرار دادن منافع عمومی و مسائل و مشکلات ناظر 
بر جامعه را بیش از پیش مهیا کرده است. رصد تجربه توسعه  یافتگی کشورهای توسعه  
یافته نیز حاکی از آن است که توسعه و پیشرفت در سایه همرأیی و اجماع بر اقدامات و 
خط  مشی  های خردمندانه و مستمر امکان  پذیر است و نه اختلافات حزبی و جناحی 
کوته  انگارانه: »دست خدا با جماعت است«. البته این یک روی سکه است و روی دیگر 
سکه نشانگر تجربه  ای است که در صورت همرأیی و همراهی بی  منطق قوای مجریه و 
مقننه، منافع عمومی فدای منافع حزبی و خودانگاشته دولت  مردان خودشیفته می  گردد؛ 
بنابراین، تأکید می  شود که هر نوع اجماع و همرأیی باید معطوف به منافع عمومی باشد و 
بس، نه منافع و بده  بستان  های حزبی و جناحی. مطابق با نظر کارل پاپر، جامعه به طور 
کل و نمایندگان و صاحب  منصبان سیاسی به طور خاص، می  بایست دریابند که »اگر بنا 
باشد تمدن ما به هستی خود ادامه دهد، باید عادت به دم فرو بستن و سر فرود آوردن در 
برابر مردان بزرگ را از خویشتن دور کنند؛ چرا که مردان بزرگ، خطاهای بزرگ هم مرتکب 
می  شوند«. به هر حال نظر به وجود شواهدی حاکی از باز شدن پنجره فرصت تغییر خط  
مشی در ایران، به طور خلاصه مفهوم پنجره فرصت و اشارات آن برای نمایندگان مجلس 
مورد اشاره قرار می  گیرد. پنجره فرصت تغییر خط  مشی در ادبیات نظری به طور خاص، 
در مدل خط  مشی گذاری کینگ  دان مدنظر قرار گرفته است که آگاهی نمایندگان و 
خط  مشی  گذاران از آن می  تواند در زمینه طراحی راه  حل  های پیشنهادی مدبرانه 
و دوراندیشانه و همچنین همراهی با تغییرات و کاهش مقاومت در برابر تغییرات مطلوب، 

مفید به فایده ظاهر شود.
*دانشجوی دکتری مدیریت توسعه، دانشکده مدیریت دانشگاه تهران

آیت الله یزدی:

 ارزش های دینی در جامعه کمرنگ نشود
 رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با اشاره به اینکه نباید ذره ای به اقتدار نظام 
اسلامی که امروز نقطه امید مستضعفان جهان است خدشه وارد شود، گفت: پاسداران که 
محافظان انقلاب اسلامی به شمار می روند باید شناخت کاملی از مبانی و ارزش های این 

نظام داشته باشند.
آیت الله محمد یزدی پیش از ظهر دیروز در همایش تبیین شاخصه های خط امام 
خمینی )ره( در حسینیه ثارالله سپاه امام علی بی ابیطالب )ع( قم با اشاره به نقش پاسداران 
در حفظ حاکمیت اسلام گفت: در نظام اسلامی همه بخش ها وظیفه دارند که بر اساس 
ارزش های اسلامی حرکت کرده و فرهنگ دینی را مورد توجه قرار دهند. وی به وضعیت 
کشور در شرایط کنونی اشاره کرد و گفت: باید برای مقابله با دشمنان به شرایط داخلی 
کشور، وضعیت کشورهای منطقه و اوضاع جهان اسلام توجه کرده و در کنار آن تحرکات 
سیاسی و نظامی دشمنان را نیز زیرنظر داشته باشیم. وی با اشاره به اینکه در حفظ اسلام 
نباید فقط به انجام امور ظاهری نظیر اقامه نماز جمعه و برگزاری مراسم های روضه خوانی 
بسنده کرد، افزود: اگر در جامعه ما از ارزش های انقلاب اسلامی خبری نباشد، هدفی که 
دنبال آن هستیم محقق نشده است. رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم به سخنان مقام 
معظم رهبری در خصوص انقلابی مانده حوزه های علمیه اشاره کرد و گفت: حوزه علمیه و 
اساتید نباید نسبت به شرایط اطراف خود بی تفاوت باشند و فقط به فراگیری علوم دینی و 
درس بحث اکتفا کنند، چرا که اگر چنین شود، حوزه همانند قبل از انقلاب خواهد شد. وی 
با اشاره به اینکه امروز شاهد هستیم که از سوی آمریکا و دیگر کشورهای استکباری به نام 
اسلام، تیشه به ریشه اسلام زده می شود، خاطرنشان کرد:  امروز در کشور عربستان حکومتی 
دست نشانده ظلم های بسیاری را به مسلمانان و به ویژه شیعیان روا می دارند. آیت الله یزدی 
با اشاره به اینکه نباید ذره ای به اقتدار نظام اسلامی که امروز نقطه امید مستضعفان جهان 
است خدشه وارد شود، گفت: پاسداران که محافظان انقلاب اسلامی به شمار می روند باید 
شناخت کاملی از مبانی و ارزش های این نظام داشته باشند. وی تاکید کرد: باید حقیقت 
اسلام در عملکرد پاسداران انقلاب اسلامی متجلی باشد و پاسداران باید در جامعه به گونه ای 
رفتار کنند که دیگر مردم ایشان را الگو قرار دهند به گزارش فارس. رئیس جامعه مدرسین 
حوزه علمیه قم با اشاره به اینکه جود وحدت بین ملت موجب افزایش قدرت حاکمیت 
اسلام در ایران شده است، گفت: فرد انقلابی کسی است که روی ارزش ها حساسیت 
داشته باشد؛ نباید شهرهای ما حتی شهر قم نسبت به مسئله حجاب که یک ارزش است 
کم توجهی صورت گیرد. وی با اشاره به اینکه برای پاسداری از نظام اسلامی باید عملکرد 
مسؤولان در رده های مختلف مورد توجه قرار گیرد، گفت:  در نظام اسلامی هر کجا که 

تخلفی مشاهده شود، باید تذکر داده شده و در مقابل آن ایستادگی شود.

آیت الله حسینی بوشهری:

برخی مسائل  سیاسی کشور 
نگران کننده است

مدیر حوزه های علمیه کشوربا ابراز نگرانی جدی از برخی مسائل جاری سیاسی در 
کشور، اظهار داشت: گاهی برخی مسائل سیاسی نگران کننده است  چرا که اخلاق و ادب 

در جامعه به چالش کشیده می شود.
آیت الله سیدهاشم حسینی بوشهری پیش از ظهر دیروز در دیدار با اعضای حزب موتلفه 
اسلامی اظهارداشت: مجموعه های انقلابی نظیر حزب موتلفه اسلامی، آموزه ها و چارچوب 
های تعامل سیاسی را در جامعه نهادینه کنند. مدیر حوزه های علمیه با اشاره به تاکیدات مقام 
معظم رهبری در خصوص اقتصاد مقاومتی، اظهار داشت: احزاب کشور از جمله حزب موتلفه 
اسلامی در مسائل اقتصادی کارگروه های قوی تشکیل دهند و در راستای ماموریت رهبری 
در بحث  اقتصاد مقاومتی فعال باشند و به سهم خود نقش آفرینی کنند. عضو هیئت رئیسه 
خبرگان رهبری در بخش دیگری از سخنان خود به تبیین ویژگی های دوستان خدا از منظر 
امام علی )ع( پرداخت و تصریح کرد: اولیاء الهی برخلاف کسانی که ظاهربین هستند، نگاه 
عمیق به مسائل دارند و متناسب با وضعیت گذشته و حال برای آینده برنامه ریزی می کنند. 
آیت الله حسینی بوشهری افزود: انسان های اهل دنیا فقط به جلوی خود نگاه می کنند، اما 
اولیاء الهی دورنگر هستند. وی تصریح کرد: دشمنان ما به شرایط امروز ما نگاه نمی کنند بلکه 
برای نسل متولد نشده ما نیز برنامه دارند و این مسئله نشان می دهد که دوستان انقلاب نیز 
باید ژرف نگر باشند. مدیر حوزه های علمیه افزود: اولیاء الله نفس خود را می کشند، پیش از 
آنکه نفس اماره آنها را دچار لغزش کند و هیچ نوع دلبستگی مادی به تعلقات دنیوی ندارند. 
وی یادآور شد: اولیاء الهی نگاه به ارزش های والاتر دارند و مخالف مسائلی هستند که مردم 
دنیاپرست با آن سازش کرده اند. مدیر حوزه های علمیه تصریح کرد: همچنین اولیای الهی 

موجب گسترش فرهنگ دینی و قرآنی در جامعه می شوند.

وزیر اطلاعات:

ایجاد فضای باز و آزاد اندیشانه ضروری است
وزیر اطلاعات ایجاد فضای باز و آزاد اندیشانه را در مسائل راهبردی ضروری دانست و 

گفت: نباید به تحلیلگران برچسب سیاسی و عوام گرایی زد.
به گزارش ایرنا، حجت الاسلام و المسلمین سید محمود علوی روز یکشنبه در همایش 
ملی روش های تحلیل اطلاعات که در مرکز همایش های صدا و سیما برگزار شد، افزود: در 
عرصه کار اطلاعاتی تجمیع اطلاعات بدون تحلیل جنگلی را درست می کند که برون رفت 

از آن ترسیم نشده و سرگردانی شدیدی را ایجاد می کند. 
وی ادامه داد: بسیاری از تحلیل ها بدون چارچوب است و ابزارهای ارتباطی هم انتقال 
این تحلیل های بدون چارچوب را تسهیل کرده است بنابراین هر چه بتوانیم از این ابزارها 

بهره مثبتی ببریم نتایج بهتری خواهیم داشت. 
وزیر اطلاعات با تاکید بر این که تحلیل ها باید علمی و با مدیریت صحیح باشند نه این 
که از تحلیل ها پیشگیری و جلوگیری شود. تصریح کرد: تحلیل های اطلاعاتی باید آسیب 

شناسانه، راهگشا، واقع نگر و نه توهمی و همچنین آینده پژوه باشد. 
علوی تصریح کرد: در تحلیل اطلاعاتی نیازمند همه رشته های علمی اعم از علوم 
سیاسی، جامعه شناسی، روانشناسی، حقوق و مدیریت خواهیم بود و تمام رشته ها برای 
تحقق امنیت ملی باید هم افزایی داشته باشند. علوی ادامه داد: تحلیل ها باید عقل محور 
باشد و اگر تحلیل ها از احساسات نشات گرفته باشد یا آمیخته با حب و بغض، خصلت محور 
و یا سلیقه ای باشد آنگاه امنیت ملی را با مخاطره مواجه خواهد کرد و امنیت ملی مبتنی 

بر توهم های اطلاعاتی غیرحقیقی خواهد شد. 
وزیر اطلاعات سانسور و خودسانسوری را آفت جدی تحلیل اطلاعاتی دانست و تاکید 
کرد در این صورت تصمیم گیران کشور از درک حقایق بازمی مانند و این گونه تحلیل 
ها صرفا به توجیه افکار و نظرات تحلیلگر پرداخته و تصمیم گیران را از مواجهه با شرایط 

جدید بازمی دارد. 
علوی انحراف در تصمیم سازی و تصمیم گیری های غیرسازنده را که اتلاف منابع و 

فرصت ها را در پی دارد از نتایج تحلیل های غیرواقعی دانست. 
رئیس شورای هماهنگی اطلاعات فضای باز و آزاداندیشانه در مسائل راهبردی را از 
ضرورت ها دانست و گفت: باید در تحلیل از برچسب زدن به تحلیلگران و عوام زدگی 
پرهیز کرد اگر در این عرصه به افراد برچست چپ و راست زده شود تحلیلگر به سمت و 
فضایی می رود که از این برچسب ها مصون بماند افراد باید بدون واهمه تحلیل اطلاعاتی 

داشته باشند. 
وی همچنین پرهیز از آمیختن واقعیات با ذهنیات را ضروری دانست و گفت: اگر این 

اتفاق در کار تحلیل اطلاعاتی عمدی باشد، مصداق خیانت را معنا می دهد. 
وزیر اطلاعات از تحلیلگران اطلاعاتی خواست تا از مطلق گرایی پرهیز کنند و تصریح 
کرد: تحلیل اطلاعاتی باید نسبیت گرایی که از جمله لوازم طبیعی علوم انسانی است، رعایت 
شود. همچنین زمانی می توان به داده ها اعتماد کرد که از یک چارچوب علمی طبعیت 

کند که اگر این گونه نشود، قطعا نتیجه لازم را در اختیار تصمیم گیران قرار نخواهد داد.
علوی استفاده از نرم افزارهای نوین، ایجاد بانک های اطلاعاتی، استفاده از دیدگاه 
متفکران و اندیشمندان و بهره گیری از خرد جمعی را از ضروریات کار تحلیل اطلاعاتی 
برشمرد و خاطرنشان کرد: باید با مراکز علمی و نخبگان کشور همکاری کرد و با مراکز 

پژوهشی و هم افزایی ارتباط داشت. 
وزیر اطلاعات خاطرنشان کرد: هرچه کار اطلاعاتی را دانش بنیان دنبال کنیم، به 
دستاوردهای بهتر، امنیت دانش بنیان تر، پایدارتر و آسیب ناپذیرتر می رسیم و اگر با شتاب 

مناسب در این عرصه حرکت نکنیم دچار تاخر اطلاعاتی خواهیم شد و زیان می بینیم.

علی شمخانی:

 باید به دنبال پایه گذاری 
قدرت اطلاعاتی باشیم

دبیر شورای عالی امنیت ملی گفت: در کنار قدرت موشکی، قدرت ایدئولوژیکی و تحقق 
اقتصاد مقاومتی که سه  پایه قدرت بازدارنده کشورمان هستند باید به دنبال پایه گذاری 

قدرت اطلاعاتی باشیم.
به گزارش ایسنا، دریابان علی شمخانی صبح روز یک شنبه در همایش ملی روش های 
تحلیل اطلاعات، اظهار کرد: قدرت یک پدیده چند بعدی است و مساوی دانستن قدرت 
با تجهیزات نظامی یک اشتباه فاحش است. رهبر انقلاب هم می فرمایند قدرتی موثر است 

که درونی شده باشد. 
وی در ادامه افزود: اگر انقلاب اسلامی بی نام امام خمینی )ره( در شناخته شده نیست،  
راه درست  حرکت کردن انقلاب هم بی خط رهبر انقلاب ممکن نیست. امروز نفوذ یکی از 
مهلک ترین اشکال خصومت دشمنان انقلاب اسلامی است و باید قدرت بازدارنده در این 
زمینه ایجاد شود. شمخانی هم چنین با اشاره به این که قدرت موشکی، قدرت ایدئولوژیکی 
و اقتصاد مقاومتی سه رکن از قدرت بازدارنده کشور است،  افزود: قدرت ایدئولوژیک ما، 
مقاومت و اسلام ناب محمدی )ص( را ایجاد کرده و یک سدی در برابر توسعه صهیونیسم 
در منطقه است. ما از اقتصاد مقاومتی انتظار داریم که جمهوری اسلامی ایران را از 
تأثیرپذیری فشارهای راهبردی دشمنان مصون کند. این ها سه مولفه قدرت داخلی ما 

هستند که باید قدرت اطلاعاتی را هم به این ها بیافزاییم. 
دبیر شورای عالی امنیت ملی در ادامه گفت: قدرت اطلاعاتی نقش هایی از قبیل 
قابلیت قدرت قاطع سایبری و بازدارندگی در برابر برتری دیگران به ویژه در حوزه نیمه  
سخت، قابلیت توانمندسازی مولفه های قدرت درونی نظام و مقابله با نفوذ،  قابلیت مقابله و 
خنثی سازی استراتژی ایران هراسی و به انزوا بردن کشور و قدرت اشراف اطلاعاتی و کنترل 
اشکال مختلف توطئه های قدرت های استکباری از جمله فعالیت های گروه های تکفیری و 

تروریستی را باید داشته باشد. 
شمخانی تأکید کرد: پایه گذاری قدرت اطلاعاتی نیازمند تلاش جهادی و اراده محکم 
کلیت نظام است. ایجاد این قدرت سخت تر از ایجاد قدرت موشکی، قدرت ایدئولوژیکی یا 
تحقق اقتصاد مقاومتی نیست. ما باید ایجاد قدرت اطلاعاتی را در دستور کار قرار دهیم و 

خلأ های این حوزه را شناسایی و برطرف کنیم. 
وی در پایان با اشاره به نقش قدرت اطلاعاتی در زمان دفاع مقدس، اظهار کرد: اگر روند 
بهره گیری از اطلاعات پس از جنگ تحمیلی ادامه می یافت ما امروز در وضعیت دیگری 
قرار داشتیم. البته جمع آوری و تحلیل اطلاعات در صحنه مقابله با تکفیری ها با موفقیت 

انجام شد.

غلامرضا تاجگردون:

 بوی اعتدال از مجلس دهم 
بیشتر احساس می شود

نماینده مردم در مجلس دهم با تأکید بر نقش از بین رفتن تنش ها و تندروی های 
سیاسی در حل مشکلات کشور، گفت: تنش های سیاسی خیلی عرصه اقتصاد را آزار می 

داد که فکر می کنم در مجلس دهم دیگر ما این موارد را نداشته باشیم.
غلامرضا تاجگردون در گفت و گو با جماران، رسیدگی و ساماندهی به بحث اشتغال و 
اقتصاد کشور را اولویت اول مجلس دهم دانست و اظهار داشت: فکر می کنم که اگر مجلس 
بتواند در فضای آرام قدم بردارد در این زمینه موفق خواهد شد. نماینده مردم گچساران در 
مجلس دهم در پاسخ به سؤالی در مورد راهکار موفقیت مجلس شورای اسلامی در بهبود 
معیشت مردم و سایر بخش های اقتصادی کشور، گفت: باید ظرفیت های متفاوت برای 
اقتصاد فراهم شود. برای تحقق اهداف مطرح شده اقتصادی کشور عرصه سیاسی، سیاست 

خارجی، مبانی پولی و ارزی کشور و موارد فراوان دیگر سهم دارد. 
وی تأکید کرد: همه ظرفیت ها باید فعال باشد تا اقدامات های اقتصادی بتواند مؤثر واقع 
شود. فکر می کنم مجلس دهم اگر بتواند بسیاری از تنش ها را خنثی کند بهترین فرصت 

است که ما بتوانیم تمامی فاکتورهای مؤثر در اقتصاد را اصلاح کنیم. 
تاجگردون با بیان اینکه بوی اعتدال از مجلس دهم بیشتر احساس می شود، افزود: 
وقتی که اعتدال حاکم شود عملا نوع رفتارهایی هم که صورت می گیرد متناسب می 
شود. با از بین رفتن تندروی ها در عرصه سیاست می تواند خیلی از مشکلاتی که ایجاد 
شده بود در این مجلس حل شود. وی اظهار داشت: من نمی گویم در عرصه اقتصاد چیزی 
روی زمین مانده و می توانستیم کاری انجام دهیم که انجام ندادیم. ولی تنش های سیاسی 
خیلی عرصه اقتصاد را آزار می داد که فکر می کنم در مجلس دهم دیگر ما این موارد را 

نداشته باشیم.

شعبه رسیدگی به پرونده میلیاردر نفتی محرمانه اعلام شد:

پرونده بابک زنجانی در دیوان عالی
وکیل مدافع بابک زنجانی از تعیین شعبه دیوان عالی کشور جهت رسیدگی به پرونده 

موکلش خبر داد.
به گزارش ایسنا، رسول کوهپایه زاده  گفت: پس از مراجعات متعدد به دیوان عالی کشور 
اعلام شد که پرونده جهت رسیدگی تعیین شعبه شده و قضات در حال رسیدگی هستند، 
ولی شعبه محرمانه است و کسی از آن مطلع نیست و نمی توانیم آن را اعلام کنیم تا قضات 

فارغ از حواشی و جو سنگین رسانه ای و سیاسی در آرامش به کار قضایی خود بپردازند. 
وی افزود: ما ضمن اعتقاد به دیوان عالی کشور به عنوان عالی ترین ملجاء عدل و داد و 
ذخیره ارزشمند از قضات شریف، شجاع، مستقل، دانشمند و عادل، امیدواریم این محرمانه 

بودن برای شکات و مدعی العموم هم حیاتی باشد و اصل برابری و تناظر رعایت شود. 
کوهپایه زاده اظهار امیدواری کرد که با توجه به لایحه فرجام خواهی، اعتراضات و ایرادات 
جدی و اساسی که به دادنامه بدوی وارد است و در نظر گرفتن صراحت قوانین و مقررات 
موضوعه و اصول دادرسی عادلانه کیفری، دیوان عالی کشور همچون گذشته و با حفظ 
استقلال کامل و تاکید بر اجرای قانون، رای عادلانه ای صادر کند و همانطور که نباید حتی 
از بیت المال تضییع شود حقوق شرعی و قانونی موکل نیز ملحوظ نظر قضایی قرار گیرد و 

از نقض قوانین و مقررات جلوگیری شود. 
بر اساس این گزارش، رسول کوهپایه زاده اول خردادماه در گفت وگو با خبرنگار ایسنا از 

ارسال پرونده موکل خود برای فرجام خواهی به دیوان عالی کشور خبر داده بود.

یادداشت

اخبــار

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار رئیس 
و نمایندگان مجلس دهم تاکید کردند: مجلس 
شورای اسلامی باید ضمن دمیدن روح آرامش 
قانونگذاری  باشد و در  در کشور، »انقلابی« 
و  خصمانه  مواضع  به  و  کند  عمل  انقلابی 
مغرضانه امریکا، واکنش نشان دهد و در مقابل 

سیاست های استکبار ایستادگی کند.
رسانی  اطلاع  پایگاه  از  ایرنا  گزارش  به 
دفتر مقام معظم رهبری، حضرت آیت الله 
خامنه ای صبح یکشنبه در دیدار رئیس و 
نمایندگان مجلس دهم بر لزوم حفظ اقتدار، 
هیبت و جایگاه در رأس امور بودن مجلس 
شورای اسلامی، به الزامات قانونگذاری خوب 
در مجلس اشاره کردند و با برشمردن اولویت 
اقتصاد  های  عرصه  در  مجلس  کاری  های 

مقاومتی، فرهنگ و سیاستهای داخلی، منطقه ای و بین 
المللی، تاکید کردند. رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان 
خود با تبریک به نمایندگان مجلس دهم به دلیل کسب 
توفیق خدمتگزاری در قوه مقننه، جایگاه این قوه را والا و 
رفیع دانستند و افزودند: وظیفه قانونگذاری مجلس، بسیار 
مهم و در واقع ریل گذاری برای حرکت دولت است. حضرت 
آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه وظیفه نظارتی مجلس، 
تعارضی با موضوع همکاری با دولت ندارد، خاطرنشان کردند: 
این همکاری به معنای گذشتن مجلس از حق خود نیست 
و نمایندگان باید با استفاده از اختیارات قانونی خود همچون 
تحقیق و تفحص، اجرای صحیح قانون را پیگیری کنند. 
ایشان با اشاره به سوگند نمایندگان مجلس در حفظ مبانی 
اسلام و دستاوردهای انقلاب افزودند: مجلس باید واقعاً در 
رأس امور باشد و حفظ جایگاه و هیبت واقعی مجلس بر 

عهده نمایندگان است.
رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر اینکه یکی از ضمانت های 
حفظ جایگاه والای مجلس شورای اسلامی، نظارت مجلس 
بر خویش است، به موضوع قانونگذاری خوب و الزامات آن 
اشاره کردند و گفتند: قانون باید »با کیفیت«، »متقن«، 
»همه جانبه نگر«، »واضح«، »بدون تعارض با قوانین دیگر«، 
»ضد فساد«، »منطبق با سیاستهای بالادستی«، »برگرفته 
از دیدگاههای کارشناسی بدنه دولت و خارج از دولت« و 
»دربر دارنده مصالح ملی به جای مصالح محلی« باشد. 
حضرت آیت الله خامنه ای به لایحه برنامه ششم به عنوان 
یکی از دستورکارهای فوق العاده مهم مجلس جدید اشاره 
کردند و افزودند: شرایط کشور، شرایط ویژه ای است، بنابراین 
برنامه ششم باید با دقت و بدون هیچ اغماض و کوتاهی مورد 
بررسی و تصویب قرار گیرد. ایشان همچنین با اشاره به حضور 
تعداد قابل توجهی از نمایندگان جدید، در مجلس دهم 
خاطرنشان کردند: من این موضوع را یک فرصت می دانم 
زیرا حضور نمایندگان تازه نفس در کنار برخی نمایندگان با 
تجربه، زمینه ساز یک مجلس با نشاط و با انگیزه است که از 

تجربیات نمایندگان با تجربه استفاده خواهد کرد.
رهبر انقلاب اسلامی سپس به موضوع اولویت های کاری 
مجلس دهم پرداختند و با تأکید بر اینکه »اقتصاد«، یک 
موضوع اصلی است، افزودند: نمایندگان مجلس، در خصوص 
عملی شدن اقتصاد مقاومتی بسیار تأثیرگذار هستند زیرا 
می توانند مسیر اقدامات اقتصادی دولت را در مسیر اقتصاد 
مقاومتی قرار دهند و همچنین این موضوع را از دولت مطالبه 
کنند. حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به تلاش دشمن 
برای استفاده از حربه اقتصاد به منظور ضربه زدن به نظام 
اسلامی، گفتند: اگر چه برخی ناشی گری ها انجام شد و 
برخی مواضع و صحبت های منفعلانه، دشمن را در استفاده 
از حربه تحریم، تشجیع کرد اما باید مشکلات اقتصادی به 
ویژه رکود و اشتغال حل شوند و صِرفِ صحبت، فایده ندارد. 
ایشان، حل موضوع رکود و اشتغال از طریق رونق تولید 
داخلی را از اولویت های اصلی و بسیار مهم در بخش اقتصاد 
برشمردند و خاطرنشان کردند: خجلت و شرمندگی نظام از 
بیکاری یک جوان، از خجلت و شرمندگی جوان بیکار در 
خانواده خود، بیشتر است، بنابراین باید برای حل این مشکل، 
اقدامات جدی انجام شود. رهبر انقلاب اسلامی مقابله با 
قاچاق را یکی دیگر از اولویت های کاری مجلس در موضوع 
اقتصاد دانستند و گفتند: قاچاق همچون خنجری به پشت 
نظام است که مقابله با آن هم آسان نیست اما دولت باید با 

این پدیده شوم برخورد کند و مجلس نیز پشتوانه این برخورد 
باشد. حضرت آیت الله خامنه ای در ادامه به موضوع فرهنگ 
به عنوان یکی دیگر از اولویت های کاری مجلس دهم اشاره 
کردند و گفتند: مسئله اقتصاد، اولویت فوری و کنونی کشور 

است اما فرهنگ در بلندمدت از اقتصاد نیز مهمتر است.
شاهد ولنگاری و بی اهتمامی 

در دستگاه های فرهنگی هستیم 
ایشان افزودند: در موضوع فرهنگ نوعی ولنگاری و بی 
اهتمامی در دستگاههای فرهنگی به چشم می خورد، زیرا 
در تولید کالای فرهنگی مفید و جلوگیری از تولید کالای 
فرهنگی مضرّ، کوتاهی هایی انجام می شود. حضرت آیت الله 
خامنه ای افزودند: در برخی مواقع تأکیدهایی که بر پرهیز 
از استفاده کالاهای مضرّ غیرفرهنگی همچون برخی مواد 
غذایی می شود، بیشتر از هشدار درباره کالاهای فرهنگی 
مضرّ است، در حالی که تأثیرات سوء این کالاها بر مردم 
خطرناک تر و گسترده تر است. ایشان خاطرنشان کردند: 
برخی مواقع در مقابل تولید یا ورود کالاهای فرهنگی مضر، 
موضع گیری و اقدامی نمی شود، زیرا این ترس وجود دارد که 

متهم به جلوگیری از جریان آزاد اطلاعات شوند.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به اقدامات سختگیرانه در 
اروپا و امریکا برای کنترل اطلاعات گفتند: ما در حالی از 
اتهام های بی اساس آنها در خصوص جلوگیری از جریان آزاد 
اطلاعات هراس داریم که کنترل های ما یک دهم سخت 
گیریهای آنها نیست. توصیه بعدی رهبر انقلاب اسلامی به 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی، »انقلابی بودن، انقلابی 

ماندن و انقلابی عمل کردن« بود.
اسلامی  شورای  مجلس  خامنه ای،  الله  آیت  حضرت 
را نهادی انقلابی و برآمده از انقلاب خواندند و خطاب به 
نمایندگان تأکید کردند: در قانون گذاری و در عمل به وظایف 
نمایندگی و در نطقها و موضع گیریهای خود، انقلابی عمل 
کنید. ایشان، موضع گیریهای عمومی مجلس در قبال مسائل 
کلان را مهم برشمردند و با تجلیل از کارنامه خوب مجلس 
نهم در این زمینه افزودند: مجلس باید در مواجهه و مقابله با 
جریانهای معارضِ سیاسی علیه انقلاب اسلامی، موضع قاطع 
و شفاف داشته باشد. رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به رفتار 
کاملًا خصمانه دولت و کنگره امریکا با جمهوری اسلامی 
ایران، گفتند: در مقابل گستاخی های دشمنان باید به میدان 
آمد و با پاسخ محکم، دهان آنها را بست، زیرا دشمن در 
عرصه سیاسی بر اساس عکس العمل ها محاسبه می کند و اگر 
احساس کند طرف مقابل منفعل و اهل عقب نشینی است، 

کوتاه نمی آید و زیاده خواهی می کند.
حضرت آیت الله خامنه ای در همین زمینه به قضیه 
مذاکرات هسته ای اشاره و خاطرنشان کردند: امریکایی ها اعم 
از دولت، کنگره و کاندیداهای ریاست جمهوری آینده، مدام 
زیاده خواهی و تهدید می کنند و مواضع و تهدیدهای آنها 
در مقطع فعلی همچون دوره قبل از توافق است و نباید در 
مقابل این گستاخی ها ساکت ماند. رهبر انقلاب اسلامی در 
ادامه به تشریح نقشه داخلی دشمن در فعال کردن گسلهای 
داخلی پرداختند و افزودند: دشمن در تلاش است تا گسل 
های قومی، عقیدتی و جناحی را فعال و تبدیل به زلزله کند، 
بنابراین نمایندگان مجلس باید تلاش کنند تا این طراحی 

دشمن به نتیجه نرسد.
انتقادها در مجلس به یقه گیری

 و تشنج کشیده نشود
نماینده مجلس  الله خامنه ای گفتند:  حضرت آیت 

می تواند طبق بینش و نگاه سیاسی خود رأی 
بدهد و در موافقت یا مخالفت با موضوعی، 
اظهارنظر یا انتقاد کند اما به هیچ وجه نباید 
قبلی  دوره های  در  مقاطع  برخی  همچون 
زبانی،  کشمکش  اختلاف،  به  کار  مجلس 

یقه گیری و تشنج کشیده شود. 
رهبر انقلاب، ایجاد تشنج در مجلس را 
موجب سرریز شدن آن به جامعه و بروز تنش 
و آثار روانی منفی در جامعه دانستند و گفتند: 
در مجلس باید آرامش حکمفرما باشد و این 
آرامش، قطعاً به جامعه نیز منتقل خواهد شد. 
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به تشریح 
طراحی دشمن در سطح منطقه پرداختند و 
خاطرنشان کردند: دشمن برای منطقه مهم و 
حساس غرب آسیا نقشه های مشخصی دارد 
و تلاش می کند سیاستهای جمهوری اسلامی را که مانع 

تحقق نقشه های اوست، خنثی کند.
ایشان در اشاره به برخی ویژگی های منطقه غرب آسیا 
افزودند: »حضور اسلام و مسلمانان«، »منابع عظیم نفتی و 
آبراهها« و »رژیم صهیونیستی« این منطقه را برای دشمن 
بسیار مهم کرده است و نقشه آنها برای این منطقه نیز همان 
چیزی است که چند سال قبل از آن به عنوان تشکیل 

»خاورمیانه جدید« و »خاورمیانه بزرگ« یاد کردند.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به محقق نشدن نقشه های 
امریکا در منطقه از جمله در عراق، سوریه، لبنان و فلسطین، 
به دلیل ایستادگی جمهوری اسلامی، تأکید کردند: باید در 
مقابل این سیاستهای سلطه جویانه ایستاد و چهره استکبار 
را افشا کرد. ایشان با هشدار در خصوص پرهیز از مواضع 
تأکید کردند: حقایق و  و رفتارهای مورد پسند دشمن، 
واقعیتهای استکبار و نظام سلطه را در مواضع و نطقهای خود 
بیان کنید و مراقب باشید حرف و عمل شما به امریکا و رژیم 

صهیونیستی کمک نکند.
رهبر انقلاب اسلامی در پایان خاطرنشان کردند: دشمن 
در سه سطح بین المللی، منطقه ای و داخلی طراحی هایی 
برای نظام اسلامی دارد که در سطح بین المللی ادامه اتهام 
زنی ها، در سطح منطقه ای از میان برداشتن موانع تحقق 
نقشه های خود و در سطح داخلی فعال کردن گسل ها 
است، بنابراین همه قوا و مسئولان به ویژه نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی باید در قبال این طراحی ها هوشیار باشند. 
رهبر انقلاب اسلامی همچنین با اشاره به در پیش بودن 
ماه ضیافت الهی، ماه مبارک رمضان را فرصتی برای دعا، 
خودسازی و عمل صالح خواندند و افزودند: فرصت نمایندگی 
مجلس نیز که در اختیار شما عزیزان قرار گرفته، فرصت و 
موقعیتی زودگذر است که باید این فرصت را قدر بدانید و در 

انجام وظایف قانونی خود از خداوند کمک بخواهید.
مسئولیت سنگینی در دفاع از

 دژ انقلاب بر عهده داریم
پیش از سخنان رهبر انقلاب اسلامی، آقای لاریجانی 
رئیس مجلس شورای اسلامی با گرامی داشت یاد امام راحل، 
به اولویت ها و برنامه های مجلس دهم اشاره کرد و گفت: 
مسئولیت سنگینی در دفاع از دژ انقلاب بر عهده داریم و 
آنچه می تواند شرایط پرتنش منطقه را به سوی آرامش و 
تثبیت امنیت پایدار سوق دهد و امنیت ایران را مستقر نگه 

دارد، داشتن نگاه انقلابی و عمل به آن است.
وی افزود: انقلابی بودن، نقطه کانونی مجلس شورای 
اسلامی است و مجلس دهم رصد حوادث منطقه را با اهمیت 

زیاد پیگیری خواهد کرد.
رئیس مجلس با بیان اینکه مسئله سازی های امریکا پس 
از توافق هسته ای نشان می دهد که استکبار قصد ضربه زدن 
به منافع ملت ایران را دارد، تأکید کرد: نمایندگان ملت وظیفه 
خود می دانند مجلس را سپر دفاع از حقوق ملت در مقابل 

اجانب کنند.
آقای لاریجانی همکاری و تعامل قوای سه گانه و »ملت 
و دولت« در شرایط فعلی را ضروری دانست و با بیان اینکه 
برای عبور از رکود باید گام های سریع تر و دقیق تری برداشته 
شود، گفت: مجلس با محور قرار دادن تحقق اقتصاد مقاومتی 
و رونق تولید در همه کمیسیون ها این موضوع را اولویت 
نخست خود قرار داده و طرح ها و لوایح لازم و نظارت بر 

تحقق اقتصاد مقاومتی را پیگیری خواهد کرد.

رهبر معظم انقلاب در دیدار رئیس و نمایندگان مجلس:

مسئله اقتصاد، اولویت فوری و کنونی کشور است
اخبار

وزیر امور خارجه درباره آخرین تعاملات 
بانکی در پرتو نتایج برجام اظهار داشت: از 
دیدگاه ما گام اول بـرای تعاملات بـانکی 
بـرداشته شده است و لیکن آمریکایی هـا 
می بایست گام های عینی را با اراده و قدم 

های جدی بردارند.
محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه روز 
گذشته در دیدار »ادوارد نعلبندیان« همتای 
ارمنستانی خود با بیان این مطلب افزود: 
ما کلیه آثار و پیامدهای این روند را بدقت 
تحت بررسی داریم. ظریف وزیر امور خارجه 
کشورمان با اشاره به سوابق مناسبات دو 
کشور اظهار داشت: روابط تهران و ایروان 
همواره دوستانه و متین بوده و مراودات و 
سفر هیاتهای مختلف دو کشور در جریان 

بوده است و ما امیدواریم رایزنی های مستمر در جهت 
توسعه مناسبات دو کشور و صلح و توسعه و رفاه منطقه 
کمک کند. وزیر امور خارجه کشورمان با ارزیابی مراودات 
دوکشور در زمینه مجامع بین الملل خاطرنشان ساخت: 
همکاریهای دو کشور در بخش مجامع بین الملل می تواند 

گسترش یابد و ما در بحران اخیر قره باغ، طرفین را به 
خویشتنداری توصیه می کنیم و آمادگی داریم در جهت 
برقراری صلح و امنیت در منطقه هرگونه تلاش را به عمل 
آوریم. ظریف با ارزیابی چشم انداز مناسبات دوجانبه گفت: 
اگر چه مناسبات اقتصادی تحرک داشته ولیکن هنوز به 
سطح مناسب نرسیده و می بایست آن را به سطح مطلوب 

خویش ارتقا بخشیم و دو کشور در زمینه 
های گاز، برق، راه آهن می تواند پروژه های 
چند جانبه با تمامی کشورهای منطقه را 
تسهیل و گسترش دهند. وزیرامورخارجه 
کشورمان با اشاره به آثار همکاری های چند 
جانبه دو کشور در سازمان های اقتصادی 
منطقه ای همچون اورآسیا ابراز امیدواری 
همکاریهای  گسترش  طریق  از  که  کرد 
اقتصادی  توسعه  زمینه  بتوان  اقتصادی 
برای کل منطقه را در خدمت منافع و رفاه 
برای تمامی منطقه ارتقا بخشید. ظریف 
درخصوص فرآیند موافقنامه تبادل استرداد 
همکاریهای  و  کشور  دو  بین  محکومین 
محیط زیست ابراز امیدواری کردند: زمینه 
های پیشرفت امور اجرایی آن فراهم شده 
و آثار امضای تفاهم نامه لغو روادید بین اتباع دو کشور 
موجبات افزایش مراودات اتباع دو کشور در عرصه توریست 
و تجارت را تسهیل کند. وزرای خارجه ایران و ارمنستان 
همچنین راههای گسترش مناسبات دوجانبه و مسائل 

منطقه ای و بین المللی را مورد تبادل نظر قرار دادند.

ظریف در دیدار وزیر خارجه ارمنستان؛

آمریکایی ها باید در اجرای برجام گام های جدی بردارند

را  پیامی همگان  رئیس جمهوری در 
برای همگامی با جامعه جهانی برای حفظ 
طبیعت سرزمین ایران و محیط زیست کره 
مسکون فراخواند و گفت: مجلس دهم نیز با 
تکمیل و یا تصویب قوانین محیط زیستی، 

طبیعت شکننده کشور را یاری کند.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی 
ریاست جمهوری، متن پیام حجت الاسلام 
و المسلمین حسن روحانی که به مناسبت 
محیط  جهانی  روز  خردادماه؛  شانزدهم 

زیست منتشر شد، به این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

خداوند، زمین را آفرید و مهد انسان قرار 
داد؛ مکانی امن برای زندگی بشر تا بهره 
مند از شگفت انگیزترین و زیباترین پدیده 
های طبیعی، بر روی برکت زمین و زیر 
رحمت آسمان به رشد و بالندگی برسد؛ اما 
بدعهدی، آز و زیاده خواهی ها، اینک مهد و 
گهواره امن انسان را در خطر قرار داده است.

رشد جمعیت، گسترش فعالیت های 
توسعه ای و مصرف بی رویه از جمله عواملی 
است که سبب آلودگی و تخریب محیط 
زیست کره مسکون شده و لطمات جبران 
ناپذیری بر آن وارد ساخته است. لطماتی که 
دیگر پنهان نیست و حتی احتمال تلخ انهدام 
تمدن بشری بر اثر تغییرات اقلیمی را نیز به 

رخ می کشد. 
این احتمال البته موجب شده تا اراده 

روندهای  با  مقابله  برای  سیاسی  عالی 
گرمایش زمین، تخریب لایه ازن، از دست 
رفتن تنوع گیاهی و جانوری، آلودگی های 
شیمیایی آب، هوا و خاک شکل گیرد و 
دولت ها، مردم و بخش خصوصی برای این 

مهم به تشریک مساعی بپردازند. 
سال  تا  پایدار  توسعه  اهداف  چنانچه 
2030 و توافق پاریس برای مقابله با تغییر 
اقلیم به عنوان برنامه های مهمی که جهان 
بر سر آن به اجماع دست یافته، به تصویب 
رسیده است اما در کنار این توافقات، چهره 
دیگری از تخریب و نابودی به صورت جنگ 
و آتش افروزی در مناطق مختلف دنیا، به 
ویژه در خاورمیانه رخ نموده که خود واقعیتی 
محیط  برای  سهمگین  هشداری  و  تلخ 
زیست است. ایران سرافراز، به پشتوانه تمدن 
کهن و فرهنگ اسلامی خود در این شرایط 
خطیر جهانی و منطقه ای و با دولتی که 
حفظ محیط زیست را در اولویت های خود 
قرار داده، می تواند در این زمینه نقشی نو در 
افکند. ما از سویی به اجماع بین المللی مقابله 
با روندهای تخریبی محیط زیست پیوسته و 
برای اهداف توسعه پایدار و توافق اقلیم در 
همکاری های چند جانبه پیشگام بوده ایم 
و از سوی دیگر به شکاف هایی که می تواند 
عامل گسست و زمینه ساز فجایع طبیعی 
و انسانی مانند اختلاقات مذهبی و فرهنگی 

شود، توجه نشان داده ایم. 

با پیشنهاد قطعنامه Wave جهان را به 
دوری از خشونت و افراط دعوت کردیم و 
البته کوشیده ایم تا در قوه مجریه، فعالیت 
های توسعه ای و اقتصادی را هر چه بیشتر 
با طبیعت سازگار کنیم؛ و همزمان با ابلاغ 
سیاست های کلی نظام در موضوع محیط 
زیست توسط مقام معظم رهبری، جهت 
گیری قاطع دولت تدبیر و امید به عنوان 
»دولت محیط زیست« در مسیر هماهنگی 

و سازگاری با طبیعت قرار گیرد.
دولت یازدهم برای حفاظت از طبیعت 
و به پشتوانه برنامه های ملی، نگاه علمی و 
اجتماعی؛ گام هایی برداشته که روند مثبت 
تالاب،  چندین  و  ارومیه  دریاچه  احیای 
کاهش روند آلودگی هوا و تنفس سالم تر 
میلیون ها شهروند، اقدام برای حفظ تنوع 
زیستی و جلب مشارکت گسترده مردم برای 

حفظ طبیعت از جمله آنهاست. 
اکنون و در پی ایجاد فضای سالم، آزاد 
و مشارکتی، فعالیت های مدنی و مردمی 
در این مسیر رونق یافته است؛ و از ثمرات 
آن رشد کمی و کیفی تشکل های مدافع 
محیط زیست بوده که شنیدن هر چه بهتر 

صدایشان برای دولت مغتنم است. 
همچنین دفاع هنرمندان، ورزشکاران، 
دانشگاهیان و دیگر گروههای مرجع، امید را 
به عرصه محیط زیست بازگردانده است. در 
این عرصه از مهم ترین اقشاری که در سال 

های اخیر مورد توجه بوده اند، کارآفرینان و 
تولید کنندگان و فعالان اقتصادی هستند. 
اینک  فناوری های سبز  و حوزه  مشاغل 
عرصه ای مهم برای تغییر روندها به حساب 
می آیند که علاوه بر رونق اقتصادی و ایجاد 
اشتغال، در حل معضلات زیست محیطی 
موثرند. اینک پس از گام های دولت، انتظار 
می رود با شکل گیری مجلس دهم، رکن 
مهم قانونگذاری نیز برای تکمیل و تصویب 
قوانین لازم محیط زیستی اقدام و در جهت 
رفع خلاء های موجود، طبیعت شکننده 

کشور را یاری کند.
در سالهای اخیر، تصویر هولناک آینده 
زمین به عنوان تنها مهد انسانها، سبب شده 
تا جامعه جهانی، دولت ها، ملت ها، سازمان 
ها، تشکل ها، همه و همه احساس خطر 
کرده و در این فرصت باقیمانده به تلاش 
و همتی جمعی روی آورند؛ شاید بتوانند 
تخریب محیط  به گسترش  رو  روندهای 
زیست را متوقف سازند. چنین تصویری، 
ضرورت تغییر جدی و فوری روندها را برای 

خردمندان و دلسوزان آشکار می سازد.
در روز جهانی محیط زیست، همگام با 
جامعه جهانی برای حفظ طبیعت سرزمین 
ایران و محیط زیست کره مسکون، یک بار 

دیگر هم پیمان می شویم.
حسن روحانی 
رییس جمهوری اسلامی ایران

روحانی در پیامی به مناسبت روز جهانی محیط زیست:

روند تخریب محیط زیست باید متوقف شود

میر یعقوب رضایی *



3 اقتصادی
دوشنبه  هفدهم خرداد 1395   سال نوزدهم   شماره 4018

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,420,000یک مثقال طلا

1,020,400یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

 10,025,000 سکه بهار آزاد ی

 10,010,000 سکه امامی

 5,090,000 نیم سکه

 2,740,000 ربع  سکه

1,880,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 37,000,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,800,000 پژو 

SLX 405 30,700,000 پژو 

ELX 40,200,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,500,000 تند ر 

LX 32,900,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,300,000 سمند LX سال

EF7 30,300,000 سمند 

ELX 35,800,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 

ورود دانه درشت ها برای تسویه 

معوقات بانکی تکان خورد
گر چه ارقام اعلامی از سوی مقامات رسمی بیانگر کاهش رقم معوقات بانکی نیست، ولی 
تازه ترین اظهار نظر رئیس کل بانک مرکزی از کم شدن نسبت این طلب بانک ها از بدهکاران 
خبر می دهد؛ تغییری که می تواند از ورود دانه درشت ها برای تسویه بخشی از بدهی خود 

نشات گرفته باشد. 
به گزارش ایسنا، طلب بانک ها از بدهکاران خود در حدود دو تا سه سال گذشته تغییر 
چندانی نداشته و در حدی بین 85 تا نزدیک به 95 هزار میلیارد تومان متغیر بوده است. هر 
چند که گاها با در نظر گرفتن سود این تسهیلات و استمهال آن تا بالغ بر 200 هزار میلیارد 

تومان نیز برآورد می شود. 
در حالی نسبت استاندارد مطالبات غیرجاری به کل تسهیلات شبکه بانکی در حدود پنج 
درصد است که این نرخ تا حدود دو سال گذشته نزدیک به 15 درصد می رسید، آنهم زمانی 

که میزان معوقات نیز حدود 90 هزار میلیارد تومان اعلام می شد. 
اما با توجه به حجم بالای معوقات بانکی و قفل شدن بخشی از منابع بانکها که عاملی برای 
تنگنای مالی آنها به شمار می رود، از حدود دو سال اخیر با ورود جدی تر دستگاه قضایی 
و مجموعه شبکه بانکی و اجرای برخی اقدامات، میزان معوقات در قیاس با روند صعودی 
گذشته ثابت باقی ماند و افزایشی نبوده است. به طوری که حتی آمارهای اعلامی از سوی 
بانک مرکزی بر کاهش نسبت معوقات بانکی از بالغ بر 14 درصدی سال 1392 به 12.1 
درصد سال 1393حکایت دارد.  این در حالی است که اخیرا رئیس کل بانک مرکزی از آمار 
تازه ای خبر داده و گفته که نسبت مطالبات غیرجاری به کل تسهیلات شبکه بانکی از 12.1 
در پایان سال 1393 به 10.2 درصد در پایان سال 1394 )پایان اسفندماه( کاهش یافته 
است. گرچه سیف ،هیچ رقمی از معوقات بانکی اعلام نکرده و تنها بر کاهش نسبت آن تاکید 
داشت که آخرین اعلام از سویجهانگیری معاون اول رئیس جمهور  بیانگر میزان بالغ بر 90 
هزار میلیاردی معوقات بانکی بوده است.  این اعلام کاهش و همچنین ثبات میزان معوقات 
در حالی ظاهرا متناقض به نظر می رسد که ثبات میزان معوقات نیز می تواند به استمهال 
واحدهای تولیدی که بدهی آن ها به تعویق افتاده و پرداخت نشده است و حتی به آن سود 
تعلق می گیرد، مربوط باشد. از سویی دیگر کاهش آن می تواند ناشی از تسویه بخشی از 
بدهی بدهکاران و به ویژه دانه درشت ها باشد. اتفاقی که البته اژه ای   سخنگوی دستگاه قضا  
آن را تایید می کند. وی چندی پیش با ابراز تاسف از اینکه سرجمع معوقات سال های گذشته 
با سال 1394 کم نشده، اعلام کرد که معوقات دانه درشت ها کمتر شده است. اژه ای در عین 
حال گفته بود که گرچه هنوز آمارها نشان دهنده کاهش محسوسی در این بدهی نیست، اما 
در مجموع روند بدهی های بانکی نسبت به گذشته بهبود یافته است.  وجود بالغ بر 90 هزار 
میلیارد تومان معوقات بانکی که به اذعان مدیران بانکی و اقتصادی 80 درصد آن متعلق به 
500 نفر از بدهکاران است، در کنار بدهی بیش از 100 هزار میلیارد تومانی دولت به شبکه 
بانکی و در همین حد سپرده قانونی موجب شده تا حدود 45 درصد از منابع بانکها بلااستفاده 
شده و کارایی نداشته باشد.این در حالی است که طلب بانکها از بدهکاران به سختی و بسیار 
کند به مرحله تسویه می رسد و حتی میزان کاهشی که رئیس کل بانک مرکزی برای نسبت 
مطالبات غیر جاری از آن سخن گفته مبهم است و از سویی دیگر دولت تاکنون نتوانسته 

برنامه برای تسویه بخشی از بدهی فزاینده خود به شبکه بانکی اجرایی کند. 

 وزیر راه و شهرسازی ضمن تأکید بر ضرورت اطلاع رسانی 
درباره ارایه تسهیلات بانکی در حوزه مسکن اعلام کرد: شاید 
در این اقدام نیاز به ایجاد پایگاهی در دفاتر تسهیل گری برای 
بانک مسکن داشته باشیم که مردم از همین طریق اطلاعات 
مورد نیاز خود را دریافت کرده و دیگر برای این کار به بانک 

مراجعه نکنند. 
به گزارش ایسنا، عباس آخوندی در هفدهمین نشست ستاد 
پایدار که در وزارت راه وشهرسازی  بازآفرینی شهری  ملی 
برگزار شد اعلام کرد: متاسفانه در حال حاضر مدیران و کاربران 
اطلاعات کمی در خصوص تسهیلات بانکی در حوزه مسکن 
دارند که باید اطلاع رسانی کافی را در این زمینه داشته باشیم. 
وی در ادامه با تاکید بر برگزاری جلسات و گفتگوهای چهره 
به چهره با حضور مسئولان هر بخش در حوزه مسکن و 
همچنین مدیران در سطح کشور بیان کرد: باید این جلسات 
به صورت مرتب با حضور استانداران، معاونان، مدیران کل و 
مسئولین منطقه ای بانک ها برگزار شود و در خصوص بحث های 
جزئی در این زمینه و انواع فعالیت های مشتری ها و نوع مسیری 

که باید طی کنند، توضیحاتی ارائه شود. 
آخوندی با اشاره به این مطلب که بانک مسکن باید بحث 
اطلاع رسانی عمومی را به جد پیگیری کند اضافه کرد: باید در 
این مسیر برگزاری جلسات در ستادها را سازمان دهی و این 
مسئله را به تمامی بخش های ذیربط ابلاغ کنید؛ به گونه ای که 
مدیران بانک های مسکن در استان هایشان در جلسات حضور 

یابند و درباره تمامی نکات مطالبی را عنوان کنند. 
وزیر راه وشهرسازی در این باره افزود: به عقیده من تبلیغات 
عمومی خوبی در صدا وسیما و عرصه های مختلف تاکنون 
طراحی نشده و اطلاع رسانی که مهم ترین نقش در این حوزه را 

ایفا می کند به خوبی اجرا نشده است. سخنان و تصمیمات ما 
در این جلسات در بسته باید به اطلاع مردم و متقاضیان برسد. 
ما باید اطلاع رسانی متمرکز و وسیع در این حوزه داشته باشیم. 
وی در ادامه پرداختن به حوزه پس انداز را در این بخش با 
اهمیتی قابل توجه خواند و گفت: ما با سیستم یارانه ها که به 
منابع دولتی وابسته است مشکلی نداریم، نکته  مهم در این 
زمینه آن است که در حال حاضر دولت منابعی ندارد و در 
صورت طرح و ایجاد مدل های وابسته به دولت بار دیگر با 
مدل های ناپایداری روبه رو خواهیم شد؛ لذا بحث عمده ما در 
این حوزه آن است که در سایر نقاط شهر برای کسانی که 
می خواهند تسهیلاتی دریافت کنند شرایطی فراهم کنیم. به 
طور مثال در این حوزه تسهیلاتی برای زوجین و خانه اولی ها 
مقرر شده که تنها در بافت های فرسوده برای آن استثنایی قائل 
شدیم، به گونه ای که در این مناطق نیازی به خانه اولی بودن 
نیست، همین که متقاضیان تصمیم به نوسازی واحدهای خود 

داشته باشند کافی است. 
عضو کابینه دولت یازدهم این اقدام را امتیازی بزرگ تلقی 
کرد و ادامه داد: ما باید با بهره گیری از اطلاع رسانی مناسب 
به سمت بحث پس انداز برویم چراکه سود بازپرداخت در این 
سیستم کم و بالغ بر 13 درصد است و اگر قرار باشد این درصد 
مقداری دیگر کاهش پیدا کند در حقیقت نزدیک به سیستم 
قرض الحسنه می شود، ما باید در این مسیر ضمن توجیه تمامی 

دفاتر تسهیل گری اطلاعات کامل را در اختیار مردم بگذاریم. 
آخوندی در این خصوص اضافه کرد: شاید در این اقدام نیاز به 
ایجاد پایگاهی در دفاتر تسهیل گری برای بانک مسکن داشته 
باشیم که مردم از همین طریق اطلاعات مورد نیاز خود را 

دریافت کرده و دیگر برای این کار به بانک مراجعه نکنند. 

وزیر راه وشهرسازی با اشاره به تجربه بحث یارانه در این زمینه 
اظهار کرد: ما در حال حاضر هزار میلیارد تومان تعهدات انجام 
نشده در حوزه مناطق روستایی در بحث یارانه ها داریم که من 
همیشه نگران آن هستم که اگر این مبلغ اجرایی نشود، هزینه ها 
افزایش پیدا کند. ما اگر بتوانیم مردم را به سمت پس انداز 
تشویق کنیم در جهت مدل پایدارتری حرکت کرده ایم. به 
عقیده من ما باید بار دیگر این فرایند را از منظر متقاضی و 
سهولت دسترسی آن به تسهیلات بازنگری و بازخوانی کنیم تا 
اگر مشکلی در آن وجود دارد رفع کرده و به حل آن بپردازیم. 
وی اضافه کرد: اگر شما یک فرآیند را از دید متقاضی نگاه 
کنید در آنجا می توانید مشکلات را شناسایی کرده و اگر 
نواقصی وجود داشته باشد روی آن مشترکا تصمیم گیری کنید. 
ما امروز می توانیم تمامی ستادها در استان ها را مکلف کنیم در 
هر شهری هستند یک پروژه را ظرف 3 ماه به صورت نمونه اجرا 
کنند. این پروژه می تواند به صورت صندوق پس انداز محله ای 
یا یک پروژه در حد 50 یا 100 واحدی باشد که رقم آن خیلی 
مهم نخواهد بود در حقیقت در این اقدام یک مشارکت محلی 
انجام می شود که بانک مسکن این فرآیند را طی خواهد کرد. 

عضو کابینه دولت تدبیر و امید در این باره بیان کرد: در 
واقع در این اقدام همه استان ها ظرف 3 ماه یک پروژه نمونه 
را اجرا می کنند که این پروژه از وضعیت مرکزی خارج شده 
و در شهرستان ها نیز ورود پیدا می کند، در طی این فرآیند 
تعداد واحدها مهم نیست بلکه مشارکت شهردار، استاندار، بانک 
محل، مدیران کل و مردم اهمیت دارد که از این طریق بتوانند 

فعالیت های مربوط به این بخش را انجام دهند. 
به گفته وی بانک نیز می تواند به شعب خود اعلام کند 
که ضمن پیگیری این اقدام مشارکتی، مسئله را از سوی 

شهرداری ها و فرمانداری های استان خود دنبال کنند. 
براساس گزارش وزارت راه و شهرسازی، آخوندی در طول 
سخنان خود ضمن بیان این مطلب که باید در ابتدا از جهت 
تأثیرگذاری این طرح در این حوزه نوعی طبقه بندی قائل شویم 
گفت: با این اقدام ممکن است بتوانیم بیشترین تحریک را در 
بخش مسکن چه در جنبه عمومی و چه در مورد بافت های 
فرسوده ایجاد کنیم.  وزیر راه و شهرسازی در ادامه بیان کرد: ما 
باید طی فرصتی کوتاه ضمن آنالیز مسائل و مقررات در اولین 
فرصت مشترک، جلسه ای با حضور شهرداران و معاونین عمرانی 
و همکاران ما در بانک و شرکت عمران و بهسازی شهری ایران 
برگزار کرده و بتوانیم به یک مجموعه اقدامات عملی در سال 
جاری دست پیدا کنیم. در گذشته نیز این نشست مشترک در 
خصوص موضوعات بافت تاریخی برگزار کردیم که خوشبختانه 

تاثیرات خوبی به همراه داشت. 
وی ادامه داد: من اطمینان دارم که خیلی سریعتر از آنچه که 
فکر می کنیم می توانیم به هدف خود برسیم البته این مسئله 
مستلزم آن است که با دسته بندی جلو برویم و روز به روز تعداد 

مخاطبان خود را افزایش دهیم. 

عضو کانون عالی شورای اسلامی کار کشور معتقد است تک رقمی کردن نرخ بیکاری تنها به 
یک شرط امکانپذیر است و آن، این که کشور از حالت رکود خارج شود. 

علی اصلانی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: اگر چه آرامشی که هم اکنون بر کارگاه ها و 
بنگاه ها برگشته تا حدودی رضایت بخش است اما کارگران زمانی احساس می کنند تورم و 

بیکاری پایین آمده که خروج از رکود و رشد اقتصادی را شاهد باشند. 
وی افزود: در حال حاضر 60 درصد واحدهای تولیدی و شهرکهای صنعتی دچار مشکل 
هستند و این مشکل هم بیشتر عدم نقدینگی است، از طرفی کاهش قدرت خرید هم موجب 

شده تا اجناس فروش نرفته و در انبارها تلنبار شود و ادامه این وضعیت به تولید لطمه بزند. 
اصلانی تک رقمی کردن نرخ بیکاری تا پایان سال 1395 را محتمل ندانست و گفت: این امر 
مستلزم دستیابی به رشد اقتصادی است و زمانی که کشور مسیر رشد و پویایی اقتصاد را طی 

کند هم بازار اشتغال جان می گیرد و هم تولید و بهره وری بالا می رود. 
این مقام مسئول کارگری با اشاره به تصویب 16 هزار میلیارد تومان اعتبار برای بنگاه های خرد 
و کوچک در شورای عالی اشتغال، اظهار کرد: اگر این مبالغ صرف تولید و احیای کارگاههای 

راکد و تقویت بنگاههای کوچک و متوسط اقتصادی شود اقدام بسیار ارزشمندی است. 
وی گفت: استراتژی دولت کمک به بنگاه های کوچک و متوسط است و تعدادی از بانکها نیز 
در این راستا پرداخت تسهیلات به این بنگاهها را در دستور کار قرار داده اند که امیدواریم گام 

موثری در جهت حل بیکاری و تحرک بازار کار و اشتغال باشد. 

وزیر راه و شهرسازی:

اطلاع رسانی درباره تسهیلات مسکن مناسب نیست 

شرط تک رقمی کردن نرخ بیکاری چیست؟ 

رییس سندیکای جایگاه داران بنزین: 

دو نرخی کردن بنزین بازنگری شود 

رییس سندیکای جایگاه داران بنزین با بیان اینکه دو نرخی کردن بنزین فسادآور است، 
از نمایندگان مجلس دهم خواست در طرح استفاده اجباری از کارت سوخت و دو نرخی 

کردن بنزین بازنگری کنند. 
بیژن حاج محمدرضا در گفت و گو با ایرنا افزود: اگرچه این طرح در مجلس نهم به 
تصویب رسید، اما به دلیل مشکلات و مفسده هایی که در روند اجرا وجود دارد با آن 
مخالف هستیم.رییس سندیکای جایگاه داران اضافه کرد: اجرای این طرح در پمپ بنزین 
ها نیز مشکل ساز است و علاوه بر دولت، جایگاه داران نیز از اجرای آن راضی نیستند.وی 
با بیان این که حدود 80 درصد مردم از کارت سوخت جایگاه داران استفاده می کنند، 
ادامه داد: بسیاری از رانندگان، در ماه های اخیر کارت سوخت خود را رها کرده و از کارت 
سوخت جایگاه داران استفاده می کنند.  حاج محمدرضا با بیان اینکه ضرورتی در استفاده 
از کارت سوخت وجود ندارد، گفت: در صورت اصرار بر ادامه استفاده از کارت سوخت باید 
هزینه زیادی برای نوسازی تجهیزات صرف شود، زیرا شماری از تجهیزات فرسوده شده اند.

رییس سندیکای جایگاه داران افزود: دو نرخی کردن بنزین و اخذ هزینه اضافی 200 یا 
300 تومانی مشکل مصرف سوخت را در کشور حل نمی کند، اما معضلات و فسادهای 
بسیاری ایجاد خواهد کرد. به گزارش ایرنا، نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جریان 
تصویب بودجه سال 1395 ، تصویب کردند عرضه سوخت همچنان با کارت سوخت انجام 
و بنزین نیز به صورت دو نرخی عرضه شود.دولت و مسئولان وزارت نفت با عرضه بنزین 
دو نرخی مخالفت کرده و خواستار عرضه بنزین به صورت تک نرخی هستند. کارشناسان 
امر نیز عرضه بنزین دو نرخی را فسادآور می دانند.از بهار پارسال، سهمیه بندی بنزین 
متوقف شده است و بنزین به صورت تک نرخی )هر لیتر بنزین معمولی 10 هزار ریال( 

عرضه می شود.

وزارت کشاورزی به ایسنا اعلام کرد :

فراوانی خرما برای ماه رمضان 
خرما یکی از پرمصرف ترین اقلام سفره افطار مردم در ماه رمضان است که هر ساله با 
نوسانات قیمتی نیز در این ایام مواجه می شود اما مدیرکل دفتر میوه های گرمسیری وزارت 
کشاورزی از وجود حدود 100 هزار تن ذخیره خرما در انبارهای کشور خبر داده و می گوید 
با توجه به نرخ خرید خرما از باغداران در سال گذشته، قیمت منطقی برای این محصول در 

ماه رمضان حدود کیلویی 5000 تومان است. 
ابوالقاسم حسن پور در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: براساس برآوردهای صورت گرفته 
حدود 100 هزار تن خرما از سوی بخش خصوصی و مردم در استان های مختلف کشور 
ذخیره سازی شده است؛ به گونه ای که 30 هزار تن در استان های خرماخیز، 60 هزار تن 
در استان های دیگر و 10 هزار تن در انبارهای شخصی مردم ذخیره سازی شده است لذا از 
این بابت هیچ نگرانی ای برای تامین خرمای ماه رمضان وجود ندارد.  وی با تاکید بر اینکه 
باید به گونه ای بر قیمت ها نظارت کنیم که نوسان غیرمنطقی در بازار خرما به وجود نیاید، 
افزود: با توجه به اینکه در زمان برداشت هر کیلوگرم خرمای مضافتی در کرمان به صورت 
بسته بندی شده حدود 2500 تومان تا 3000 تومان از نخلداران خریداری شد، قیمت 
منطقی برای هر کیلوگرم خرما در بازار ماه رمضان حدود 4500 تا 5000 تومان است که 
باید به دست مردم برسد.  مدیرکل دفتر میوه های گرمسیری و نیمه گرمسیری وزارت جهاد 
کشاورزی با بیان اینکه وزارت جهاد کشاورزی برنامه ای برای تنظیم بازار خرما ندارد، گفت: 
از آنجاکه تولید و ذخایر خرما به اندازه کافی در کشور وجود دارد هیچ نگرانی  بابت تنظیم 
بازار این محصول در ماه رمضان نیست و تقریبا همه ساله تنظیم بازار خرما و ذخیره سازی 
خرما از سوی مردم و بخش خصوصی صورت می گیرد.  وی با اشاره به تولید یک میلیون 
و 40 هزار تنی خرما و صادرات 171 هزار تنی آن در سال گذشته، پیش بینی کرد که 
امسال میزان تولید خرما به حدود یک میلیون و 170 هزار تن افزایش یابد و وزارت جهاد 
کشاورزی به همراه دیگر دستگاه های متولی درصدد افزایش مصرف سرانه این محصول 

در کشور است. 

معاون هماهنگی و نظارت معاون اول رئیس جمهوری از تعریف 
پروژه ای با عنوان »پروژه به حرکت در آوردن و رونق تولید« و تشکیل 
کارگروهی ملی بنام » تسهیل و رفع موانع تولید« خبر داد و گفت: در 
فاز نخست این برنامه، مقرر شده است امسال هفت هزار و 500 واحد 

تولیدی راکد و نیمه فعال به ظرفیت برسند. 
به گزارش ایرنا، سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران 
اعلام کرده است که در شهرک های صنعتی کشور 37 هزار و 35 
واحد صنعتی وجود دارد که از این تعداد هفت هزار و 58 واحد متوقف 
و تعطیل هستند؛ به این اسامی می توان فهرست بلندی از واحدهای 
تولیدی کوچک و متوسط را نیز اضافه کرد که با کمتر از نیمی از 

ظرفیت خود و حتی کمتر، کار را ادامه می دهند.
در این زمینه دولت برنامه ای تدوین و آغاز کرده است که براساس 
آن، واحدهایی که به دلیل کمبود سرمایه در گردش، رکود بازار، 
اصلاح خط یا گرفتاری های مدیریتی نتوانسته اند کار خود را ادامه 
دهند و نیمه فعال شده اند، با کمک وزارت صنعت، معدن و تجارت، 
بانک مرکزی و وزارت امور اقتصادی و دارایی امسال به ظرفیت برسد.

به این ترتیب، پروژه ای با عنوان » پروژه به حرکت در آوردن و 
رونق تولید« تعریف و کارگروهی ملی بنام » تسهیل و رفع موانع 

تولید« ایجاد شد.
در این زمینه با »رضا ویسه« معاون هماهنگی و نظارت معاون 
اول رئیس جمهوری گفت و گو کردیم؛ وی اعلام کرد در کارگروه 
ملی تسهیل و رفع موانع تولید که هر هفته جلسه های آن تشکیل 
می شود، تلاش می کنیم همه موانع و مشکلاتی که در سر راه 

تولیدکنندگان وجود دارد برداشته شود. 
متن کامل این گفت و گو به شرح زیر است:

روند اقدامات اقتصادی دولت یازدهم را چگونه ارزیابی می 
کنید؟

  دولت یازدهم در شروع کار با تورم بالا و رشدی منفی در اقتصاد 
مواجه بود؛ دولت در سال 1393 تلاش کرد رشد اقتصادی را مثبت 
کند   که موفق شد این نرخ را به مثبت سه درصد برساند   و وعده داد 
نرخ تورم را به کمتر از 20 درصد کاهش دهد که در عمل این نرخ به 
زیر 15 درصد کاهش یافت و این روند تا امروز تداوم پیدا کرده است.

دولت در سال گذشته نیز در زمینه کاهش تورم موفق بود و نرخ 
این شاخص اقتصادی را به 12 درصد کاهش داد اما در رشد اقتصادی 
با دو مساله اساسی مواجه شد؛ نخست کاهش قیمت نفت که 
درآمدهای دولت را نسبت به سال 1392 به کمتر از نصف کاهش داد 
و دوم ادامه فشارهای ناشی از اعمال تحریم ها؛ توافق هسته ای نیز  که 
می توانیم بگوییم اثرات آن در میان مدت قابل مشاهده است   در دو 
ماه پایانی سال محقق شد؛ به این دلایل در سال 94، رشد اقتصادی 

آنگونه که برنامه دولت بود ادامه پیدا نکرد.
در ارتباط با سیاست های اقتصاد مقاومتی چطور؟

رئیس  طرف  از   92 اسفند  مقاومتی  اقتصادی  های  سیاست 
جمهوری به معاون اول و از طرف آقای جهانگیری به دستگاه ها ابلاغ 
شد؛ از ابتدای سال 1393، همه برنامه های دولت از نظر استراتژی 
و هدفگذاری و برنامه ریزی در چارچوب اقتصاد مقاومتی بود زیرا 
همه ارکان تخصصی، اقتصادی و ارکان سیاستگذاری دولت بر بندهای 
سیاست های اقتصاد مقاومتی اعتقاد داشتند و کاملا این سیاست ها 
منطبق بر اصلاح اساسی و ریشه ای در برنامه های اقتصادی کشور 

بود.
در واقع، چارچوب اقتصاد مقاومتی، مقاوم سازی اقتصاد است؛ برای 
مقاوم سازی اقتصاد ما به رشدی پویا نیاز داریم؛ همچنین به این 
نیاز داریم که پایه ها و بنیان اقتصاد کشور به گونه ای رشد کند که 
»تولید محور« باشد؛ برای اینکه بتوانیم رشدی پویا و عمیق و مستمر 
داشته باشیم باید درون زا بودن و برون نگر بودن سیاست های اقتصاد 

مقاومتی در آن متبلور باشد.
در سال 1393، پروژه های متنوع و متعددی از طرف دستگاه ها 
در این چارچوب تعریف شد و 690 پروژه بزرگ و کوچک به سمت 
عملیاتی شدن حرکت کرد اما در سال گذشته یک بازنگری صورت 

گرفت؛ آن هم به این دلیل که رهبر معظم انقلاب در هفته دولت از 
پیشرفت کار اظهار نارضایتی کردند؛ برای همین دولت تصمیم گرفت 
در نحوه اجرا بازنگری کند؛ در این بازنگری، سیاست ها همان سیاست 
ها است اما تقسیم بندی ها از دستگاه به دستگاه به تقسیم بندی 
های موضوعی تبدیل شد؛ به این ترتیب 12 برنامه ملی در قالب 12 
موضوع کلان انتخاب شد که همه دستگاه ها در برابر این 12 موضوع 
مسئولیت دارند؛ مانند برنامه ملی ارتقای بهره وری، برنامه ملی ارتقای 

توان ملی و برنامه ملی پیشبرد برون گرایی.
  زمانبندی این برنامه ها چگونه است؟

برنامه ها از نظر زمانبندی به برنامه های یک ساله، دو ساله، پنج ساله 
و 10 ساله تبدیل شده است؛ با توجه به فرمایشات رهبر معظم انقلاب 
در ابتدای سال جدیدٰ، برنامه یک ساله برای تحقق این فرمایشات نیز 
تهیه، تدوین و ابلاغ شده است و که اکنون ما یک برنامه کامل اولویت 

دار اقتصاد مقاومتی در سال 95 تدوین شد.
دراین برنامه، اولویت هایی مشخص شده که همه توافق کردند آن 
برنامه ها امسال اجرا می شود و به نتیجه قطعی می رسد؛ البته یک 
اولویت بندی بر این مبنا صورت گرفت که واحدهای تولیدی راکد و 
نیمه فعال به طور حتم به ظرفیت اسمی برسند؛ واحدهایی که به 
دلیل کمبود سرمایه در گردش، به دلیل بازار، اصلاح خط یا گرفتاری 
مدیریتی نتوانسته کارش را ادامه دهد و نیمه فعال شده است با کمک 
وزارت صنعت، معدن و تجارت، بانک مرکزی و وزارت امور اقتصادی و 
دارایی به ظرفیت برسد. بنابراین، پروژه ای با عنوان »پروژه به حرکت 
در آوردن و رونق تولید« تعریف و کارگروهی ملی به نام »تسهیل و 

رفع موانع تولید« ایجاد شد.
در این کارگروه ملی که هر هفته تشکیل جلسه می دهند، تلاش 
می شود همه موانع و مشکلاتی که در سر راه تولیدکنندگان وجود 
دارد برداشته شود؛ در فاز نخست، رفع موانع تولید هفت هزار و 500 
واحد تولیدی برنامه ریزی شده است که بتوانند امسال به ظرفیت 
برسند؛ در این مدت دوماه که از سال 95 می گذرد، در زمینه مسایل 
مربوط به تسهیلات و اعتبارات،  مسایل زیادی وجود داشت که برخی 
از سر راه برداشته شد؛ به طور نمونه کسانی که بدهی مالیاتی و بیمه 
ای یا تسهیلات معوق داشتند نمی توانستند تسهیلات جدید دریافت 

کنند که این موانع برطرف شد.
  آیا برنامه های جانبی نیز این سیاست ها را حمایت می 

کند؟
   بله؛ همزمان با این اقدام یک برنامه با عنوان »اصلاح نظام بانکی 

و پولی کشور« در دستور کار قرار گرفته و دولت درصدد است نرخ 
تسهیلات را کاهش دهد؛ در واقع نرخ سود بین بانکی که به 30 درصد 
رسیده بود را به 17 درصد کاهش دهد؛ دولت درصدد است این روند 

کاهشی را ادامه دهد.
اولویت بندی در این برنامه چگونه است؟

 در کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید، اولویت نخست با واحدهای 
کوچک و متوسط است؛ چون معتقدیم اشتغال اصلی در این واحدها 
ایجاد می شود؛ مسایل این واحدها ابتدا در کارگروه استانی مطرح 
می شود؛ اگر آن مساله حل نشود به کارگروه ملی که ستاد آن در 
وزارت صنعت، معدن و تجارت است ارجاع داده می شود و اگر آن 
مساله در کارگروه ملی نیز برطرف نشد، به ستاد فرماندهی اقتصاد 
مقاومتی ارجاع داده می شود. کارگروه استانی ستاد اقتصاد مقاومتی 
نیز با ابلاغیه ویژه معاون اول رئیس جمهوری شکل گرفت؛  در این 
ابلاغیه تاکید شده است که با برگزاری جلسات منظم هفتگی ستاد 
استانی فرماندهی اقتصاد مقاومتی، موانع اجرایی پروژه های مصوب 
ستاد را شناسایی نسبت به رفع آنها اقدام شود و بقیه را برای رفع موانع 
به فرماندهی اقتصاد مقاومتی ارجاع و گزارش آن را به صورت ماهیانه 

به دبیرخانه اعلام کنند.
بخش خصوصی در این برنامه چه جایگاهی دارد؟

 اقتصاد مقاومتی بر مبنای پنج رویکرد »درون زایی، برون گرایی، 
مردمی، دانش بنیان و عدالت بنیان بودن« است؛ در همه پروژه ها باید 
بر اساس این پنج رویکرد جلو برود؛ یکی از رویکردهای اصلی مردمی 
بودن است؛ یعنی اینکه اقتصاد باید به مردم و بخش غیردولتی واگذار 
شود؛ لذا هر کاری که بخش خصوصی می تواند انجام دهد،  انجام آن 
توسط دولت ممنوع است؛ مگر اینکه در توان بخش خصوصی نباشد؛ 
به طور نمونه در ساخت جاده و راه آهن؛ دوم اینکه کارها را بتوانیم 
به مردم در قالب تعاونی ها،  صنایع کوچک و متوسط و خوداشتغالی 
ها واگذار کنیم که بهره آن را همه مردم ببرند و اینطور نباشد که 
فقط شرکت های بزرگ رشد کنند. صنایع بزرگ باید در کنار صنایع 
کوچک و متوسط رشد کنند. برون گرا بودن بعنوان یکی دیگر از 
ارکان اقتصاد مقاومتی، یعنی صنایعی که دولت به آنها توجه می کند 
باید نگاهشان به صادرات باشد؛ صاردات محور بودن جزو اصول اقتصاد 
مقاومتی است؛ یعنی اینکه هر سرمایه گذاری می خواهد اتفاق بیافتد 
اول باید بررسی شود که محصول آن قابل صدور است یا نه؟ اگر قابل 

صدور است در اولویت قرار می گیرد.
درون زا بودن، می گوید تولید باید با دانش فنی ایرانی، با مواد اولیه 

ایرانی، ماشین آلات ایرانی و نیروی انسانی ایرانی تولید شود؛ اینجا 
بحث اولویت بندی وجود دارد و به عنوان نمونه می گوییم صنایع 

غذایی، معدنی، پتروشیمی و نفت و گاز در اولویت قرار می گیرند.
اولویت بعدی، داشتن فناوری بالا و دانش فنی است؛ ما باید به 
فناوری های جدید اولویت دهیم؛ صنایعی که با فناوری بالا فعالیت 
می کند، حتما برون گراتر است و ارزش افزوده بیشتری ایجاد می 

کند.
بر این اساس، در سال 95 قرار است چه اتفاقی بیافتد؟

  برای امسال، 110 پروژه ابلاغ شده و اکنون دستگاه ها مشغول کار 
هستند که احتمال دارد 10 پروژه دیگر به آن اضافه شود و به 120 
پروژه برسد؛ به طور نمونه به وزارت صنعت، معدن و تجارت، رونق 
هفت هزار و 500 واحد تولیدی ابلاغ شده است؛ برای این بخش دو 
نهاد »شرکت شهرک های صنعتی و استانداری های« به صورت شبانه 

روز مشغول کارند.
امسال در مورد زنجیره مواد اولیه مانند فولاد و مس، توجه خاص به 
واحدهای صنعتی کوچک و متوسط با هدف توسعه صادرات قرار دارد.

در این زمینه، بسته مشوق های صادراتی با عنوان »بسته حمایت 
از توسعه صادرات غیرنفتی« که به امضای وزیر صنعت، معدن و 
تجارت، وزیر امور خارجه، وزیر امور اقتصادی و دارایی و رئیس سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی رسیده، 27 اردیبهشت امسال برای اجرا ابلاغ 

شده است.
در این بسته برنامه های حمایتی سال 95 برای حمایت از توسعه 
صادرات غیرنفتی مشخص شده است؛ علاوه بر این،  برنامه های دو 
ساله تا آخر سال 96 است؛  برنامه پنج ساله مطابق با برنامه ششم 
توسعه و 10 ساله منطبق بر سند چشم انداز تدوین شده است. بطور 
کلی، در چارچوب اهداف چشم انداز، اقتصاد مقاومتی را برنامه ریزی 

کرده ایم که به هدف رشد سالیانه هشت درصد برسیم.
  چه زمان به این نرخ رشد اقتصادی دست پیدا می کنیم؟

   برای اینکه بتوانیم پیش بینی کنیم چه زمان به این هدف می 
رسیم، نیاز است مقداری جلوتر بریم و برنامه ها عملیاتی و اجرایی 
شود؛ با این حال امیدواریم شهریور امسال بتوانیم بگوییم چه زمانی 
به رشد هشت درصدی می رسیم؛ رشد هشت درصدی به سرمایه 
گذاری سالیانه 50 میلیارد دلاری نیاز دارد؛ اینکه این سرمایه ها 
را چطور تامین کرد، نیاز است وضعیت ما در مورد اجرای برجام و 
درآمدهای نفتی مشخص شود تا بتوان دقیق تر در این زمینه صحبت 

کرد.
البته اقدام دیگری که در زمینه تسهیل فعالیت ها در دستور کار قرار 
گرفته؛ درگاه الکترونیکی خدمات دولت )به نام دولت الکترونیک( که 
هم اکنون در حال گذراندن دوره آزمایشی خود است؛ از طریق این 
درگاه هر کس هر کاری با دولت دارد، می تواند بدون مراجعه از طریق 
این درگاه، کار انجام خود را انجام دهد؛ حتی آنهایی که خدمات دولتی 
حساب نمی شوند و مربوط به سایر قوا هستند،  لینک آنها در این 
درگاه است و مردم می توانند با استفاده از آن، خدمات خود را بگیرند.
 آیا به موضوع قاچاق نیز در این برنامه ها پرداخته شده 

است؟ 
بله، در ابلاغیه بخش های اولویت دار اقتصاد مقاومتی در سال 95، 
این موضوع از پروژه های با اولویت است؛ همه راهکارهای مناسب برای 
مبارزه با قاچاق احصا و بین دستگاه ها تقسیم کار شده است؛ اواخر 
اردیبهشت ماه جلسه دوم با معاون اول رئیس جمهوری نیز برگزار شد 
و در آنجا اقلام عمده قاچاق مانند طلا، موبایل، پوشاک و لوازم خانگی 
در دستور کار قرار گرفت و وظایف دستگاه ها مشخص و موارد ابلاغ 
شد. این جلسات ادامه می یابد تا برای تک تک این اقلام نیز دستور 
کار اجرایی و همچنین تیم اجرایی، کار را به نتیجه برسانند؛ همه 
عواملی که در مساله قاچاق دخیل هستند در این تقسیم کار آمده 
اند و امیدواریم اثرات آن را در دو سه ماه آینده ببینیم؛ اقدامات عملی 
آغاز شده و شاهد تحولی خاص خواهیم بود؛ به طور نمونه در گذشته 
حجم زیادی کالا با عنوان »ته لنجی« وارد کشور می شد که اقداماتی 

برای جلوگیری از این امر شده است.

معاون هماهنگی معاون اول رئیس جمهوری: 

رونق به 7500 واحد تولیدی باز می گردد 
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تاوان سنگین جدایی منتظری و جباری

آغوش باز استقلال برای ستاره های الاهلی
رسانه های قطری در حالی از کنار گذاشتن دو بازیکن ایرانی الاهلی از این باشگاه خبر 

می دهند که هر دو بازیکن یک فصل دیگر قرارداد دارند.
 مجتبی جباری و پژمان منتظری دو بازیکن ایرانی الاهلی این روزهای به یکی از سوژه 
های جالب توجه رسانه های قطری تبدیل شده اند تا جایی که دیروز این رسانه ها از 
رسمی شدن جدایی هر دو بازیکن خبر داده و مدعی شدند باشگاه به دنبال انتخاب 

جانشین برای جباری و منتظری است.
در واکنش به این اخبار نزدیکان به دو بازیکن ایرانی مدعی هستند با توجه به این که 
جباری و منتظری هر کدام یک سال دیگر با الاهلی قرارداد دارند باشگاه قطری برای کنار 
گذاشتن آنها باید تاوان سنگینی از نظر مالی بپردازد آن هم رد این شرایط و اوضاع و احوال 
نامساعد مالی. باشگاه الاهلی که در بین تیم های پولدار قطری جایگاه چندان خوبی ندارد 
در این سال ها هم با بحران های مالی دست و پنجه نرم کرده به همین خاطر بیعد به نظر 

می رسد برای کنار گذاشتن دو بازیکن ایرانی زیر بار خسارت چند میلیون دلاری برود.
در همین گیر و دار سفر مدیربرنامه هر دو بازیکن ایرانی به دوحه قطر که امروز صبح 
انجام شد می تواند تا حدود زیادی معادلات نامجهول اخیر را حل کند. شهراد ناظمی 
که قرارداد جباری و منتظری را با باشگاه الاهلی بسته قرار است در نشستی با مسئولان 
باشگاه تصمیم نهایی را راجع به آینده دو بازیکن اتخاذ کند گرچه در این راه هم مشکلاتی 
هست که ممکن است سرنوشت جباری و منتظری در فوتبال قطر را با ابهامات دیگری 

مواجه کند.
باشگاه الاهلی این روزها خود را برای برگزاری انتخابات جدید ریاست باشگاه آماده می 
کند.جایی که هیات امنای باشگاه بر اساس قوانین خاصی از بین خود یک رئیس برای 
باشگاه انتخاب می کنند، رئیسی که با خریدن آرا می تواند قدرت مالی خود را به رخ 
کشیده و نشان دهد از قدرت مالی برای هدایت باشگاه برخوردار است. کاندیداهای ریاست 
در بین باشگاه های قطری به این شکل عمل می کنند که با خرید هر یک از آرای هیات 
امنا علاوه بر بالا بردن شانس ریاست خود قدرت مالی شان را به رخ می کشند آن هم 

بدون این که انگ خریدن آرا به پیشانی شان بچسبد و بحث تبانی به میان بیاید!
آن چه محرز است این که وضعیت نهایی جباری و منتظری بعد از انتخاب رئیس جدید 
باشگاه و همچنین روشن شدن تکلیف نیمکت رهبری الاهلی مشخص خواهد شد از 
همین رو استقلالی ها که امیدوار بودند هر دو این بازیکنان را برای فصل آتی به خدمت 
بگیرند فعلا باید منتظر باشند و ببینند معادلات در دوحه و باشگاه الاهلی به چه شکلی 
حل و فصل خواهد شد.اما باید گفت باشگاه تهرانی محتمل ترین گزینه برای هر دو بازیکن 
است به خصوص که هم جباری هم منتظری سال های خوبی را با استقلال داشتند و 
با این تیم به عناوین زیادی رسیدند و جزو محبوب ترین نفرات در بین طرفداران نیز 

محسوب می شوند و با این شرایط آغوش استقلال برای هر دو نفر باز است.
دو بازیکنی که به نظر می رسد قربانی جنگ های داخلی میان مدیران باشگاه شده اند 
چون عملکردی که در طول فصل داشتند می توانست دلیل خوبی برای حفظ آنها در 
فصل آتی باشد تا الاهلی با قدرت بیشتری وارد لیگ ستارگان شده و برای آسیایی شدن 
تلاش کند. منتظری و جباری در هفته های پایانی نیم فصل دوم از کلیدی ترین مهره 
های سبزپوشان دوحه قلمداد شده و نمایش آنها تاثیر فراوانی در ثبت جایگاه ششمی 

برای این تیم داشت.

 شکار بزرگ در تبریز

خلعتبری رسما به گسترش فولاد پیوست
هافبک فصل گذشته سپاهان با گسترش فولاد قرارداد بست.

محمدرضا خلعتبری که با گسترش فولاد توافق کرده بود، دقایقی پیش قراردادی یکساله 
با این باشگاه امضا کرد و رسما به این تیم پیوست.

خلعتبری پس از دیدار با مسئولان گسترش فولاد و توافق نهایی قراردادش را امضا کرد 
و از روز 20 خردادماه در تمرینات این تیم حضور پیدا می کند.

دومین خرید از فولاد آمد؛

ساسان انصاری با پرسپولیس بست
هافبک تهاجمی فصل گذشته فولاد با پرسپولیس قرارداد دوساله بست.

 ساسان انصاری که در فصل گذشته با زدن 9 گل و 4 پاس گل در فولاد یکی از بازیکنان 
تاثیرگذار این تیم محسوب می شد با حضور در باشگاه پرسپولیس قرارداد دو ساله اش را 

امضا کرد و اینبار پیراهن سرخ پرسپولیس را برتن کرد.
پرسپولیسی ها بعد از امضای قرارداد با علیرضا بیرانوند، در دومین گام به سراغ 
انصاری رفتند و در پایان مذاکراتی که با این تیم داشتند، قراردادی دو ساله به امضا 

رساندند.
انصاری که یکی از مهره های تاثیرگذار فولاد در فصل گذشته محسوب می شد، موفق 
شده بود در پست هافبک تهاجمی 9 گل برای سرخپوشان اهوازی به ثمر برساند و 
اولین پالس پرسپولیسی شدن را روز گذشته با قرار دادن چند قلب سرخ در صفحه 

اینستاگرامش نشان داد.  
انصاری دومین خرید پرسپولیس بعد از علیرضا بیرانوند محسوب می شود و باید دید آنها 

برای سبد بعدی خود چه بازیکنی را در نظر دارند.

تراکتور خواستار ادینهو و ابراهیمی
باشگاه تراکتروسازی به طور جدی قصد به خدمت گرفتن محمد ابراهیمی و ادینهو 

را دارد.
 باشگاه تراکتورسازی که به تازگی مصطفی آجورلو را به عنوان مدیرعامل خود می 
بیند، با بازیکنانی چون مهدی کیانی، سعید آقایی توافق کرد تا در فصل بعد همراه این 

تیم باشند.
تراکتورسازان برای خط حمله خود دو بازیکن را مورد نظر دارند، محمد ابراهیمی که 
سابقه بازی در تراکتور سازی را دارد و در لیگ پانزدهم در لباس گسترش بازی های خوبی 

انجام داده بود. احتمال پیوستن محمد ابراهیمی به تراکتوری ها بسیار زیاد است.
همچنین قرمزهای تبریزی در نظر دارند ادینهو مهاجم سابق برزیلی شان را به تیمشان 
برگردانند و مذاکره با این بازیکن در مرحله توافق مالی قرار دارد تا این بازیکن بازهم برای 

تبریزی ها به میدان برود.

باشگاه ملوان اعلام کرد:

ماهینی در تمرینات شرکت نکند
 جریمه می شود

باشگاه ملوان اعلام کرد که سه بازیکن باید در تمرینات این تیم حضور داشته باشند.
شاهین ثاقبی و پور رحمت الله که برای گذراندن خدمت مقدس سربازی به تیم 
فوتبال تراکتورسازی پیوسته بودند با توجه به اتمام خدمت سربازی شان بازیکن ملوان 
محسوب شده و باید در دور جدید تمرینات این تیم که به زودی آغاز می شوند، حضور 

پیدا کنند. 
مدیران باشگاه ملوان با جدایی این دو بازیکن که هنوز چند فصل دیگر با این تیم قرارداد 

دارند به شدت مخالف هستند.
همچنین حسین ماهینی تا پایان مرداد ماه که خدمت سربازی اش به پایان می رسد 
بازیکن ملوان خواهد بود و بدیهی است که همزمان با آغاز دور جدید تمرینات باید در 
انزلی و تمرینات این تیم حضور پیدا کند. هرگونه غیبت بازیکنان نامبرده در تمرینات با 
جرایم مالی و همچنین محرومیت مواجه خواهد شد و به اطلاع نیروی دریایی و ستاد 

کل خواهد رسید.

پورحیدری:

 اگر مدیری پرسپولیسی است
 در استقلال چه  کار می کند؟

سرپرست تیم فوتبال استقلال گفت: اگر پرویز مظلومی اعتقاد دارد برخی مدیران این 
باشگاه، پرسپولیسی بودند، پس این افراد در استقلال چه کار می کردند؟

 منصور پورحیدری درباره افشاگری پرویز مظلومی و اینکه اعتقاد داشت برخی از مدیران 
استقلال، پرسپولیسی بودند، عنوان کرد: به دلیل بیماری، پنج شش ماه اخیر کنار تیم 
حضور نداشته و نمی دانم چه اتفاقاتی افتاده است. نمی دانم منظور مظلومی چه کسانی 

است و باید خودش پاسخ دهد.
وی با بیان اینکه مظلومی در خصوص پرسپولیسی بودن برخی از مدیران استقلال 
صحبت کرده است، گفت: اگر این افراد پرسپولیسی بودند، در استقلال چه کار 
داشتند و چرا به پرسپولیس نرفتند؟ بهتر است خود مظلومی در این زمینه صحبت 

کند.
سرپرست تیم استقلال در مورد اینکه مظلومی گفته یکی از مدیران استقلال روز فینال 
جام حذفی با نشان دادن چک به بازیکنان روحیه آنها را خراب کرده بود، تصریح کرد: 
تا آنجایی که اطلاع دارم این چک دست هیئت مدیره نبود و تاریخ آن نیز برای زمان 

دیگری بود.
پورحیدری در واکنش به اینکه وزارت ورزش و جوانان به قرارداد بازیکنان جدید استقلال 
ورود کرده است، گفت: از هفته گذشته تا الان در جریان کار باشگاه قرار نداشتم و امروز نزد 

بهرام افشارزاده خواهم رفت تا بدانم باشگاه چه شرایطی داشته است.

ایران 3-2 ونزوئلا

خداحافظی شیرین با توكیو 

تیم ملی والیبال ایران با پیروزی 3 بر 2 مقابل ونزوئلا 
با یک بازی بیشتر نسبت به لهستان و فرانسه در صدر 

جدول قرار گرفت.
 تیم ملی والیبال ایران در آخرین دیدار خود از سری 
مسابقات انتخابی المپیک رو در روی ونزوئلا قرار گرفت 
که موفق شد با نتیجه 3 بر 2 حریف را شکست دهد. 
نتیجه این دیدار نه برای ایران اهمیت چندانی در رده 
بندی نهایی داشت و نه برای ونزوئلا و به همین دلیل 
دو تیم با بازیکنانی که کمتر به آنها بازی رسیده بود 
پا به میدان گذاشتند. با این پیروزی تیم ملی والیبال 
ایران قبل از بازی فرانسه و لهستان صدرنشین جدول 

رده بندی شد.
ورزشگاه مترو پلیتن توکیو

ایران با پیراهن قرمز و ونزوئلا با  پیراهن سفید
 داور اول: آرتور دیجیاکومو از بلژیک
داور دوم: هرنان گونزالو از آرژانتین

  ترکیب ایران
 مهدی مهدوی، مجتبی میرزاجانپور، حمزه زرینی، 
میلاد عبادی پور، مصطفی شریفات، آرمین تشکری و 

لیبرو مهدی مرندی
 ترکیب ونزوئلا:

خویجادا  کروین،  مارتین  کروز،  پنا  ویلنر،  انریکو 

خوانتان، آلبرتو گونزالس و لیبرو هکتور ماتا 
 ایران 3 - ونزوئلا 2

 15( )18 - 25( )25 - 21( )29 - 27( )23 - 25(
)8 -

خط به خط با بازی:
 ست اول؛

* بازی نزدیک دنبال شد تا اینکه دو تیم تا امتیاز 7 
با هم برابر بودند.

* مصطفی شریفات که اولین حضور خود را تجربه 
می کرد با چند اسپک و دفاع متوالی اختلاف را به سود 

ایران کرد.
* مجتبی میرزاجانپور که پشت خط می زد در حمله 

بار اسپکی تیم را به دوش می کشید.
* مهدی مهدوی که کاپیتان دوم تیم بود در تقسیم 

پاس عالی ظاهر شد.
* آرمین تشکری وقتی به سرویس رفت با چند امتیاز 

متوالی نتیجه را در ست اول به سود ایران کرد. 
 * مجتبی مرزاجانپور با 6 امتیاز بیشترین امتیاز را در 

ست اول کسب کرد.
* ایران با 3 امتیاز مستقیم سرویس آمار خوبی از 

خود به جا گذاشت.
 ست دوم؛

* لوزانو به ترکیب خود دست نزد و بازیکنان ست اول، 
ست دوم را هم آغاز کردند.

* بازی یک امتیاز یک امتیاز بالا می رفت تا اینکه 
سرویس حمزه زرینی ایران را 6 بر 4 پیش انداخت.

* مهدی مهدوی در صحنه ای که برای پاس دادن 
پریده بود مثل یک اسپکر، به زمین حریف حمله کرد 

تا سالن به وجد بیاید.
* با دو اسپک متوالی مصطفی شریفات تکنیکال تایم 

اوت اول 8 بر 5 به سود ایران شد.
* جای خالی مجتبی میرزاجانپور در انتهای زمین 

ونزوئلا باعث برخورد دو بازیکن این تیم به هم شد.
 * اشتباهات پی در پی بازیکنان ونزوئلا اختلاف را 
به عدد 5 رساند تا ایران بازی را با کنترل بیشتری ادامه 

دهد.
* دو اشتباه متوالی از بازیکنان ایران اختلاف را به 

2 رساند.
* لوزانو بعد از نمایش نه چندان خوب بازیکنان در 
امتیازاتی از بازی احساس خطر کرد و درخواست تایم 

اوت کرد.
* دو اسپک ناموفق حمزه زرینی بازی را در امتیاز 20 

به تساوی کشاند.
* لوزانو برای تغییر روند بازی دو تعویضه معروف، 

قائمی را انجام داد اما فورا آن را برگرداند.
* دو تیم از امتیاز 25 با هم برابر شدند تا ست دوم 

حساس و نزدیک پیگیری شود.
* دو اسپک ناموفق از زرینی ست را از آن ونزوئلا کرد.

ست سوم؛
* دو سرویس پی در پی در ابتدا ست سوم ایران را 2 

بر صفر پیش انداخت.
*توپگیری عبادی پور و اسپک موفق میرزاجانپور 

اختلاف را از همان ابتدا زیاد کرد.
* امتیاز مستقیم عبادی پور از سرویس تکنیکال تایم 

اون اول را 8 بر 5 به سود ایران کرد.
* نمایش ضعیف ایران در حمله ونزوئلا را در امتیاز 
12 به ایران رساند و یک امتیاز هم توانستند پیش 

بیافتند.
* 3 اسپک نا موفق از ایران تکنیکال تایم اوت دوم را 

16 بر 3 به سود ونزوئلا کرد.
* اختلاف بین دو تیم به 5 رسید تا لوزانو یک بار 

دیگر درخواست تایم اوت کند.
* دو تعویضه معروف و قائمی یک بار دیگر اتفاق افتاد 

تا روند تیمی ایران بهبود پیدا کند.
* دو تعویضه لوزانو هم جواب نداد و ساعد خطا زرینی 

بازی را 24 بر 20 به سود ونزوئلا کرد.

* خطا تور آرمین تشکری امتیاز 25 و ست دوم را 
از آن ونزوئلا کرد.
ست چهارم؛

* با اینکه تیم شرایط خوبی در ست سوم نداشت اما 
لوازنو ترکیب را ترجیح داد حفظ کند.

* با سرویس مستقیم تشکری اختلاف به سود ایران 
شد.

* 2 دفاع پی در پی ایران را برنده تکنیکال تایم اوت 
اول کرد.

* از امتیاز 8 به بعد ایران جریان بازی را در دست 
گرفت و 3 اختلاف امتیاز به وجود آورد.

* این اختلاف باقی ماند تا تکنیکال تایم اوت دوم هم 
با امتیاز 16 بر 13 به سود ایران باشد.

* اختلاف 4 امتیازی با توپیگیری مرندی و اسپک 
میرزاجانپور به دست آمد.

* دفاع مستقیم میرزاجانپور ایران را به برد نزدیکتر 
کرد.

* دو حمله موفق از ونزوئلا و خطای دریافت عبادی 
پور اختلاف را یک بار دیگر به 3 رساند.

* لوازنو برای حفظ جریان بازی درخواست تایم اوت 
داد.

* لوزانو یک بار دیگر معروف و قائمی را در امتیاز 21 
بر 17 به میدان فرستاد.

* امتیاز مستقیم زرینی از سرویس اختلاف را در 
امتیازات بالا زیاد کرد تا شانس ونزوئلا برای برد در این 

ست کم شود.
* 3 سرویس پی در پی از زرینی و اسپک پایانی 
عبادی پور ایران را برنده ست چهارم کرد تا بازی به ست 

پنجم کشیده شود.
ست پنجم؛

* لوزانو ترکیب ست اول را هم برای ست پنجم بدون 
تغییر به میدان فرستاد.

* توگیری فوق العاده مرندی و اشتباه پاسور حریف 
در همان ابتدا اختلاف 3 امتیازی را برای ایران به وجود 

آورد.
* با به دست آمدن نتیجه 3 بر صفر به سود ایران 

سرمربی تیم حریف درخواست تایم اوت کرد.
* با تبدیل نشدن حمله بازیکنان ایران به امتیاز 

اختلاف کمتر شد.
* با برخورد اسپک شریفات با دفاع حریف دو تیم در 

امتیاز 5 مساوی شدند.
* زمین دو تیم در امتیاز 8 بر 5 به سود ایران تعویض 

شد.
در حاشیه:

* با اینکه این دیدار برای هیچ یک از دو تیم ارزش 
امتیازی نداشت اما تماشاگرانی که روزهای گذشته 
آنها را تشویق می کردند تیم های ملی خود را تنها 

نگذاشتند.
* تشویق "ایران، ایران" از ابتدا تا آخر بازی در سالن 

شنیده می شد.
* لوزانو که خیالش از المپیکی شدن تیم راحت شده 
بود به بازیکنانی که کمتر به آنها بازی رسیده بود، میدان 

داد.
* با مصدومیت غفور و خستگی شهرام محمودی، 

مجتبی میرزاجانپور مقابل ونزوئلا پشت خط زن شد.

نهایی شدن آیین نامه نقل و انتقالات فصل ۹۶-۹۵ در روز سه شنبه

شورای حل اختلاف در فدراسیون فوتبال 
تشکیل می شود

جلسه هیئت رئیسه سازمان لیگ با بررسی آیین نامه نقل و انتقالات برای فصل 96-95 با 
حضور اعضای هیئت رئیسه و کارشناسان برگزار شد.

جلسه هیئت رئیسه سازمان لیگ با حضور مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال، علی کاظمی 
دبیر سازمان لیگ، امیر عابدینی عضو هیئت رئیسه سازمان لیگ، منصور قنبر زاده عضو هیئت 
رئیسه سازمان لیگ،  حبیب اله شیرازی عضو هیئت رئیسه سازمان لیگ، غلامرضا بهروان 
رئیس کمیته مسابقات، مصطفی شهبازی رئیس کمیته نقل وانتقالات و هوشنگ نصیرزاده 

رئیس کمیته تدوین مقررات فدراسیون فوتبال برگزار شد.
غلامرضا بهروان درپایان این جلسه گفت: کلیات جلسه در مورد نقل و انتقالات فصل آینده 
بود که آیین نامه نقل و انتقالات با حضور اعضای هیئت رئیسه سازمان لیگ و کارشناسان 
دقیقا بررسی و مورد بحث قرار گرفت که مهم ترین مباحث آن فسخ قرارداد بازیکنان و کادر 
فنی و تفکیک بازیکن آماتور و حرفه ای بود حاصل تلاش ها و بررسی ها برای حفظ منافع 
باشگاه ها و بازیکنان است . مقرر شد  آیین نامه نهایی نقل وانتقالات حداکثر روز سه شنبه مورد 

بررسی نهایی قرار گرفته و به فدراسیون فوتبال برای تصویب ارسال شود.
وی  افزود: بحث دیگر جلسه در مورد کلیات تبلیغات محیطی و نحوه واگذاری تبلیغات 
محیطی فوتبال در فصل آینده بود و همچنین در مورد نحوه برگزاری جشن برترین ها و نحوه 
انتخاب برترین های فوتبال بحث وتبادل نظر شد که سال پیش مشکلاتی وجود داشته و 

امسال این مشکلات در انتخاب برترین های سال فوتبال ایران برطرف شده است.
رئیس کمیته مسابقات در پایان گفت: شورایی به نام شورای حل اختلاف که محل استقرار 
آن در فدراسیون فوتبال است تشکیل می شود و سازمان لیگ هم باید نمایندگان خود را به 
این شورای معرفی کند. در مصوبه این شورا آمده است مرجع رسیدگی به اختلاف بازیکنان، 
کادرفنی و باشگاه شورایی به نام شورای حل اختلاف شود که بیشتر به مسائل مالی باشگاه ها 

، قراردادها، مسائل حقوقی بازیکن، کادر فنی و باشگاه هاست.

رئیس فدراسیون فوتبال عراق: 

در عربستان به میدان نمی رویم
رئیس فدراسیون فوتبال عراق تاکید کرد که دیدار برگشت تیم ملی این کشور برابر عربستان 
باید در زمینی بی طرف برگزار شود. او آنچه که در رسانه های سعودی آمده را نادرست خواند.

با وجود آنکه رسانه های سعودی چند روز پیش اعلام کردند که فیفا با برگزاری دیدار 
برگشت تیم ملی فوتبال عراق برابر عربستان در جده موافقت کرده و تنها دیدار رفت در زمین 
بی طرف برگزار می شود رئیس فدراسیون فوتبال عراق تاکید کرد که روزنامه های عربستانی 

به دنبال جنجال رسانه ای هستند و فیفا چنین چیزی را اعلام نکرده است.
عبدالخالق مسعود، رئیس فدراسیون فوتبال عراق گفت: فیفا پیش از این در نامه ای که 
به فدراسیون فوتبال عراق نوشته تاکید کرد که هم دیدار رفت و هم دیدار برگشت عراق و 
عربستان در انتخابی جام جهانی 2018 روسیه در کشور بی طرف برگزار می شود. ما مالزی 
را انتخاب کرده ایم و عربستان هم باید کشور ثالث را انتخاب کند. این تصمیمی بود که فیفا 
گرفت و هیچ تغییری در آن به وجود نیامده است. ما بعد از این ابلاغیه فیفا هیچ نامه دیگری 

را دریافت نکرده ایم.
او ادامه داد: ما مشهد را به عنوان میزبان بازیهای خود در انتخابی جام جهانی 2018 روسیه 
به غیر از دیدار برابر عربستان انتخاب کرده ایم و فدراسیون فوتبال ایران هم موافقت خود را 
اعلام کرده است. با درخواست سرمربی تیم، مالزی را به عنوان میزبان خود با عربستان انتخاب 
کردیم. فدراسیون فوتبال عربستان هم باید میزبان خود برای دیدار برگشت را انتخاب کند و 

این دیدار هم در کشور ثالث برگزار می شود.
رئیس فدراسیون فوتبال عراق تاکید کرد: آنچه که در رسانه های سعودی آمده دروغ است 

و فدراسیون فوتبال عربستان هم آن را تایید نکرده است. 

سرمربی سابق استقلال با نوشتن نامه ای نسبت به برخی اتفاقات فصل گذشته رخ داده در تیمش 
افشاگری هایی را انجام داد.

به گزارش ایسنا، پرویز مظلومی طی نامه ای پرده از اتفاقاتی مهم از آنچه که فصل قبل در تیمش 
افتاد برداشت.

متن این نامه که یک نسخه از آن در اختیار خبرگزاری ایسنا قرار گرفته است به شرح زیر است:
بسمه تعالی هواداران عاشق و فهیم باشگاه بزرگ استقلال تهران، مردم مهربان و فوتبالدوست 
و فوتبال فهم ایران عزیز که در سال های حضورم در فضای ورزش  چه به عنوان بازیکن ملی و 
باشگاهی و چه به عنوان مربی  جز عشق و مهربانی از شما ندیده ام، امروز که در خلوت خود با قلبی 
پر از غم و اندوه اتفاقات تمام سال های زندگی ورزشی ام را مرور می کنم، بیش از پیش به عمق 
دریای محبت شما پی می برم؛ محبتی که از کوچه های داغ و پر از سنگلاخ آبادان مرا به کلانشهر 
تهران سوق داد و پیراهن استقلال بزرگ را بر تنم نشاند؛ محبتی که حکم بنزین سبز را برای این 

حقیر داشت و هر لحظه من را از نردبان شهرت و موفقیت بالا و بالاتر می برد و ... .
عشق به شما و عشق به استقلال با تاروپود من آمیخته شده و مرا همواره به تلاش بیشتر فرا 
می خواند. خدارا شاهد می گیرم که هیچگاه از اندیشه خدمت به تیم محبوبم و عاشقان آن دور 
نشده ام. چه در آن روزهایی که شور و شوق و انرژی مثبت شما پایه گذار آن گل تاریخی ام در 
داربی 120 هزار نفره شد و چه در مقطعی که در کنار هم توانستیم در 4 داربی پیاپی بر حریف 
سنتی مان غلبه کنیم و عدد 4 را برای آیندگان به یادگار بگذاریم، هرگز به خود غره نشدم و ذره ای 

از انگیزه ام برای دویدن و عرق ریختن به خاطر استقلال کاسته نشد.
اما افسوس و صدافسوس که با پرویز مظلومی، این کوچکترین عضو خانواده استقلال خوب رفتار 
نشد. افسوس نه از بابت شخص مظلومی بلکه به خاطر ظلمی که به یک تیم بزرگ روا داشتند و به 
اسم مظلومی استقلال را زدند و دل میلیون ها نفر را سوزاندند. فصل گذشته با تمام کابوس هایش 
برایم به پایان رسید اما تا زنده هستم تحرکات آنهایی که در ظاهر آبی اما در باطن ضداستقلال 
هستند را فراموش نمی کنم و عاملین ضربه خوردن تیم محبوبم را نمی بخشم. داستان من و این 
آقایان از همان هفته های اول لیگ کلید خورد. آنها تصور نمی کردند مظلومی و تیمش تا پایان 
لیگ مدعی قهرمانی باشند و به فینال جام حذفی برسند لذا هر لحظه با روش و ترفندی خاص 
ما را تحت فشار قرار می دادند. به قول همکارم امیر قلعه نویی آنها فکر می کردند کار مظلومی در 
هفته ششم تمام است اما لطف خداوند و غیرت بازیکنان معادلات شان را برهم زد. چند شب قبل 
وقتی در برنامه 90 اعلام کردم که در استقلال تنها بوده ام به برخی از آقایان برخورد و خیلی زود 
جوسازی رسانه ای علیه من را آغاز کردند و به نوچه های خود دستورات لازم را دادند اما حالا برای 
آنکه همگان بدانند که مظلومی چقدر تنها بود به گوشه هایی  فقط گوشه هایی  از اتفاقات استقلال 
در فصل گذشته اشاره می کنم. سخت ترین روزهای تمام زندگی ام را تجربه کردم و گاهی آنقدر 
فشار روحی بر من زیاد می شد که اطرافیانم نگران می شدند و حتی چندین بار در خلال مسابقات، 
ناظرین بازی ها به من آب می دادند و می گفتند آقای مظلومی مراقب خودت باش، اما در مقابل، 
آقایان حاضر در باشگاه هر لحظه به دنبال تغییر سرمربی تیم بودند. حتی کار را به جایی رساندند 
که شب داربی برگشت یکی از آنها مخفیانه به اتاق چند بازیکن من در هتل رفت و در حالی که 

هتل تیم حریم خصوصی ما بود با چند مهره اصلی به گفت وگو نشست.
این اتفاق را بنده فردای بازی متوجه شدم وگرنه تصمیمات دیگری می گرفتم. البته اعضای کادر 
فنی نیز باید به اتاق های بازیکنان سرک می کشیدند و اجازه چنین اتفاقاتی را نمی دادند. یکی 
از مدیران تیم اخیرا گفته است که چندین بار مانع از برکناری مظلومی شده ام. حال این سوال 
مطرح است که کجای دنیا در یک باشگاه تصمیم می گیرند سرمربی تیمی که صدرنشین لیگ 
و فینالیست جام حذفی است را برکنار کنند؟ همین جمله آقایان نشان می دهد که در اندیشه 
توطئه علیه من بوده اند. نوع مواجهه این افراد با مشکلات استقلال در طول فصل موید این بود که 
نمی خواهند تیم نتیجه بگیرد که اگر غیر از این بود بعد از جدایی جاسم کرار و ریوالدو فی الفور 
مقدمات جذب یک بازیکن را فراهم می کردند تا حداقل وعده شان عملی شود و استقلال ضربه 
نخورد. برخی رفتارهای آنها در ابتدای فصل نیز زمینه ساز مشکلات بزرگتری شد. برای مثال در 
حالی که بنده قصد حفظ امیرحسین صادقی را داشتم اعلام کردند که سیدجلال حسینی کارش 
تمام شده و به زودی به استقلال می آید. در نهایت صادقی از ما جدا شد و سیدجلال هم نیامد. 
ضعف آنها در زمان نقل و انتقالات نیم فصل بیشتر نمایان شد و چوب آن را استقلال خورد؛ جایی 
که مصدومیت مهره های کلیدی و خالی ماندن پست های حساس بارها من را به مرز سکته 
کشاند. بی تدبیری آقایان در زمینه اعزام تیم به سفر سوئد نیز ضربه دیگری بود بر پیکره استقلال 
و در همان مقطع پایه های صدرنشینی ما سست شد. جالب آنکه برخی از این آقایان در اقدامی 
ناجوانمردانه اطلاعات محرمانه باشگاه را به برخی رسانه ها داده و از زبان آنها مدعی شده اند که 
مظلومی در سوئد برای خودش 700 دلار پاداش در نظر گرفته و به بازیکنان 400 دلار داده است. 
آخر بی معرفتی تا کجا؟ بنده هیچ وقت درباره پاداش ها و مسائل مالی تیم و بازیکنان دخالتی 
نداشته ام. این را می توانید از آقای عبداللهی بپرسید. در قرارداد من آمده است که پاداش هایم دو 
برابر دیگر اعضای تیم خواهد بود لذا در سوئد روحم خبر نداشت که دیگران چقدر گرفته اند و من 
قرار است چه مبلغی بگیرم. آقای نصرالله عبداللهی حی و حاضر است و پاداش ها را ایشان تقسیم 
کرد. می بینید که برای زدن مظلومی چه مسایلی را دستاویز قرار می دهند. مظلومی اگر دنبال 
پول بود،سراغ طلب 300 میلیون تومانی خود از استقلال که به سال 89 برمی گردد را می گرفت.

مشکلات دیگر ما و در واقع اصلی ترین مشکلات ما از روزی آغاز شد که مدعی کسب دو جام 
شدیم. این اتفاق برای عده ای داخل باشگاه استقلال سخت بود و چون اساسا پرسپولیسی هستند 
و در آنجا رخنه کرده اند، پذیرش این مهم برایشان غیرقابل قبول بود. عجیب آنکه عده ای از همان 
ها با من تماس می گرفتند و می گفتند اگر می خواهی حمایتت کنیم در رسانه ها از ما تعریف 

کن و ...! عجبا که حالا می گویند می خواستیم مظلومی را برکنار کنیم. احیانا منظورشان این است 
که لطف شان شامل حال من شده است. یک نفر از آنها بپرسد چگونه و براساس کدام منطق 
می خواستید سرمربی تیمی که سهمیه آسیایی گرفته و فینالیست جام حذفی شده است را برکنار 
کنید؟ ضمنا جوانگرایی که برنامه اصلی ما در استقلال بود برای به بار نشستن، نیازمند زمان است و 
این مهم را انگار یادشان رفت. روزهای پایانی لیگ عرصه را بر من تنگ تر کردند و فشارها افزون تر 
شد. بازیکنان هم به خوبی در جریان تحرکات آقایان قرار گرفتند. به طور مثال بازیکنی چون امید 
ابراهیمی در جلسه ای خطاب به مدیر باشگاه می گوید با این مشکلاتی که تیم استقلال داشته 
و دارد امسال هشتم هم نباید می شدیم و مظلومی معجزه کرد. بازیکنان جوان و باتجربه همگی 
می دانستند که چه اهدافی در پس پرده نهفته است اما ذره ای از تلاش شان کم نشد و من از همه 
بازیکنانم به جز یک نفرشان که نمی توانم او را ببخشم تشکر می کنم. حتی در مقطعی می خواستند 
آرش برهانی که نیمکت نشین بود را برابر من قرار دهند که من خودم با آرش صحبت کردم و به 
او گفتم تا وقتی که من هستم می توانی بازی کنی و اگر هم قصد خداحافظی داشتی بیا و در کنار 

خودم مربیگری را آغاز کن.
باری، استقلال و مظلومی و بازیکنانش سال سختی را پشت سر گذاشتند اما رسم معرفت نبود 
که به این شکل با من برخورد شود. مربی ای که قرارداد دو ساله دارد و یک سال آن باقی مانده و به 
وعده سال اولش که کسب سهمیه بوده عمل کرده، حداقل حقش این است که به او خسته نباشید 
بگویند. آقایان آنقدر معرفت نداشتند که با من تماس بگیرند و خسته نباشید بگویند. حتی اجازه 
ندادند قرارداد من فسخ شود و سپس با مربی جدید قرارداد ببندند. متاسفم که بگویم این افراد 
ابتدایی ترین اصول و اخلاق ورزشی را زیر پا گذاشتند. امروز هم اگر تصمیم به طرح این صحبت 

ها گرفتم بخاطر این است که با بی احترامی به من دلم را شکستند.
آنها دل پرویز مظلومی که عمر و جوانی اش را برای استقلال گذاشته و صدالبته هرچه دارد از 

این مجموعه است، شکستند و مطمئن باشند خیلی زود عقوبت این رفتار خود را خواهند دید.
آخرین تیر آقای مدیر بر پیکره خسته و رنجور استقلال، ظهر روز فینال جام حذفی بود که با در 
دست گرفتن یک فقره چک نزد بازیکنان آمد و آن چک که برای فصل نقل و انتقالات کنار گذاشته 
بودند را به بازیکنان من نشان داد و گفت این 20 درصد قراردادهای شما است، سپس چک را در 
جیبش گذاشت و رفت و با همین کار از نظر روحی بازیکنان تیم را آشفته کرد. البته این آقا پیش 
تر نیز در زمانی که بازیکنان تیم به دلیل مشکلات مالی قصد اعتصاب داشتند در جمع آنها حاضر 
شد و طلبکارانه به بازیکنان گفت: هرکسی ناراحت است برود. آنها حتی در 16 روز قبل از فینال 
جام حذفی یک بار هم به تیم سرکشی نکردند و به بازیکنان روحیه ندادند؛ دریغ از یک ریال پاداش.

سال سختی را گذراندم، سالی که جدا از سنگ اندازی ها و توطئه چینی های عده ای درون 
باشگاه، زخم و زبان برخی پیشکسوتان استقلال آزارم داد و بی رحمانه من را مورد حمله قرار می 
دادند تا هم از درون و هم از بیرون باشگاه مورد هجوم قرار بگیرم اما خدا شاهد است که همه اتفاقات 
را به خاطر استقلال و برای جلوگیری از به حاشیه رفتن تیمم در دل ریختم و جالب است که حالا 

عده ای می گویند چرا مظلومی زودتر از اینها حرف نزد و افشاگری نکرد.
داستان من و استقلال شاید از دید آقایان تمام شده باشد اما آنها باید بدانند که این مردم حافظه 
تاریخی قدرتمندی دارند و می دانند که مظلومی و مظلومی ها برای تیم محبوب شان چه کارهایی 

انجام داده اند.
 روزی که خیلی دور نیست می رسد که اثری از این آقایان باقی نمانده اما من و امثال من نام مان 

با استقلال گره خورده و این حقیقت را نمی توان کتمان کرد.
 آقایان، دو سال قبل پشت نام قلعه نویی پنهان شدید، سال قبل پشت نام مظلومی و حالا هم 
پشت اسم منصوریان، سال آینده می خواهید پشت چه کسی پنهان شوید و ضعف های خودتان را 
بپوشانید؟  در پایان برای آقای منصوریان و استقلال عزیز آرزوی موفقیت می کنم و ضمنا از همه 
بزرگانی که در این چند روز با تماس و پیامک های خود از غم سنگین من کاستند تشکر می کنم 
و جا دارد بار دیگر از مردم خوب کشورم و به ویژه هواداران استقلال تشکر کنم و ضمنا از اصحاب 
رسانه که در این سال استقلال را یاری رساندند قدردانی نمایم.  به عنوان یک استقلالی از اعماق 

قلبم آرزو می کنم که این تیم در اوج باشد و دل هوادارانش را شاد کند.
 پرویز مظلومی 95/3/16 

نامه  سرمربی سابق آبی ها خطاب به هواداران استقلال

 مظلومی: عده ای پرسپولیسی داخل باشگاه نمی خواستند موفق شوم
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شرکت "تارا" از یک چتر هوشمند رونمایی کرده که می تواند آب وهوا را پیش بینی کند.
 تاکنون دستگاههای زیادی معرفی شده اند که با کمک یک اپلیکیشن تلفن همراه به 
پیش بینی وضعیت آب وهوا می پردازند، اما چتر "تارابلا" بطور مستقل و بدون کمک دستگاه 
بیرونی به این کار می پردازد. این چتر در زمان عدم استفاده در یک محل شارژ دیواری قرار 
می گیرد و از بارومتر دیجیتالی داخلی خود برای نظارت بر فشار هوای جوی در هر 35 ثانیه 
یکبار استفاده می کند. این دستگاه همچنین با استفاده از یک نم سنج آنبرد به پیگیری رطوبت 
هوا می پردازد. یک ریزپردازشگر با پردازش داده ای این دو حسگر، وضع هوا را بر اساس تغییرات 
میزان فشار و رطوبت در طول زمان پیش بینی می کند. کاربران بوسیله یک نمایشگر ال ای ای 
تغییر رنگ دهنده بر روی دسته چتر از بارش احتمالی باران باخبر می شوند. اگر این نمایشگر 
شفاف باشد، آسمان برای شش ساعت آینده صاف یا نیمه ابری باقی خواهد ماند؛ اما نمایشگر 
نسبتا آبی نشانگر آسمان کاملا ابری و آبی پررنگ نشانگر بارش باران است.  همچنین این چتر 
بطوری طراحی شده که به کاربر در مورد جا گذاشتن آن در مناطق مختلف با یک ردیاب 
بی سیم خبر می دهد.  در نوک این چتر نیز یک ال ای دی قرار دارد که می تواند برای قابل 
مشاهده کردن کاربر برای خودروها در روزهای بارانی فعال شود.  این چتر اکنون برای کسب 

سرمایه در سایت ایندیگوگو قرار گرفته و قیمت آن 89 دلار اعلام شده است. 

فضاپیمایی به اندازه یک فلاپی دیسک ساخته شد

تولید نانوکامپوزیت هایی برای حذف آلاینده های دارویی و تصفیه پساب
محققان دانشگاه تبریز با همکاری پژوهشگران دانشگاه 
آتا ترک موفق به تولید نانوکامپوزیت هایی برای حذف مواد 

دارویی موجود در پساب صنایع داروسازی شدند. 
با  اخیر  دهه های  در  ایسنا،  علمی  گزارش سرویس  به 
افزایش صنعتی شدن زندگی مردم، حجم بالای آلاینده های 
دارویی از دغدغه های اصلی دولت ها شده است. درصورتی  که 
آلاینده های دارویی موجود در پساب صنایع داروسازی بدون 
تصفیه وارد محیط زیست شوند، موجب اختلال در اکوسیستم 

آبی می شوند.
این آلاینده ها با توجه به ساختار خود در مقابل روش های 
تصفیه فیزیکی مانند جذب سطحی توسط کربن فعال، انعقاد 
و فیلتراسیون غشایی مقاوم هستند. روش سونوکاتالیستی با 
استفاده از کاتالیست های ناهمگن یک روش سریع با عملکرد 
آسان و با صرفه اقتصادی است که با طیف وسیعی از مواد 
آلاینده آلی بدون ایجاد مواد جانبی خطرناک واکنش می دهد.

دکتر علیرضا ختائی، مجری طرح هدف از این تحقیق 
بالا  با مساحت سطح  را طراحی یک کاتالیست مناسب 
جهت افزایش راندمان فرایند تخریب مواد آلی موجود در 
پساب ها ذکر کرد و گفت: برای این منظور نمونه هایی از 
یک نانوکامپوزیت طراحی شده و عملکرد آن در حذف ماده 

دارویی ناپروکسن مورد ارزیابی قرار گرفت.
وی فرآیند سونوکاتالیستی با استفاده از کاتالیست های 
ناهمگن را یکی از روش های کارآمد فرایِندهای اکسایش 
حذف  برای  روش  این  شد:  یادآور  و  دانست  پیشرفته 
آلاینده های آلی موجود در پساب های صنایع مختلف خصوصاً 

پساب های دارویی مورد استفاده قرار می گیرد.

ختائی با اشاره به نتایج عملکردی نانوکامپوزیت های تولیدی 
مذکور ادامه داد: نتایج آزمون BET بر روی نانوذرات اکسید 
روی سنتز شده در بستر زئولیت طبیعی مونتموریلونیت، 
افزایش مساحت سطح نانوذرات ZnO/MMT را در مقایسه 

نانوذرات اکسید روی نشان می دهد.
مجری طرح با بیان این که در این پژوهش نانوکامپوزیت 
است،  شده  تهیه  رسوبی  هم  فرآیند  طی   ZnO/MMT
اظهار کرد: مشخصه یابی ساختاری این نانوکاتالیست توسط 
روش های مختلف پراش اشعه ایکس )XRD( و میکروسکوپ 
و   )SEM( روبشی  الکترونی   ،)TEM( عبوری  الکترونی 
مساحت سطح سنجی )BET( صورت گرفته است. سپس 
عملکرد نانو کامپوزیت تهیه شده جهت حذف ماده دارویی 

ناپروکسن با استفاده از فرایند سونوکاتالیستی هتروژن مورد 
بررسی قرار گرفته است.

به گفته وی این نانو کاتالیست برای حذف مواد رنگ زای 
موجود در فاضلاب خروجی صنایع نساجی و رنگرزی به کار 
می رود و کاتالیست های متشکل از نانوکامپوزیت های مذکور 
در مقایسه با نمونه های رایج از روشی سبز تهیه شده و دارای 

حساسیت و بازدهی بالاتر و هزینه  تولید کمتری است.
دکتر علیرضا ختائی عضو هیأت علمی و خانم عاطفه 
کریمی انشجوی دکترای دانشگاه تبریز و محققانی از دانشگاه 
آتاتورک کشور ترکیه در انجام این طرح همکاری داشته اند. 
نتایج این کار در مجله Ultrasonics Sonochemistry به 

چاپ رسیده است. 

ساخت ربات پوشیدنی که 200 برابر وزن خود 
قدرت دارد

محققان شرکت بین المللی SRI از یک ربات نرم پوشیدنی جدید رونمایی کرده اند که 
می تواند هر کاری از بلند کردن اجسام سنگین گرفته تا شرکت در میدان جنگ و هدایت 

سالمندان را انجام دهد.
 اسکلت خارجی Superflex اگرچه نخستین نمونه توسعه یافته نیست، اما هوشمند است. 
حسگرهای آنبرد آن در واقع همه حرکات کاربر را یاد گرفته و سپس از این اطلاعات برای 
فعال کردن قدرت در زمان نیاز استفاده می کند که نتیجه آن، عمر باتری بیشتر و بدنه 

کوچکتر است.
ایده اصلی این فناوری، افزایش نیروی کاربران و تبدیل آنها به ابر انسان است. این اسکلت 
خارجی نرم و سبک می تواند 200 برابر نیروی بیشتر از وزن خود ارائه کند که بسیار بیشتر 

از ظرفیت اکثر انسانها است.
این ربات پوشیدنی در اصل برای برنامه "شبکه جنگجوی دارپا" به منظور کمک به سربازان 
آمریکایی در حمل بارهای سنگین در مسافت های طولانی طراحی شده است. عضلات 
رباتیک این لباس در کنار ماهیچه های زانو، ران و در آینده، کمر برای کاهش میزان کار یا 

افزایش نیروی آنها فعالیت می کنند.
پلیمرهای الکتروفعال منعطف و نازک این ربات از عضلات انسان تقلید می کنند که در 

زمان مواجهه با یک جریان برق، کشیده شده و با قطع آن، منقبض می شوند.
هنوز زمان دقیقی برای ارائه نسخه تجاری این ربات پوشیدنی ارائه نشده و سازندگان به 

دنبال شرکای تجاری هستند.

چتر هوشمندی که زمان بارش باران را 
پیش بینی می کند

موسوم  دیسک  فلاپی  اندازه  به  فضاپیمای کوچکی 
سایر  به  را  بشریت  می تواند  زودی  به   "Sprites" به 

منظومه های ستاره ای و فراتر از آنها هدایت کند.
این فضاپیمای مجهز به فرستنده و گیرنده رادیویی، 
سلولهای خورشیدی و یک رایانه کوچک، توسط یک 
فناوری مبتنی بر نسخه کوچک تر کیوب ست ها موسوم 

به چیپ ست ها )ChipSats( اجرایی می شود.
رهبری  به  و  اوت  ماه  اواخر  در  کیک ست 2  پروژه 
دانشمندان دانشگاه کورنل، 110 فضاپیمای اسپیریتز را 
به ایستگاه فضایی بین المللی اعزام خواهد کرد. زمانی که 
این مینی فضاپیماها به ایستگاه برسند، سخت افزار ناوبری 
و سیستم های ارتباطی آن ها آزمایش شده و سپس در 

مدار می سوزند.
امید است که این ریزماهواره ها در آینده بتوانند به 
نزدیکترین همسایه منظومه شمسی یعنی آلفا قنطورس 
برسند. این برنامه در اوایل سال جاری توسط بزرگانی 
همچون استفن هاوکینگ، فیزیکدان بریتانیایی و یوری 
میلنر، میلیاردر روسی انعکاس یافته بود که قصد دارند 
 Starshot کاوشگرهای کوچکی را طی برنامه ای موسوم به

به این سیستم ستاره ای ارسال کنند.

زاکاری  یعنی  کیک ست 2  برنامه  اصلی  مهندسان 
منچستر و میسون پک در واقع بخشی از کمیته مشاوره 

استار شات نیز هستند.
برت استریت من، مهندس شرکت دراپر که ساخت 
فناوری چیپ ست را شش سال پیش آغاز کرده بود، 
اظهار کرد که این چیپ ست ها جایگزین فضاپیماهای 

بزرگ نیستند.
وی افزود: ما قصد داریم آنها را به مناطقی ارسال کنیم 
که قرار نیست فضاپیماهای عادی را با فرستادن به آنجا به 
خطر بیندازیم. در حقیقت، استفاده و ارسال چیپ ست ها 
به مناطق دوردست جهان شناخته شده از مزایای زیادی 
برخوردار است. از آنجایی که فضاپیماهای اسپیریتز از 
به  برخوردارند، می توانند  اندازه کوچکی  و  وزن سبک 
سرعت های بالا و نسبیتی دست یابند. این امر، زمان سفر 

در کل منظومه شمسی را کاهش می دهد.
همچنین به دلیل سرعت بالا و یکبار مصرف بودن این 
فضاپیماها، می توانند از آنها برای بررسی قمرهای زحل، 
فرودهای خطرناک در دنباله دارها و خروج از منظومه 

شمسی و ارسال اطلاعات به زمین استفاده کرد.
اول اسپیریتز  از نسل  در سال 2011، سه فضاپیما 

این  شدند.  متصل  فضایی  ایستگاه  خارجی  بدنه  به 
چیپ ست ها در آنجا باقی ماندند تا مقدار زیادی تابش 
را جذب کنند. چند سال بعد و زمانی که فضانوردان این 
فضاپیماها را بازیابی کردند، سخت افزار یکبار مصرف آن ها 

همچنان کاربردی بود.
 در آوریل 2014، کیک ست 1 برای نخستین آزمایش 
میدانی در مقیاس بزرگ به مدار ارسال شد اما متاسفانه 
مخزن حامل آن در برخورد با تابش کیهانی نتوانست 
محموله خود را مستقر کند.  در حال حاضر، تیم پروژه 
کیک ست 2 باید ثابت کنند که این فضاپیماهای کوچک 
در مدار کار می کنند. محموله آنها حاوی بیشترین تعداد 

چیپ ست ارسالی در یک ماموریت است. 

در این مطلب علائم فیزیکی ای را عنوان می کنیم که اخطاردهنده ی تغذیه ی نامناسب 
هستند و لازم است تا با مشاهده این علائم، تغییراتی در عادت های غذایی تان بدهید.

 همیشه آسیب به بدن در نتیجه عوامل بیرونی مانند وارد شدن ضربه یا زخم و جراحت 
نیست. در بسیاری از موارد مصرف مواد غذای فرآوری شده و سرشار از چربی و کالری، 
مصرف دخانیات یا نوشیدن الکل باعث آسیب به بدن می شود. زمانی که بدن را در معرض 
چنین آسیب هایی قرار می دهیم خیلی ساده با روش هایی که در اختیار دارد اعلام خطر 
می کند. در این مطلب علائم فیزیکی ای را عنوان می کنیم که اخطاردهنده ی تغذیه ی 
نامناسب هستند و لازم است تا با مشاهده این علائم، تغییراتی در عادت های غذایی تان 

بدهید.
1  چین و چروک پوست 

چین و چروک مانند مرگ، شتری است که در هر خانه ای می نشیند و گریزی از آن 
نیست. اما ما می توانیم زمان بروز این علائم پیری را با داشتن تغذیه سالم و پرهیز از عادت 
های نامناسب مانند مصرف دخانیات کنترل کنیم. نتایج پژوهشی که محققان دانشگاه 
ایالتی اورگن آمریکا انجام داده اند نشان می دهد بهترین روش برای حفظ سلامت و زیبایی 
پوست مصرف مواد غذایی سرشار از ویتامین های A،C و D و آنتی اکسیدان هایی مانند 
فلاوونوئیدها و کاراتنوئیدها است. چون کمبود ویتامین و مواد مغذی باعث بروز چین و 
چروک زودهنگام می شود. اگر شما نیز با این مسئله مواجه شده اید حتماً روزانه حداقل 5 

سهم غذایی میوه و سبزیجات تازه میل کنید و همیشه مرطوب کننده بزنید.
2  موهای آسیب دیده و بی حال 

برخی افراد به طور طبیعی موهای زیبا و پرپشتی دارند. برخی دیگر این شانس را ندارند. 
اما داشتن موهای سالم و زیبا صرفاً یک مسئله ژنتیکی نیست. براساس نتایج پژوهشی که 
در WebMD به چاپ رسیده است، هر آنچه وارد بدن می کنید تأثیری زیادی در وضعیت 
موها ایجاد می کند. در واقع یکی از اولین قسمت هایی از بدن که از تغذیه نامناسب رنج می 
برد فولیکول موها است. رژیم های غذایی نامناسب باعث بروز کمبود پروتئین می شود و در 
نتیجه ی این کمبود نیز موهای پرپشت و سالم تبدیل به موهای ضعیف و بی حال می شود. 
توجه داشته باشید که موها تحت تأثیر کمبود اسیدهای چرب ضروری، ویتامین C، زینک 

و آهن نیز قرار گرفته و بیحال و آسیب دیده می شوند.
3  مشکلات دندانی و لثه های ناخوش احوال

 اگر لثه هایتان دچار خونریزی می شوند یا دندان هایتان خراب و دردناک شده اند بیشتر 
به تغذیه تان اهمیت دهید. سیگار، مصرف فست فودها و مصرف الکل جزو عواملی هستند 
که تأثیر منفی در سلامت دهان و دندان دارند. با وجود اینکه مصرف دخانیات مشکلات 
زیادی برای دندان ها به بار می آورد اما مصرف قند همچنان متهم ردیف اول است. مصرف 
بی رویه قند که مربوط به مصرف نوشابه ها و غیره می شود باعث سایش مینای دندان ها 
شده و آن ها را در معرض پوسیدگی و درد قرار می دهد. توصیه می کنیم دور نوشیدنی 
های گازدار و شیرین را خط قرمز بکشید و تا می توانید ویتامین C جذب کنید تا لثه های 

خونریزی دهنده و متورم بهبود پیدا کنند.
4  افزایش یا کاهش وزن

کاهش یا افزایش وزن هر دو نشان دهنده اشکالاتی در بدن هستند که در نتیجه ی تغذیه 
نامناسب بروز می کند. کاهش وزن غیرارادی معمولاً در نتیجه سوءتغذیه ایجاد می شود که 

می تواند در نتیجه ی ابتلا به بیماری های مختلف بروز کند. کاهش وزن همچنین می تواند 
جزو عوارض جانبی مصرف مواد مخدر مانند هروئین باشد. از طرق دیگر افزایش وزن سریع 
و نگران کننده نیز می تواند از عوارض منفی مصرف زیاد مواد غذایی پرکالری، چرب و فاقد 
مواد مغذی بروز کند. در هر دو صورت لازم است که تغییراتی در برنامه غذایی تان بدهید و 

رژیمتان را به یک رژیم مناسب و سرشار از مواد مغذی نزدیک کنید.
5  مشکلات گوارشی

 اگر به طور مرتب در هضم غذا احساس ناراحتی می کنید و بعد از غذا خوردن با مشکلاتی 
مانند درد معده، اسهال یا یبوست مواجه می شوید کمی مراقب باشید. چون این علائم نشان 
می دهند که بدنتان تحت فشار است. چنین مشکلاتی در نتیجه تغذیه ناسالم بروز می کنند. 
در واقع عدم دریافت کافی فیبرهای غذایی باعث بروز مشکلات گوارشی می شود. یادتان 
باشد که بدن آقایان به روزانه 38 و بدن خانم ها به 25 گرم فیبر نیاز دارد. فراموش نکنید 
مصرف مواد غذایی ترش و سرشار از اسید، ادویه های تند و مواد غذایی فراوری شده نیز جزو 

عوامل بروز مشکلات گوارشی هستند.
6  بیماری و ناخوشی

 اگر تصور می کنید که برای سرحال و شاداب بودن نیاز به تلاش دارید زمان آن رسیده 
تا سبک زندگی تان را عوض کنید. اگر خیلی زود مریض و ناخوش احوال می شوید لازم 
است که با بررسی تغذیه تان شروع کنید. سپس تحرک بدنی و خوابتان را مورد بررسی 
قرار دهید. یادتان باشد تغذیه نادرست، عدم تحرک بدنی و نداشتن خواب کافی تأثیر منفی 
روی بدن گذاشته و سیستم ایمنی تان را دچار ضعف می کند. همه ما هر شب به 7 تا 8 

ساعت خواب کافی نیاز داریم.
7  ترمیم کُند زخم ها

 اگر هر زخم جراحتی که در بدنتان ایجاد می شود به سختی ترمیم می شود احتمالاً تغذیه 
نامناسبی دارید. اگر احساس می کنید بدنتان در ترمیم جای زخم و جراحات به درستی 
عمل نمی کند ممکن است بدنتان با کمبود مواد مغذی مواجه شده است. در این صورت 
لازم است که مصرف مواد غذایی پرکالری و پرچرب را کاهش دهید. چون باعث بروز کمبود 
اسیدهای چرب ضروری و ویتامین های مهمی مانند ویتامین A ،B12 و C می شوند. 
یادتان باشد که مواد غذایی ناسالم نه تنها کالری بیهوده وارد بدن می کنند بلکه مانع از ترمیم 
زخم های ایجاد شده می شوند. بنابراین لازم است که علاوه بر کاهش مواد غذایی چرب و 
پرکالری، میزان جذب اسیدهای چرب ضروری و ویتامین ها و آنتی اکسیدان ها را بالا ببرید.

8  مغز مه آلود 
احتمالاً برایتان پیش آمده نتوانید جواب یک سوال ساده را بدهید و متوجه دلیل آن نشوید. 
ممکن است این مشکل از کمبود خواب یا نگرانی در خصوص مسائل مهم زندگی باشد. یا 
اینکه در حال آسیب زدن به بدنتان هستید. مغز مه آلود و اختلال تمرکز دو علامت نگران 
کننده ای هستند که بدن ارسال می کند تا نشان دهد مواد مغذی مورد نیازش را دریافت 
نمی کند. زمانی صحبت از مغز مه آلود می شود که مشکلاتی از قبیل از دست دادن حافظه 
کوتاه مدت، عدم توجه به جزئیات، ناتوانی مغز در تفکر و استدلال صحیح و غیره بروز می 
کند. نتایج پژوهش های محققان دانشگاه ماریلند نشان می دهند که مغز نیز مانند دیگر 
بخش های بدن مانند قلب، ریه ها و روده ها نیاز به برخی مواد مغذی مانند اسیدهای چرب 

امگا 3 دارد تا بهتر به وظایف خود عمل کند.

8 علامت اخطاردهنده تغذیه نادرست
فواید و مضرات خوردن موز در صبح

خوردن موز در وعده صبح شادی را برایتان به ارمغان می آورد.
شهاب اولیایی متخصص علوم تغذیه در گفت و گو با خبرنگار حوزه بهداشت و درمان  
گروه علمی پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان گفت: موز دارای املاح شگفت انگیزی است 

که می تواند انواع بیماری ها از جمله افسردگی را برطرف کند. 
 اولیایی درباره خاصیت ضد افسردگی موز گفت: موز یک اسید آمینه تریپتوفان پیشتاز 

سروتونین بوده که می تواند در کاهش افسردگی و ایجاد شادی در فرد موثر باشد. 
 وی تصریح کرد: تریپتوفان پس از ورود به بدن سروتونین تولید کرده و هورمون شادی 

را فعال می کند.  
این متخصص تغذیه با اشاره به اینکه پایین آمدن سطح هورمون شادی آور موجب 
افسردگی در فرد می شود، گفت: تولید سروتونین سطح این هورمون را بالا برده و شادی 

را به فرد هدیه می دهد.  
وی اظهار کرد: خوردن موز می تواند در هر ساعتی برای بدن مفید باشد اما برای بیماران 

دیابتی به دلیل وجود قند و انرژی فراوان نصف آن توصیه می شود.  
اولیایی خاطر نشان کرد: این میوه دارای کالری بالایی است و برای کسانی که تحت رژیم 

غذایی هستند نصف یک عدد را توصیه می کنیم.

چرا در مواقع عصبانیت دندان درد می گیریم؟
سیستم اعصاب با دندان ها ارتباط مستقیم و غیر مستقیم دارد.

فاضل دندانپزشک در گفت و گو با خبرنگار حوزه بهداشت و درمان  گروه علمی پزشکی 
باشگاه خبرنگاران جوان با بیان اینکه سیستم اعصاب با دندان ها ارتباط مستقیم و غیر 
مستقیم دارد، گفت: به هنگام عصبانیت این ارتباط به صورت غیر مستقیم بر روی دندان ها 

اثر می گذارد.  
وی با بیان اینکه یکی از علائم عصبانیت انقباض عضلات صورت است، گفت: به هنگام 
استرس و فشار ناشی از عصبانیت عضلات فک و صورت منقبض شده و فشار ناشی از آن 

بر روی دندان می تواند عامل ایجاد درد باشد. 
 فاضل گفت: فشار ناشی از این جمع شدگی در طولانی مدت موجب سائیدگی دندان ها، 

پایین آمدن ارتفاع صورت و در نتیجه تغییر در زیبایی فرد می شود. 
 وی ادامه داد: اگر در فک فرد بافت نگهدارنده قوی نباشد به مرور زمان عصبانیت موجب 
لق شدن دندان می شود.   این دندان پزشک گفت: انعکاس و گرفتگی در عروق کرونری به 
هنگام انقباض صورت، امکان گرفتگی رگ سر و گردن را در پی داشته و می تواند یکی از 

علائم سکته مغزی یا قلبی باشد.

چربی سوزترین نوشیدنی دنیا
اگر از انواع رژیم های لاغری و ورزش های شدید خسته شده اید، این نوشیدنی حلال 

مشکلات شما است.
به گزارش خبرنگار حوزه بهداشت و درمان  گروه علمی پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان؛ 
چاقی و اضافه وزن مشکلی است که امروزه اکثر مردم در کشورهای مختلف دنیا با آن 
مواجه هستند، بر همین اساس متخصصان تغذیه یک نوشیدنی معجزه آسا و اثر بخش 

برای آب کردن چربی های بدن در هنگام خواب را به افراد پیشنهاد می کنند. 
این نوشیدنی که باید یکساعت قبل از خواب آن را مصرف کرد از آبلیموی تازه به همراه 
سبزی جعفری، دارچین، سرکه، یک قاشق چای خوری زنجبیل و یا عسل تشکیل شده که 

باید آن را توسط دستگاه همزن به یک محلول یک دست تبدیل کرد.
 این معجون می تواند در طول شب تمامی چربی های ناشی از مواد غذایی که افراد در 
طول روز خورده اند را ذوب کند و باعث تناسب اندام بدون نیاز به انجام کار خاص یا فعالیت 
ورزشی شود.  چربی های سخت برای ذوب شدن مانند چربی اطراف شکم، ران پاها و چربی 

های اطراف بافت عضلات، با استفاده از این نوشیدنی از بین می روند. 
البته برای اثر بخشی، بهتر است این معجون به تنهایی نوشیده شود و افراد از خوردن شام 

اجتناب کرده و این نوشیدنی را جایگزین شام کنند.

گذاشتن مسواک کنار دستشویی ممنوع!
باکتری های موجود در سرویس بهداشتی می توانند به راحتی روی مسواک شما جا خوش 

کرده و بیمارتان کنند.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان ،شاید شما نیز مکانی بهتر از سرویس بهداشتی برای 
مسواک هایتان پیدا نکرده باشید زیرا در آنجا هم دسترسی به آب و دستمال نزدیک است 
و هم مسواک دردسته وسایل بهداشتی است و در این قسمت محفوظ می ماند. بسیاری 
افراد بر این باورند که اگر مسواک های خود را در کمد کابینت سرویس بهداشتی بگذارند، 

بهداشت مسواک خود را به طور کامل رعایت کرده اند در صورتی که این باور اشتباه است.
 زمانی که مسواک می زنید، مسواکتان خیس و مرطوب می شود و به همین دلیل به لانه 
بسیار امن و مناسبی برای رشد باکتری ها تبدیل می شود. سازمان جهانی بهداشت دهان 
و دندان توصیه کرده است که مسواک ها را در سرویس بهداشتی نگهداری نکنید و پس 
ازمصرف آن ها را به حالت ایستاده و دور از مسواک ها و اجسام دیگر نگه دارید.جرم ها و 
باکتری های موجود در سرویس بهداشتی و حمام به علت وجود رطوبت در این مکان ها 
بیشتر در فضا وجود دارند و سریع تر منتقل می شوند. بهتر است بعد از هر بار استفاده از 
مسواک آن را به خوبی با آب بشویید و خشک کنید و از سرپوس های تمیز و محافظ برای 
مسواک های خود استفاده کنید.بعد از هر بار استفاده از سرویس بهداشتی، باکتری ها و 
جرم ها مانند هوای موجود در اسپری در هوا منتشر می شوند. اگر از سرویس فرنگی استفاده 
می کنید بهتر است که بعد از هر بار استفاده سرپوش آن را بگذارید تا از انتقال باکتری های 
موجود در آن به فضای سرویس بهداشتی جلوگیری کنید.مطالعه ای جدید در دانشگاه 
لیدز نشان داده است که قرار دادن مسواک در سرویس بهداشتی و بی توجهی به بهداشت 

آن می تواند سبب ابتلا به بیماری اسهال، استفراغ و برخی مشکلات عفونی در بدن شود.

تحقیق جدید نشان می دهد؛

ارتباط نوسان فشارخون با کاهش
 مهارت های فکری

طبق مطالعه جدید محققان، نوسان های متعدد در فشار خون با کاهش سریع تر 
مهارت های فکری در بین افراد سالمند مرتبط است. 

به گزارش مهر، محققان موسسه سرطان راتجرز نیوجرسی دریافته اند در بین بیماران 
مسن که فشارخون سیستولیک شان )رقم بالایی در موقع خواندن فشار خون( متغیر باشد 
سرعت زوال عقل و از دست دادن حافظه کلامی شان در مقایسه با افراد دارای فشار خون 

ثابت نرمال به مراتب بیشتر است.
نوسان در رقم پایینی فشارخون )فشار خون دیاستولیک( هم با کاهش سریع تر توانایی 
فکری در بین افراد در رده سنی 55 تا 64 سال مرتبط است، اما این رقم تاثیری در افراد 
65 سال و بالاتر ندارد. بو کین، سرپرست تیم تحقیق، در این باره می گوید: »معمولا نوسان 
در فشار خون افراد مسن از نظر پزشکان نادیده گرفته می شد، اما در طول شش سال 
گذشته، شواهد نشان داده اند که نوسان فشارخون در طول ویزیت های ماهانه یا سالانه 
منجر به افزایش ریسک سکته و برخی مشکلات سلامتی دیگر می شود.« وی در ادامه 
توصیه می کند: »نوسانات بلندمدت فشار خون می تواند عامل پیش بینی کننده سرعت 
سریع کاهش عملکرد مغزی در بین افراد مسن باشد. کنترل بی ثباتی فشارخون ممکن 
است راهکار احتمالی حفظ عملکرد مغز در بین افراد بزرگسال باشد. در این مطالعه، کین و 
همکارانش داده های مربوط به حدود 1000 فرد 55 سال و بالاتر را که در مطالعه 5 ساله 
نظرسنجی سلامت و تغذیه چین شرکت کرده بودند جمع آوری کردند. فشارخون این افراد 
از سه تا چهار بار ویزیت با متخصصان سلامت اندازه گیری شد. شرکت کنندگان همچنین 
مجموعه ای از تست های فکری را انجام دادند. مطالعات نشان داد افراد دارای نوسان در فشا 

خون خود از عملکرد ذهنی پایین تری برخوردار بودند.

یافته های تحقیقاتی نشان می دهد؛

ورزش در هر سنی از آلزایمر پیشگیری می کند
به گفته محققان، ورزش منظم در هر سنی می تواند ذهن را جوان نگه دارد و به دوری 

از بیماری آلزایمر و سایر دمانس ها کمک کند. 
به گزارش  مهر، افراد مبتلا به زوال عقل یا دمانس دچار از بین رفتن حافظه و مشکل در 
فکر کردن، حل مشکل یا دچار مشکلات زبانی می شوند. در این مطالعه محققان دانشگاه 
کنتاکی به رابطه مثبت بین تناسب اندام و جریان خون به مناطقی از مغز که اختلالات و 

پلاک های مغزی مرتبط با بیماری آلزایمر است پی بردند.
ناتان جانسون، سرپرست تیم تحقیق، در این باره می گوید: »یافته های این تحقیق گامی 
مثبت در اثبات این موضوع است که فعالیت فیزیکی موجب بهبود جریان خون به سوی 
مغز شده و از مغز در مقابل دمانس یا زوال عقل محافظت می کند.« همچنین این یافته ها 
نشان می دهد افراد دارای سبک زندگی بی تحرک، بخصوص کسانی که به لحاظ ژنتیکی 
مستعد ابتلا به آلزایمر هستند، بسیار در معرض ابتلا به این بیماری قرار دارند. محققان با 
مطالعه 30 زن و مرد با رده سنی 59 تا 69 سال و ارزیابی سلامت آنها با انجام تست ترمیل 
دریافتند تناسب جسمی خوب موجب بهبود جریان خون به مناطق اساسی مغز می شود 

و در نتیجه منبع خوب اکسیژن و مواد مغذی اساسی به مغز می رسد.

آزمایش جدید خون برای تسریع تولید داروی هوشمند سرطان
محققان موسسه تحقیقات سرطان در لندن یک آزمایش جدید خون را توسعه داده اند 
که تغییرات در سطوح متابولیت های خون را شناسایی کرده و می تواند به تشخیص عملکرد 
یک داروی هوشمند جدید کمک کند.محققان معتقدند که داروهای سرطان بر میزان 
متابولیت های حاضر در خون بیماران تاثیر می گذارد که می توانند به عنوان مقیاسی از موثر 
بودن آنها در درمان سلول های سرطانی مورد استفاده قرار بگیرند.متابولیت ها بخش های سازنده 
پروتئین ها و چربی ها هستند.محققان برای این تحقیق به بررسی 180 نشانگر خون پرداخته 
و دریافتند که دسته بندی متابولیت ها توانست ارزیابی دقیقی را از آسیب پذیری سلولهای 
سرطانی در 41 بیمار مبتلا به سرطان های پیشرفته که داروی Pictilisib مصرف می کردند، 
ارائه کند.این داروی هوشمند برای هدف گیری مسیر مولکولی PI3K سلولهای تومور طراحی 
شده است. این مسیر، مسئول متابولیسم سلول بوده و معروف است که در طیف گسترده ای 
از سرطانها به شدت تحت تاثیر قرار می گیرد. محققان متوجه شدند که سرطان های با نقص 

PI3K از سطوح پایین تری از متابولیت خون برخوردارند.این نخستین تحقیق است که نشان 
می دهد می توان از سطوح متابولیتی به عنوان یک نشانگر درمانی سرطان هم در تحقیقات 
موش ها و هم در کارآزمایی های بالینی استفاده کرد.محققان در تحقیقات بر روی موش ها 
توانستند وجود 26 متابولیت را در جریان خون موش هایی که Pictilisib مصرف کرده بودند، 
افزایش دهند. این بدان معنی است که داروی مذکور، سرطان را در متابولیت های موش 
معکوس می کند.در کارآزمایی های بالینی نیز، 22 مورد از 26 متابولیت در واکنش به درمان 
Pictilisib افزایش یافتند. تغییر در سطح متابولیت پس از مصرف یک دوز از دارو مشاهده 

شده بود. همینطور به شکل بالعکس، در زمان توقف مصرف دارو این سطح کاهش یافت.
محققان همچنین اذعان کردند که سطوح متابولیت ها می تواند تحت تاثیر زمان مصرف و 
میزان غذای ارائه شده به بیماران باشد. با این حال، دانشمندان بر این باورند که یافته های آن ها 

همچنان شواهد چشمگیری دال بر موثر بودن متابولیت ها ارائه کرده است. 

توصیه انجمن داروسازان درباره چگونگی 
مصرف دارو در ماه رمضان

دبیر انجمن داروسازان ایران با تاکید بر لزوم مشورت بیماران با داروساز درباره نحوه مصرف 
داروهایشان در ماه مبارک رمضان گفت: قطع یکباره برخی داروها بسیار خطرناک است و 

می تواند عوارض غیرقابل جبرانی را برای بیمار به دنبال داشته باشد.
دکتر سیدمهدی سجادی درباره نحوه مصرف دارو در ایام مبارک ماه رمضان، گفت: با 
نزدیک شدن ایام مبارک ماه رمضان، همواره یکی از دغدغه های بیمارانی که دارو مصرف 
می کنند، این است که چگونه می توانند ضمن بهره مندی از فیوضات معنوی این ماه، برنامه 
دارودرمانی خود را دنبال کنند. به همین دلیل بحث مدیریت درمان دارویی این افراد حائز 
اهمیت است و باید بر اساس مستندات علمی و مبتنی بر توصیه های دارویی داروسازان در 
این زمینه تصمیم گیری شود. وی با بیان اینکه قطعا توصیه های داروسازان در زمینه مصرف 
داروها می تواند به ایجاد شرایطی مناسب جهت انجام فریضه دینی کمک کند، افزود: از طرفی 
مهم ترین اصل در این زمینه حفظ سلامت بیماران، به عنوان شرط اساسی برای روزه داری 
است. بنابراین در ایام روزه داری، بیماران هرگز نباید وعده های دارویی خود را به صورت 

خودسرانه حذف کنند؛ چرا که این عمل باعث ایجاد اختلال در روند درمان شان می شود.
بیماران روزه دار حتما درباره نحوه مصرف دارو با داروساز مشورت کنند

سجادی با تاکید بر اینکه بیماران در ایام ماه مبارک رمضان قبل از هر اقدامی حتما باید با 
داروساز در زمینه نحوه مصرف داروهایشان مشورت کنند، گفت: قطع یکباره برخی داروها 
بسیار خطرناک است و می تواند عوارض غیرقابل جبرانی را به دنبال داشته باشد. به همین 
جهت بیماران باید به طور جدی از چنین تصمیمات خودسرانه ای پرهیز کنند. سجادی درباره 
تداخل دارو با تغییر ساعت مصرف غذا نیز اظهار کرد: معمولا تداخلات دارو با غذا می تواند 
باعث کاهش، افزایش یا تاخیر در روند رسیدن دارو به غلظت مناسبش در خون شود. حال 
شدت این تداخل و این موضوع که آیا اثر آن بر جذب دارو مثبت است یا منفی، به عوامل 
متعددی نظیر ماهیت فیزیکی و شیمیایی دارو، فرمولاسیون، نوع غذا و فاصله زمانی بین 
خوردن غذا و مصرف دارو بستگی دارد. به گفته سجادی، در مصرف داروهایی که بعد غذا 
تجویز می شوند، احتمال بروز عوارض گوارشی در سحر نسبت به مصرف بعد از افطار بیشتر 
است؛ به علاوه گرسنگی باعث القای آنزیمی و تغییر در فعالیت آنزیم ها می شود. به همین 
دلیل ممکن است در اثربخشی و عوارض دارو با مصرف بعد از سحر و افطار تفاوت هایی 
را شاهد باشیم. دبیر انجمن داروسازان ایران ادامه داد: باید حتما به این نکته توجه کنیم 
که معمولا حجم وعده غذای مصرفی در وعده افطار و سحر نسبت به وعده معمولی در 
سایر اوقات بیشتر است؛ چرا که حجم بالای غذا طبیعتا باعث تاخیر در جذب اکثر داروها 
می شود. همچنین تغییر تعداد دفعات مصرف دارو، زمان مصرف دارو و عدم رعایت فاصله 
زمانی مصرف دارو نیز می تواند باعث تغییر اثربخشی و تاثیر داروها در بدن شده و مشکلات 
درمانی ایجاد کند. سجادی با بیان اینکه افرادی که داروهای مورد نیاز خود را تنها در یک 
وعده دریافت می کنند، با مشورت داروساز می توانند زمان آن را به گونه ای تنظیم کنند که 
در مقطع زمانی افطار تا سحر آن را مصرف کنند، گفت: هرچند این تغییر زمان ممکن است 
عوارضی به دنبال داشته باشد، که البته این عوارض بسته به نوع دارو قابل بحث، بررسی و 

توصیه های جانبی است.
وی درباره افرادی که باید داروهای خود را با فاصله زمانی هشت یا 12 ساعت مصرف کنند، 
افزود: دست یافتن به توزیعی دقیق برای داروهایی که دو یا سه بار در روز تجویز می شوند، 
در فاصله بین باز کردن روزه و آغاز روزه دشوار است. چرا که وضعیت غلظت دارو در خون، 
میزان اثربخشی و تحمل آن را تحت تاثیر قرار می دهد. بنابراین در صورت در دسترس بودن 
فرمولاسیون هایی با اثر طولانی، مصرف یک فرآورده دارویی جایگزین، می تواند در ماه رمضان 
چاره مناسبی برای این بیماران باشد. البته به شرط آنکه داروساز این موضوع را تایید کرده و 

حواشی خطر را مورد بررسی قرار دهد.
مصرف داروهای موضعی برای روزه داران بلامانع است، اما...

دبیر انجمن داروسازان تاکید کرد که به دلیل طولانی بودن زمان روزه داری ممکن است 
افراد مجبور شوند دو یا چند دارو را با هم مصرف کنند. البته در این خصوص باید توجه داشت 
که مصرف همزمان یا با فاصله کم برخی داروها می تواند مشکل ساز یا حتی مخاطره آمیز باشد. 
در عین حال استفاده از داروهای موضعی که از طریق پوست جذب بدن می شوند، مانند انواع 
کرم ها، پمادها، شیاف ها و محلول های موضعی، برای روزه داران بلامانع است. اما با توجه به 
احتمال تغییر ساعت مصرف سایر داروها در ماه مبارک رمضان، باید بحث تداخلات دارویی 

آن با سایر داروهایی که بیمار مصرف می کند، مورد توجه قرار گیرد.
وی همچنین گفت: از آنجا که مصرف کافی آب و مایعات نقش مهمی در دفع داروها و 
متابولیت های ناشی از آنها دارد، لازم است دقت کنیم که در فاصله بین افطار تا سحر به میزان 

کافی آب و مایعات به بدن روزه داران و به ویژه بیمارانی که دارو مصرف می کنند، برسد. 



اجتماعی 6

فرمانده انتظامی استان قم :

شهداء یکی از صاحبان اصلی
 نظام و انقلاب هستند

فرمانده انتظامی استان قم گفت: خانواده شهداء یکی از صاحبان اصلی نظام و انقلاب 
هستند. 

به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، سردار  کاظم مجتبایی در دیدار با خانواده های 
" مهدی علیزاده " و " حسینی جو" دو تن از شهدای فرماندهی انتظامی استان قم اظهار 
داشت: حریت،امنیت و آزادگی مرهون ایثارگری های شهدا و صبر شکیبایی خانواده های 
آنان است. وی افزود: خداوند هدفش از خلقت یک چپز بود و آن هم بندگی و پرستش خدا 
که باعث رسیدن به خدا می شود. سردار مجتبایی تصریح کرد: مسیر سعادت و راه رسیدن 
به قرب الهی را برخی ها با عبادت طی می کنند که سالیان درازی به طول می انجامد و در 
این راه مراقبت های ویژه نیاز است که انسان ها در گرو باد نفسانیات و هوا و هوس خود را 
حفظ کنند تا بدان دست یابد. فرمانده انتظامی استان شهداء را یکی از صاحبان اصلی نظام و 
انقلاب دانست و افزود: شهدا این مسیر را یکباره با نثار خون خودشان طی کرده و خداوند را 
مشتری خود کردند و خانواده شهدا نیز در این راه کم از آنان نیستند، چرا که به خاطر صبر 
و شکیبایی و بجا آوردن شکر الهی هم در دنیا روسفید و مورد توجه مردم هستند و هم در 
آخرت در صف جلو قرار دارند. خاطر نشان می گردد که فرماندهی انتظامی استان قم در این 
دیدارها از خانواده شهید" استواردوم مهدی علیزاده" تکنسین هواپیما که در سانحه هوایی به 
درجه رفیع شهادت نائل شدند و همچنین شهید " حسینی جو" از پاسداران کمیته سابق 

که در سال 69 در منطقه کرمان به درجه رفیع شهادت نائل شدند، تجلیل بعمل آوردند. 

جانشین فرماندهی انتظامی استان قم عنوان کرد :

رضایتمندی مردم، اصلی ترین سرمایه پلیس 
جانشین فرماندهی انتظامی استان رضایتمندی مردم را اصلی ترین سرمایه پلیس جامعه 

محور دانست. 
به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، سرهنگ حمیدرضا اسدی  در مراسم اختتامیه 
رزمایش انتظامی، ترافیکی و عملیاتی ذوالفقار7 ، اظهارداشت: پلیس قم در بحث کنترل 
جرائم توفیقات خوبی داشته و در حال حاضر شاهد افزایش رضایتمندی از امنیت اجتماعی 

و اخلاقی هستیم. 
وی گفت:پلیس جامعه محور، پلیسی است که به تمام مشکلات و آسیب های زندگی 
مردم توجه دارد و به منظور کاهش آن ها تلاش و ایفای نقش می کند. جانشین فرماندهی 
انتظامی استان قم افزود: ارتقاء نظم اجتماعی و ایجاد امنیت انتظامی از جمله اهداف مهم 
پلیس است و نیروی انتظامی همواره از مردم، با مردم و برای مردم بوده و از جامعه به عنوان 

یک خاستگاه اصلی، در مأموریت های خود استفاده می کند. 
وی سپس با اشاره به نقش آفرینی آحاد مردم در هدایت، نظارت و حمایت از نظام اسلامی 
در طول تاریخ انقلاب اسلامی، گفت: مردم همواره پلیس را در قالب نیروهای بسیج و یا 
پلیس افتخاری همراهی و نسبت به ایجاد نظم اجتماعی و امنیتی تشریک مساعی کرده و 
یک نیروی مردمی را ایجاد می کنند. جانشین فرماندهی انتظامی استان با بیان اینکه امروز 
پلیس، اسلامی و جامعه محور است، افزود: پلیس قم در تمام ابعاد جامعه و با تمامی سازمان 
های اجتماعی ارتباط سازنده دارد و به عنوان سرباز ولایت، براساس موازین شرعی و قانونی، 
اجرای مأموریت خواهد کرد. سرهنگ اسدی ابراز امیدواری کرد: پلیس با همکاری مردم و 
حمایت های آن ها ماموریت های خود را با موفقیت پشت سر گذاشته تا امنیت و آسایش 

جامعه محقق شود. 

طی سال گذشته انجام شد؛

ارائه خدمات مشاوره و روانشناختی 
به بیش از ۵6 هزار نفر در قم

مدیرکل بهزیستی استان قم گفت: در سال 94 بیش از 56 هزار نفر در قم از خدمات 
مشاوره و روانشناختی استفاده کرده اند که این تعداد 29 هزار نفر با صدای مشاور تماس 

تلفنی داشته اند. 
رضا سلیقه گفت: دفتر مشاوره و خدمات روانشناختی معاونت توسعه پیشگیری بهزیستی 
مسئول نظارت بر فعالیت علمی و آموزشی مراکز مشاوره است و صدور مجوز این گونه مراکز 
در سه سطح مراکز سلامت روان محلی، مراکز مشاوره عمومی و مراکز تخصصی انجام 
می شود که این دفتر با انجام خدمات مشاوره تلفنی و حضوری، به تماس گیرندگان خط 

1480 و مراجعین مراکز مشاوره خدمات ارائه می دهد.
وی گفت: در سال 94 بیش از 56 هزار نفر از خدمات مشاوره و روانشناختی استفاده 
کرده اند که این تعداد بالغ بر 29 هزار نفر با صدای مشاور تماس تلفنی داشته اند و بیش از 
27 هزار نفر نیز به مراکز غیردولتی مشاوره ای تحت نظارت این سازمان مراجعه داشته و از 
خدمات آنان بهره مند شده اند. مدیرکل بهزیستی استان قم عنوان کرد: تماس تلفنی با خط 
1480 راه ارتباط میان مشاور و تماس گیرنده است که با حضور مشاوران مجرب در دو نوبت 
کاری صبح و عصر در زمینه مسائل خانوادگی و تربیت کودک و سایر مسائل روانشناختی 

بوده و به صورت استانی پاسخگوی تماس متقاضیان است.
وی اظهار کرد: بیشترین مراجعان واحد حضوری نیز متأهل و مؤنث و با تحصیلات 
لیسانس و بالاتر است و تا پایان سال 94 مبلغ 300 میلیون ریال بابت مشاوره به هزار و 
500 نفر از افرادی که نیازمند مشاوره بوده اما قادر به پرداخت هزینه های آن نبودند به مراکز 

مشاوره تحت نظارت سازمان بهزیستی تحت عنوان یارانه پرداخت شده است.
سلیقه اظهار کرد: مددجویان بهزیستی که نیازمند خدمات مشاوره ای و روانشناسی هستند 
با پوشش یارانه ای به صورت رایگان به بخش خصوصی ارجاع داده می شوند. وی ابراز کرد: در 
حال حاضر 16 مرکز مشاوره عمومی و خدمات روانشناختی و 2 مرکز سلامت روان محلی 

تحت نظارت سازمان بهزیستی قم در سطح استان مشغول به فعالیت هستند .

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان اعلام کرد:

خرید تضمینی 2۵ هزار تن گندم در استان قم
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: با توجه به اینکه امسال حدود 6 هزار و 
200 هکتار سطح زیر کشت گندم آبی و 1000 هکتار سطح زیر کشت گندم دیم در استان 

قم داریم، حدود 25 هزار تن خرید تضمینی گندم خواهیم داشت.
محمد رضا طلایی اظهار داشت: امسال در راستای تغییر الگوی کشت، حدود 17 درصد از 
سطح زیر کشت گندم را در استان قم کاهش دادیم که بیشتر مربوط به اراضی کم بازده ای 
بود که عملکرد پائینی داشتند. وی با تاکید بر اینکه امسال با توجه به شرایط اقلیمی خوبی 
که در استان حاکم بود وضعیت مزارع بسیار خوب بود، افزود: همکاری کشاورزان با مروّجان 
سازمان جهاد کشاورزی، استفاده از بذر مناسب، مبارزه با علف هرز، آبیاری با تیپ و غیره 
باعث شد که بیش از یک تن افزایش عملکرد در سطح مزارع گندم در استان قم داشته باشیم.

طلایی خاطر نشان کرد: سطح زیر کشت گندم در استان قم نسبت به کل کشور، سطح 
کمتری است ولی میانگین برداشت در استان قم از میانگین برداشت کشوری حدود 20 
درصد بالاتر می باشد. رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان عمده کشت گندم را در بخش 
جعفرآباد و جاده تهران اعلام کرد و افزود: از حدود 10 روز گذشته برداشت گندم در استان قم 
آغاز و تا امروز بیش از 7 هزار تن گندم تحویل شده و تا 25 روز آینده مزارع آبی استان کاملا 
برداشت می شوند.وی با اشاره به خرید تضمینی گندم خاطر نشان کرد: امسال خرید گندم 
به قیمت 1260 تومان اعلام شده که توسط شرکت غله خریداری و وجه آن نیز توسط بانک 
کشاورزی نقدا پرداخت می گردد. وی تصریح کرد: کیفیت گندم امسال قم نسبت به سال 
های گذشته بسیار بالاتر است که دلیل آن رعایت مباحث فنی و ترویجی مناسب و شرایط 
اقلیمی و بارندگی های خوبی است که در فروردین و اردیبهشت ماه در استان قم انجام شد. 

حضور مددجویان آسایشگاه سالمندان قم
 در حرم کریمه اهل بیت)ع(

خادمان حرم حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیها از مددجویان آسایشگاه سالمندان 
قم استقبال کردند.

به گزارش پایگاه خبری آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیها، در این 
مراسم که پیش از ظهر دیروز در حرم بانوی کرامت برگزار شد، 14 نفر از مددجویان آسایشگاه 
سالمندان فیاض بخش و آسایشگاه سالمندان فاطمیه قم در حرم مطهر حضور یافتند.زیارت 
مضجع شریف حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیها و قرائت دسته جمعی زیارت نامه 
بانوی کرامت از جمله برنامه های در نظر گرفته شده برای این مددجویان بود.خاطرنشان 
می شود شرکت کنندگان در این مراسم در پایان میهمان غذای تبرکی میهمانسرای کریمه 

اهل بیت)ع( شدند.

معاون امور زنان و خانواده ریاست جمهوری گفت: حوزه زنان از انواع 
عدم تعادل ها رنج می برد و در این حوزه هنوز از یک وضعیت متوازن 

برخوردار نیستیم. 
به گزارش ایرنا، شهیندخت مولاوردی روز یکشنبه در دومین نشست 
روسای جمعیت بانوان فرهیخته استان های ادارات تبلیغات اسلامی 
افزود: مجموعه بررسی ها نشان می دهد به رغم برنامه های توسعه ای 
هنوز کشور از یک توسعه متوازن، همه جانبه و پایدار برخوردار نیست 
و تمام مناطق کشور به یک اندازه توسعه یافته نیست و در برنامه های 
توسعه ای این توازن به وجود نیامده است.وی با بیان اینکه این وضعیت 
در حوزه زنان نیز قابل تعمیم است، ادامه داد: البته نمی توان زنان را از 
وضعیت کلی جامعه مستنثی کرد به همین منظور ما دو برنامه مهم 

تدوین اطلس زنان و نقشه آسیب های اجتماعی را به نتیجه رساندیم.
مولاوردی با بیان اینکه پنج برنامه توسعه پس از انقلاب و پنج برنامه 
دیگر قبل از انقلاب در کشور اجرایی شده، اما هنوز توسعه نامتوازن در 
کشور مشاهده می شود، اضافه کرد: به همین منظور براساس نقشه 
آسیب های اجتماعی و با توجه به اینکه استان های مختلف از آسیب 
های مشترکی رنج می برند، برنامه ریزی ها باید این واقعیت را مورد 
توجه قرار دهد که ما نمی توانیم یک نسخه برای تمام استان ها در مرکز 
بپیچیم.وی خاطرنشان کرد: برنامه ریزی کردیم به صورت شبکه ای و 
با مدیریت، ظرفیت هایی که وجود دارد، به سمت مقابله با آسیب های 
اجتماعی حرکت دهیم، پس آموزش های لازم را به بانوان در استان های 
مختلف برای آسیب شناسی ارائه می دهیم .معاون امور زنان و خانواده 
ریاست جمهوری افزود: بررسی ها نشان می دهد در تمام محورهای 
آسیب های اجتماعی دستگاههای متولی ورود دارد اما اثربخشی لازم 
ندارد و روند آسیب ها نیز سیر صعودی دارد، که در این زمینه نیاز به 
مشارکت بیشتر بانوان است.وی ادامه داد: در این راستا قرار است با هدف 
ترویج همکاری های شبکه ای و با رویکرد اقتصاد مقاومتی نشستی با 
حضور رئیس جمهوری برگزار شود.وی به موضوع آموزش و بهداشت و 
پیشرفت زنان در این عرصه ها اشاره کرد و گفت: تا چند سال گذشته ما 
در شاخص های بهداشت و آموزش الگو بودیم اما اکنون اینگونه نیست 
و برخی کشورها با به روز کردن عملکردشان، پیشرفت بیشتری در این 

زمینه دارند و ما به سمت عقب گرد در این دو حوزه هستیم.
مولاوردی ادامه داد: میزان پیشرفت ما در این دو بخش قابل مقایسه با 
دیگر بخش ها نیست و ما در بخش اقتصادی کردن و مشارکت سیاسی 
زنان تعادل لازم را نمی بینیم و در دسترسی عادلانه زنان به فرصت 
ها تعادل وجود ندارد و مردان بیشتر به موقعیت اقتصادی و سیاسی 
دسترسی دارند و زنان در دسترسی به موقعیت فرهنگی و اجتماعی 
بیشتر موفق هستند. وی گفت: اختلاف معناداری بین این دسترسی ها 
در زنان و مردان وجود دارد که به عدم تعادل ها دامن می زند و در دولت 
یازدهم تلاش هایی برای مشارکت در توسعه متوازن صورت گرفته و قرار 
است این موضوع در برنامه ششم توسعه اتفاق بیفتد.وی به پنج حوزه 

اولویت دار، خانواده، سلامت، تامین اجتماعی، آسیب های اجتماعی و 
اشتغال در حوزه زنان اشاره کرد و افزود: ما اولویت ها را آماده کرده ایم 
تا اجکام موردنیاز برای برنامه ششم را براساس آن پیشنهاد دهیم تا به 
نوعی تعادل و توازن در تمام جنبه های زندگی بانوان ایجاد کنیم.معاون 
امور زنان و خانواده ریاست جمهوری گفت: همچنین ما پیشنهاد داریم 
که موضوع عدالت جنسیتی و رابطه آن با سیاست گذاری های عمومی 
مورد بررسی قرار گیرد که امروز در جلسه ای در مرکز استراتژیک ریاست 
جمهوری بررسی خواهد شد.وی ادامه داد: جمهوری اسلامی ایران در 
تمامی اجلاس های بین المللی عدالت جنسیتی را مطرح کرده است و از 
سال 95 یا یک حرکت جدی ویژگی ها، شاخص ها و برنامه های عدالت 

جنسیتی را شناسایی می کنیم چون باید عدالت جنسیتی در خانواده، 
بازار کار و مدیریت به صورت ویژه معرفی شود.وی به وجود حدود 40 
میلیون زن در کشور اشاره کرد و گفت: نقش زنان در فرایند توسعه و 
پیشرفت کشور در دهه های اخیر دستخوش فراز و نشیبی بوده و نمی 

توانیم یک وضعیت ثابت برای آنان داشته باشیم.
 * گزارش آسیب های اجتماعی تقدیم رهبر انقلاب می شود

زنان و خانواده ریاست  اقدامات معاونت  به   مولاوردی همچنین 
جمهوری اشاره کرد و افزود: در حوزه زنان و خانواده با رشد آسیب 
های اجتماعی رو به رو هستیم و این موضوع نتیجه عملکرد یک یا دو 
دولت نیست و تحریم های اقتصادی نیز می تواند در رشد آسیب ها 
تاثیرگذار باشد.وی ادامه داد: برای کاهش آسیب های اجتماعی انعقاد 
تفاهم نامه در 14 محور با دستگاه های مختلف صورت گرفت که برخی 
ازتفاهم نامه ها اجرا شده و برخی در حال اجرا بوده و همچنین قرار 
است براساس شناسایی موضوعات جدید در سال 95، تفاهم نامه های 

جدید منعقد شود.
وی به راه اندازی 17 کلینیک سلامت در کشور اشاره کرد و گفت: 
این کلینیک ها در حال گسترش به سراسر کشور است، البته ما برای 
کاهش آسیب های اجتماعی باید در حوزه زنان حساسیت ایجاد کنیم، 
اگرچه برنامه های کاهش آسیب در کشور با دخالت رهبری پیش می 
رود.معاون امور زنان و خانواده ریاست جمهوری گفت: به همین منظور 
قرار است گزارش 6 ماهه دوم اقدامات کاهش آسیب های اجتماعی آبان 
ماه تقدیم رهبر انقلاب شود که امیدواریم با این اقدامات شاهد کاهش 

آسیب ها در کشور باشیم.
وی از بانوان فعال فرهنگی سازمان تبلیغات اسلامی خواست در بخش 
عدالت جنسیتی و سیاست های اقتصاد مقاومتی به ما کمک کنید تا 
مانند دیگر بخش ها نقش زنان در بخش فرهنگ و گفتمان اقتصاد 

مقاومتی دیده شود و از آن غافل نشویم.
دومین نشست روسای جمعیت بانوان فرهیخته استان های مختلف 
کشور در سازمان تبلیغات اسلامی دیروز با حضور شهیندخت مولاوردی 
معاون امور زنان و خانواده ریاست جمهوری و حجت الاسلام حسین 
روحانی نژاد معاون امور فرهنگی و تبلیغ سازمان تبلیغات اسلامی برگزار 

شد.

 عشق، مثل قلب است. وقتی زندگی می آفریند که 
همزمان هر دو بطن آن بتپند. تپش یک بطنِ تنها 
فایده ای ندارد. عشق یک طرفه مثل تپش تک بطن 
است، یک تلاش عبث. اما خیلی از آدم ها این تلاش 
عبث را تجربه می کنند. آیا این تلاش بیهوده سرنوشت 
یک فرد است؟ چگونه می توان این تجربه محتوم به 

شکست را مدیریت کرد؟ 
عشق های یک طرفه کدامند؟ 

تکلیف عشق های دو طرفه که معلوم است؛ وقتی دو 
نفر به صورت متقابل همدیگر را دوست دارند، بیشتر 
از هر چیز برای همدیگر اهمیت قائلند و تا پای جان از 
هم حمایت می کنند می گوییم که آنها عاشق همدیگر 
هستند. اما عشق یک طرفه چیست؟ عشق یک طرفه، 
همان طور که از اسمش معلوم است به معنی این 
است که یک طرف ماجرا طرف دیگر را دوست دارد 
در حالی که طرف دوم هیچ علاقه ای به او ندارد. این 
قبیل عاشق ها دو دسته اند: دسته اول، گروهی هستند 
که به صورت ذهنی عاشق کسی هستند و با اینکه در 
واقعیت نشانه ای از علاقه متقابل نمی بینند اما سفت و 
سخت معتقدند که طرف دیگر هم به آنها فکر می کند 
و به آنها علاقه دارد هر چند که هیچ کدام هرگز چیزی 
به زبان نیاورند. دسته دوم، عشق شان را به زبان می 
آورند اما با اینکه از طرف مقابل جواب رد می گیرند، 

حاضر به قبول واقعیت نمی شوند و با نسبت دادن علت 
رد شدن درخواستشان به عوامل دیگری مثل دخالت 
خانواده آن فرد و یاحضور رقیب عشقی تا مدت ها برای 

رفع موانع دست و پای بیهوده می زنند. 
همان طور که می بینید، عشق یک طرفه بیشتر از 
اینکه »عشق« تلقی بشود نوعی تفکر و رفتار بیمارگونه 
به نظر می آید که جز دردسرهای روانی و عاطفی 

نتیجه دیگری ندارد. 
دردسرهای عشق یک طرفه کدامند؟ 

 به گزارش تبیان ،مدت ها قبل، کسی را می شناختم 
که دوازده سال به صورت ذهنی با عشق پسر عمویش 
زندگی می کرد و وقتی پسر عمو با فرد دیگری ازدواج 
کرد، او به حدی افسرده شد که چاره ای به جز مصرف 
دارو نداشت. متأسفانه اغلب کسانی که یک طرفه 
عاشق هستند همین سرنوشت را پیدا می کنند.البته 
این را هم باید اضافه کنم که افسردگی قسمت خوب 
ماجرا است چون نشانه آن است که فرد در حال نزدیک 
شدن به مرحله پذیرش واقعیت است. اغلب این افراد 

فرآیند سوگ را تجربه می کنند که به دلیل اینکه نسبتاً 
طولانی است مشکلاتی را در کار و تحصیل و روابط 
اجتماعی برای آنها ایجاد می کند و اصطلاحاً آنها را 

برای مدتی از زندگی عقب می اندازد. 
چگونه در دام عشق یک طرفه نیفتیم؟

افسردگی قسمت خوب ماجرای عشق یک طرفه 
است چون نشانه آن است که فرد در حال نزدیک شدن 

به مرحله پذیرش واقعیت است.
با توجه به مشکلات عشق یک طرفه که درباره آنها 
صحبت کردیم، بهتر است از قبل برای نیفتادن در این 
ورطه چاره ای بیندیشیم. شاید بگویید که عشق، یک 
اتفاق است و دست خود آدم نیست و در نتیجه نمی 
توان جلوی آن را گرفت. با اینکه تا حدودی با شما 
موافقم آن هم از این جهت که احساسات و هیجانات 
اغلب خارج از آگاهی ما شکل می گیرند و به غلیان 
می افتند، اما لازم می دانم این نکته را هم اضافه کنم 
که چون ما صاحب آن احساسات و هیجانات هستیم، 
پس می توانیم آنها را مدیریت هم بکنیم. بنابراین اگر 

احساس علاقه نسبت به کسی در شما ایجاد شد در 
حالی که هیچ مدرکی مبنی بر علاقه متقابل برای آن 
ندیدید، با راهکارهایی که در ادامه مطرح می شوند، 

خودتان را مدیریت کنید تا دچار آسیب نشوید: 
 1. از احساساتتان آگاه باشید. یکی از دلایل مهم در 
بیراهه رفتن احساسات این  است که ما نسبت به آنها 
آگاه نیستیم. اگر دلبسته کسی شده اید که علاقه ای به 
شما ندارد و می خواهید از این موقعیت خلاص بشوید، 
با تمرکز کردن آگاهانه روی احساساتتان شروع کنید و 

جنس آنها را بشناسید. 
 2. رابطه تان با آن فرد را مدیریت کنید. هر چقدر 
از کسی که به او علاقه دارید دورتر باشید راحت تر می 
توانید از دام عشق یک طرفه تان بیرون بیایید. اگر دور 
شدن فیزیکی برایتان ممکن نیست، سعی کنید رابطه 
تان را با او به حداقل برسانید و در برخوردهای ضروری 

نیز کاملًا رسمی رفتار کنید. 
 3. اوقات بیکاری تان را به صفر برسانید. تا جایی که 
می توانید با کارهایی که برایتان لذت بخش هستند 

سر خودتان را گرم نگه دارید. ورزش منظم را هم از 
قلم نیندازید. 

4. اهدافتان را بازشناسایی کنید. به کارهایی که 
قبل از شروع شدن این رابطه دلتان می خواست انجام 
بدهید فکر کنید. آنها را به صورت هدف برای خودتان 
دوباره تعریف کنید. اولویت بندی کنید و هر کدام را به 
مراحل کوچکتر تقسیم کنید. و با در نظر گرفتن یک 

دوره زمانی مشخص دست به کار بشوید.  
5. خودتان را باز تعریف کنید. گاهی اوقات ما نیاز 
پیدا می کنیم که دوباره خودمان را برای خودمان 
تعریف کنیم. با خودتان خلوت کنید و تعریفی را که 
از خودتان دارید روی کاغذ بنویسید. اگر تعریفتان کلی 
بود و یا خیلی مثبت نبود، سعی کنید تعاریف جدید 
و مثبت تری را جایگزین آن بکنید. تعاریف مثبتتان را 
جلوی آینه با خودتان تکرار کنید. در تعریفتان حتماً 

روی عزت نفس و ارزشمندی خودتان تأکید کنید. 
 6. منتظر رابطه های تازه و سازنده باشید. ذهن 
تان را آماده پذیرش آدم های تازه بکنید. با افراد جدید 
معاشرت کنید و اجازه ندهید که شکست ناشی از 
عشق یک طرفه، شما را نسبت به آینده تان بدبین 
کند. در یک کلام اینکه جاده زندگی تان را برای ورود 
افراد جدیدی که متقابلًا شما را دوست می دارند، آب 

و جارو کنید. 

معاون امور زنان و خانواده ریاست جمهوری: 

حوزه زنان از نبود برخی تعادل ها رنج می برد 

دوشنبه  هفدهم خرداد 1395   سال نوزدهم   شماره 4018

اعتراف به ده ها فقره زورگیری از رهگذران

دو زورگیر جوان قلعه حسن خان  دستگیر شدند

پلیس آگاهی تهران تصاویر دو زورگیر خشن قلعه حسن خان را منتشر کرد تا قربانیان 
آنان را شناسایی کنند.

به گزارش  باشگاه خبرنگاران جوان، در ساعت 18:00 ، پانزدهم اردبیهشت ماه 
مأمورین کلانتری 154 چیتگر در حین گشت زنی در منظقه وردآورد متوجه شدند 
که سرنشنیان یک دستگاه موتررسیکلت طرح هوندا 125 در حال زورگیری از یک 

رهگذر هستند . 
 دو سرنشین موتورسیکلت

ت با مشاهده واحد گشت پلیس بلافاصله فرار کردند که مأمورین کلانتری با اطلاع 
از هویت آنها اقدام  به تعقیب آنها نمودند ؛ سرانجام پس از گذشت دقایقی از تعقیب و 
گریز ، دو سارق و زورگیر موتورسوار در حین فرار با یک دستگاه خودرو پژو 405 عبوری 
تصادف کرده و بلافاصله توسط مأمورین کلانتری 154 دستگیر ، در بازرسی اولیه از آنها 

دو قبضه چاقو و قمه کشف و هر دو نفر به کلانتری منتقل شدند . 
 شناسایی اولین شاکی پرونده زورگیری : 

همزمان با دستگیری و انتقال متهمین به کلانتری ، فردی که متهمین گوشی تلفن 
همراهش را سرقت کرده بودند به کلانتری 154مراجعه و ضمن شناسایی گوشی 
مسروقه ی خود ، با طرح شکایت از متهمین عنوان داشت  : "این دو نفر )متهمین ( در 
حال پرسیدن ساعت از من بودند که ناگهان ترک نشین موتور با تهدید چاقو اقدام به 
گرفتن گوشی تلفن همراهم کرد ؛ آنها قصد وارسی محتویات داخل جیب ها و سرقت 
وجوه نقد مرا نیز داشتند که ناگهان گشت کلانتری در محل حاضر شد و این دو نفر تنها 

با سرقت گوشی تلفن همراه از محل متواری شدند " . 
پرونده در پایگاه پنجم پلیس آگاهی تهران بزرگ : 

با تشکیل پرونده مقدماتی با موضوع زورگیری و به دستور دادیار شعبه چهارم دادسرای 
ناحیه 34 تهران ، پرونده جهت رسیدگی در اختیار پایگاه پنجم پلیس آگاهی تهران 

بزرگ قرار گرفت . 
اعتراف به دهها فقره زورگیری : 

متهمین بنام های حسن . ق ) 20 ساله ( و علی اکبر . ب ) 19 ساله ( پس از انتقال 
به پایگاه پنجم پلیس آگاهی تهران بزرگ صراحتا به دهها فقره زورگیری از عابران پیاده 
و افراد رهگذر در مناطق غرب و جنوب غرب تهران بویژه در مناطق صادقیه ، جنت 
آباد ، سعادت آباد ، وردآورد ، جاه مخصوص و ... اعتراف کردند که در ادامه رسیدگی به 
پرونده ی آنها و با بررسی پرونده های مشابه ، کارآگاهان موفق به شناسایی بیش از 20 
مالباخته ای شدند که گوشی های تلفن همراه و وجوه نقدشان توسط متهمین ، به شیوه 

زورگیری سرقت شده بود . 
سرهنگ کارآگاه احمـد نجفی ، رئیس پایگاه پنجم پلیس آگاهی تهران بزرگ ، با 
اعلام این خبر گفت : " با توجه به شناسایی تعدادی از شکات و مالباختگان و اعتراف 
صریح هر دو متهم به دهها فقره زورگیری با سلاح سرد و به جهت شناسایی سایر جرایم 
ارتکابی آنها و همچنین شکات و مالباختگان ، دستور انتشار بدون پوشش تصاویر هر دو 
متهم از سوی دادیار محترم پرونده صادر شده است ؛ لذا از کلیه شکات و مالباختگانی 
که موفق به شناسایی تصاویر متهمین شدند دعوت می شود تا جهت پیگیری شکایات 
خود به نشانی پایگاه پنجم پلیس آگاهی تهران بزرگ در خیابان آزادی - خیابان زنجان 

شمالی مراجعه نمایند " . 

سرهنگ قلابی ناجا که از اتباع خارجی سرقت می کرد، با همدستش پس از 65 فقره 
سرقت دستگیر شد.

به گزارش  باشگاه خبرنگاران جوان،  در پی ارجاع چندین فقره گزارش و شکایات مردمی 
به کلانتری 177خاور شهر مبنی بر اینکه طی ماه های گذشته مالباختگان زیادی که اکثرا 
تبعه افغان بوده توسط راننده و سرنشین یک دستگاه خودرو پژو 405 تحت عنوان مأمور 
به عناوین مختلف مورد اخاذی و سرقت قرار گرفته اند؛ پرونده ای در این رابطه تشکیل 
و تیمی از ماموران دایره عملیات این کلانتری 177خاور شهر مسئولیت رسیدگی به 
پرونده را بر عهده گرفتند.تحقیقات مأموران از سر گرفته شد تا اینکه در خلال تحقیقات 
پلیسی ماموران دریافتند متهمان به وسیله بی سیم، گاز اشک آور و دستبند به بهانه های 
مختلف پول و اموال مالباختگان را به زور گرفته و از محل متواری می شوند. عوامل پلیس 
با تجمیع اطلاعات به دست آمده، مأموران گشت این یگان گشت زنی های هدفمند خود 
را از سرگرفتند تا اینکه در ساعت 07:30 سوم خرداد ماه حین گشت زنی در محله اشرف 
آباد به سمت محمود آباد به یک دستگاه خودرو پژو 405 نقره ای  مشکوک شده که یک 
نفر مرد تبعه افغان با حرکت دست تقاضای کمک نموده که بعد از تعقیب و گریز خودرو 
متوقف و راننده به نام نادر" و سرنشین به نام آرمان" دستگیر شدند.ماموران از مسافر 
خودرو که خود را "خالق" معرفی کرد تحقیق به عمل آوردند که وی به پلیس اعلام داشت: 
در آدرس، زمان آباد راننده و سرنشین خودرو پژو مذکور جلوی من را گرفتند و گفتند که 
یک نفر کارگر ساختمانی می خواهیم من نیز اعتماد کرده و سوار خودرو شدم ، هنوز چند 
دقیقه ای از مسیر را طی نکرده بودیم که ناگهان سرنشین خودرو  خود را سرهنگ ناجا 
معرفی و اعلام داشت: شما چون از اتباع غیر مجاز هستید و مجوز اقامت ندارید، باید هر 
مقدار پول که همراه دارید بدهید تا آزاد شوید من نیز که به شدت ترسیده بودم مبلغ  240 
هزارتومان پول نقد همراه داشتنم را به آنان دادم. به دنبال این موضوع متهمان دستگیر 

و در بازرسی از آنان شوکر، دو عدد دستبند فلزی فاقد شماره یک رشته ، حکم ماموریت 
جعلی،  تعدادی سیم کارت،چندین دستگاه گوشی موبایلی متعلق به مالباختگان کشف 
شد.سرهنگ بهرام نژاد ابراهیم، جانشین رئیس پلیس پیشگیری تهران بزرگ درباره این 
خبر به باشگاه خبرنگاران جوان ، گفت: متهمان تحت الحفظ جهت تحقیقات تکمیلی به 
کلانتری منتقل شدند، در کلانتری یکی دیگر از شکات به نام "جاوید" که از وی نیز مبلغ  
450هزارتومان پول نقد و یک دستگاه گوشی سرقت شده بود، متهمان را شناسایی کرد. 
وی افزود: در نهایت در بازجوئی های پلیسی متهمان به بیش از  65فقره سرقت تحت 
عنوان مامور قلابی ناجا معترف شدند.گفتنی است؛ متهمان برای تحقیقات بیشتر و کشف 

سایر جرایشمان در اختیار کارآگاهان پایگاه نهم پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار گرفتند.

 فرمانده انتظامی فردیس از دستگیری گروگانگیران 2.6 میلیاردی در کمتر از 48 ساعت 
در این شهرستان خبر داد. سرهنگ ایوب احمدی اظهار داشت: در پی ارجاع پرونده شکایت 
خانواده ای از دادسرای عمومی انقلاب یکی از شهر های شرقی کشور مبنی بر به گروگان گرفته 
شدن فرزند 28 ساله شان توسط فرد یا افرادی و درخواست مبلغ 2 میلیارد و 600 میلیون 
ریال در قبال آزادی وی، رسیدگی به این موضوع در دستور کار ماموران آگاهی این شهرستان 
قرار گرفت.فرمانده انتظامی شهرستان فردیس با بیان اینکه طبق اظهارات خانواده فرد ربوده 
شده که در یکی از شهرهای شرقی کشور که محل تردد مسافران زیادی نیز است، فرزندشان 
به صورت اتفاقی با یکی از همین مسافران در همان جلسه اول دیدارشان دوست شده است، 
افزود: فرد ربوده شده درباره مسائل مالی صحبت کرده و اینکه قصد شروع یک پروژه کاری 
بزرگ با سرمایه زیادی را دارد مطرح می کند.سرهنگ احمدی با اشاره به اینکه آن شخص با 
شنیدن صحبت های فرد ربوده شده به وی پیشنهاد می دهد به شهرستان فردیس واقع در 
استان البرز عزیمت کند تا با سرمایه گذاری در این شهر از سودآوری بیشتری بهره مند شود، 

گفت: جوان مزبور نیز بدون تحقیق و بررسی موضوع راهی کرج می شود که به محض رسیدن 
به مقصد، تلفن همراه وی خاموش و دیگر پاسخگوی تماس هایی که از طرف خانواده اش برقرار 
می شد، نبوده است.  وی افزود: ماموران پلیس آگاهی با شنیدن اظهارات خانواده فرد ربوده 
شده و مطالعه دقیق پرونده با بهره گیری از علوم و فنون پلیسی و تکنیک های نوین کشف 
جرم، بالاخره ردی از فرد گروگانگیر پیدا کردند.فرمانده انتظامی فردیس ادامه داد: با تلاش 
شبانه روزی ماموران محل اختفای فرد ربوده شده شناسایی و در اقدامی غافلگیرانه و ضربتی 
یکی از متهمان دستگیر و فرد ربوده شده نیز آزاد و تحویل خانواده اش می شود.به گزارش  
باشگاه خبرنگاران جوان، سرهنگ احمدی گفت: با دستگیری این فرد، وی به جرم خود اقرار و 
اعتراف کرد با همدستی یکی از دوستان خود اقدام به این کار کرده اند که با راهنمایی های متهم 
اصلی، همدست وی نیز در اقدامی جداگانه دستگیر شد.این مقام انتظامی با بیان اینکه پلیس 
تمام تلاش خود را در مبارزه با برهم زنندگان نظم و امنیت جامعه انجام می دهد، ادامه داد: با 

تلاش ماموران، در کمتر از 48 ساعت این دو گروگانگیر دستگیر شدند.

سارقی خوشتیپ که اقدام به سرقت خودرو های مدل 
بالا در سطح شهر تهران می کرد، توسط پلیس شناسایی 
و دستگیر شد. به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، در پی 
وقوع سرقت های مشابه خودروهای مدل بالا از فروشندگانی 
که از طریق انتشار آگهی خودرو در شبکه های مجازی و 
یا نیازمندی های روزنامه قصد فروش خودروهای خود را 
داشتند ، پرونده ای در این خصوص در شعبه چهارم بازپرسی 
دادسرای ناحیه 5 تهران تشکیل و پرونده جهت رسیدگی 
در اختیار پایگاه دوم پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار گرفت .  

اظهارات یکی از مالباختگان : 
یکی از مالباختگان که خودرو بنز وی به این شیوه و شگرد 
مورد سرقت قرار گرفته بود ، پس از حضور در پایگاه دوم 
پلیس آگاهی تهران بزرگ در اظهاراتش به کارآگاهان گفت : 
" از طریق انتشار آگهی فروش خودرو بنز به شماره انتظامی 
ایران88- *** ل 99 قصد فروش آنرا داشتم ؛ پس از انتشار 
آگهی در روزنامه ، فرد ناشناسی با من تماس گرفت و مدعی 
خرید خودرو شد ؛ این شخص در تماس تلفنی و پس از توافق 
بر سر قیمت خودرو اصرار بر آن داشت که مدارک شناسایی 
خودرو را جهت تنظیم قرارداد فروش همراه داشته باشم تا در 
همان جلسه ی بازدید خودرو و اطمینان از سالم بودن آن 

نسبت به خرید و فروش خودرو اقدام نماییم ؛ روز ملاقات 
، با این شخص در محدوده منطقه سعادت آباد قرار ملاقات 
گذاشتم تا اینکه در روز مقرر جوانی حدودا 25 ساله با ظاهری 
شیک و آراسته بر سر قرار حاضر شد و خودش را خریدار 
خودرو بنز بنده معرفی کرد ؛ پس از رؤیت اولیه خودرو ، این 
شخص از من خواست تا برای اطمینان پیدا کردن از سلامت 
موتوری خودرو با آن رانندگی کند اما به محض نشستن بر 
پشت فرمان و پیش از سوار شدن بنده به ماشین ، در یک از 
این غفلت من استفاده کرد و با سرقت خودرو از محل متواری 
شد ؛ سرقت خودرو در حالی صورت گرفت که تمامی مدارک 

شناسایی و مالکیت خودرو بنز در داخل آن قرار داشت . 
  دستگیری متهم : 

با توجه به شیوه و شگرد متهم در انجام سرقت خودروهای 
مدل بالا و احتمال فروش این خودرو ) خودروهای مسروقه 
( ازطریق انتشار آگهی فروش خودرو در روزنامه یا سایت 
های مجازی ، اقدامات پلیسی در این خصوص در دستور کار 

کارآگاهان پایگاه دوم آگاهی تهران قرار گرفت . 
 در ادامه رسیدگی به پرونده ، کارآگاهان موفق به شناسایی 
آگهی فروش خودرو بنز مسروقه در یکی از سایت های 
مجازی شده و در ادامه ، محل فروش خودرو در منطقه 

نیاوران شناسایی شد ؛ با شناسایی محل تردد خودرو مسروقه 
در منطقه نیاوران ، این محل تحت مراقبت های پلیسی 
قرار گرفت و سرانجام در مورخه 1395/03/11 خودرو بنز 
مسروقه شناسایی ، خودرو مذکور متوقف و راننده آن بنام 
حسین . ع ) 25 ساله ( دستگیر ، پس از انتقال به پایگاه دوم 
پلیس آگاهی و مواجه حضوری با مالک خودرو بنز مسروقه 

مورد شناسایی قرار گرفت . 
 اعتراف به سرقت های مشابه : 

متهم در همان تحقیقات اولیه صراحتا به سرقت خودرو بنز 
در منطقه سعادت آباد و همچنین سرقت دو دستگاه خودرو 
بنز و بی ام و به شیوه و شگرد فوق اعتراف کرد که در ادامه 
مالک دو خودرو مسروقه ی دیگر نیز شناسایی و متهم را 
مورد شناسایی قرار دادند .   سرهنگ کارآگاه سعدالله گزافی 
، رئیس پایگاه دوم پلیس آگاهی تهران بزرگ ، با اعلام خبر 
کشف هر سه دستگاه خودرو سرقت شده توسط متهم ، در 
پایان این خبر گفت : "برابر هماهنگی های بعمل آمده با 
مقام محترم قضایی ، هر سه خودرو کشف شده به صاحبان 
آنها تحویل داده شد و متهم پرونده نیز با قرار قانونی و جهت 
شناسایی سایر جرایم در اختیار پایگاه دوم پلیس آگاهی تهران 

بزرگ قرار گرفت ". 

متهم به 65 فقره سرقت اعتراف کرد

سرهنگ قلابی ناجا در پایتخت دستگیر شد

در کمتر از 48 ساعت :

گروگانگیران میلیاردی در فردیس دستگیر شدند

سارق شیک پوش خودرو های گران قیمت پایتخت به دام افتاد

یک سر مهربانی های دردسرساز

با عشق یک طرفه چه کار کنیم؟
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رونوشت آگهی حصر وراثت
آقای رضا میرزاگل فرزند شعبان دارای شناسنامه شماره 83 به شرح دادخواست به 
کلاسه 950723 از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده و چنین 
تاریخ  به شناسنامه شماره 20 در  اده است که شادروان شعبان میرزاگل  توضیح د 
1394/6/16 در اقامتگاه دائمی خود را فوت نموده است وو ورثه حین الفوت آن مرحوم 
محصر است به 1 – غلامرضا میرزاگل فرزند شعبان ش.ش 82 نسبت با متوفی فرزند. 2 – 
صادق میرزاگل فرزند شعبان ش.ش 26 نسبت با متوفی فرزند. 3 – محمد حسین میرزاگل 
فرزند شعبان ش.ش 0371598941 نسبت با متوفی فرزند. 4 - رضا میرزاگل فرزند شعبان 
ش.ش 83 نسبت با متوفی فرزند. 5 – کبری باقری چیزه فرزند فضلعلی ش.ش 44972 
نسبت با متوفی زوجه. 6 – مریم میرزاگل فرزند شعبان ش.ش 0370539966 نسبت با 
متوفی فرزند. 7 - زهرا میرزاگل فرزند شعبان ش.ش 2 نسبت با متوفی فرزند. 8 - کبری 
میرزاگل فرزند شعبان ش.ش 2 نسبت با متوفی فرزند. اینک با انجام تشریفات مقدماتی 
درخواست مزبور در یک نوبت آگهی می گردد تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای 
از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا 

گواهی صادر خواهد شد.
دهقان – رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضائی شهرستان قم

رونوشت آگهی حصر وراثت
خانم اکرم کوزه فروشان حمزه فرزند حسن دارای شناسنامه شماره 439 به شرح 
دادخواست به کلاسه 950725 از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده 
و چنین توضیح داده است که شادروان ابوالقاسم رعیت زاده قمی به شناسنامه شماره 
77047 در تاریخ 1395/1/5 در اقامتگاه دائمی خود را فوت نموده است و ورثه حین الفوت 
آن مرحوم منحصر است به 1 – حسن رعیت زاده قمی فرزند ابوالقاسم ش.ش 1666 
نسبت با متوفی فرزند. 2 - زهرا رعیت زاده قمی فرزند ابوالقاسم ش.ش 28419 نسبت 
با متوفی فرزند. 3 - فاطمه رعیت زاده قمی فرزند ابوالقاسم ش.ش 113 نسبت با متوفی 
فرزند. 4 – اکرم کوزه فروشان حمزه فرزند حسن ش.ش 439 نسبت با متوفی زوجه. 
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور در یک نوبت آگهی می گردد تا هر کسی 
اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک 

ماه به دادگاه تسلیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.
دهقان – رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضائی شهرستان قم

آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه 2 دادگاه عمومی حقوقی قم که در شعبه 5 اجرای 
احکام مدنی قم به شماره 5/94ج/1590 – ثبت گردیده له آقای روح اله رازقی علیه آقای 
فضل اله صوفی محکوم علیه محکوم است به پرداخت مبلغ 1/281/393/458 ریال و 
خسارت تاخیر در حق محکوم له و مبلغ 64/069/672 ریال به عنوان نیم عشر در حق 
صندوق دولت، محکوم علیه در قبال بدهی خود ملک معرفی کرده که کارشناس به شرح 

ذیل ارزیابی کرده است ماده 51 قانون اجرای احکام مدنی قابل اجرا می باشد. 
ارزیابی پلاک ثبتی 201 فرعی از 2547 – اصلی بخش دو قم.

ب – بررسی هیات کارشناسی:
موقعیت ملک به پلاک ثبتی 201 فرعی از 2547 – اصلی بخش دو قم مطابق با 
معرفی طرفین پرونده در قم خیابان آزادگان، کوی 7 پلاک 37 و پلاک کد پستی 66457 

– 37181 و 66458 – 37181 واقع می باشد. 
بر اساس سند مالکیت رویت شده پلاک ثبتی شماره 2547/201 – اصلی تحت شماره 
ثبت 25292 دفتر جلد 148 صفحه 2374 بخش دو قم به مساحت عرصه 168 متر مربع 

بوده وحدود اربعه آن بشرح زیر است. 
شمالا 8 متر به کوچه 6 متری شرقا 21 متر به پلاک مجاوز جنوبا 8 متر به پلاک 
مجاور و غربا بطول 21 متر به پلاک مجاوز می باشد سند مذکور به مالکیت آقای فضل 

اله صوفی بوده لیکن بر اساس وضع موجود مساحت عرصه 152 متر مربع بووده و شارع 
مذکور 8 متری گردیده است. 

ساختمان احداثی در پلاک مورد نظر بصورت زیرزمین و همکف احداث گردیده که 
طبقه زیرزمین و همکف آن هر کدام دارای یک اتاق خواب، آشپزخانه، پذیرایی، حمام و 
توالت می باشد. کف طبقات بصورت موزائیک، بدنه تا 1/20 متر سنگ و مابقی گچ و سقف 
از جنس گچ با ابزار و تزئینات و آشپزخانه بصورت اپن و پذیرایی شامل آیفون تصویری می 
باشد. سیستم سرمایش ساختمان کولر آبی و گرمایش بخاری بوده و سیستم دفع فاضلاب 
بر اساس اظهار مالک بصورت چهارحقه چاه جذبی است ساختمان دارای دو انشعاب برق، 

یک انشعاب آب بصورت دو واحدی و یک انشعاب گاز بصورت دو واحدی می باشد. 
نمای ساختمان از جنس سنگ سفید و جنس پنجره های آن آهنی است و قدمت 

ساختمان حداقل بیست سال می باشد. 
کف پشت بام از جنس ایزوگام و بدنه های شرقی و غربی آن تا 2/3 متر دورچینی با 
آجر فشاری و سیمان سیاه گردیده است و در دو ضلع شمالی و جنوبی حدود 60 سانتیمتر 

دورچینی دارد. 
نمای داخلی حیاط سنگ، کف موزائیک و بخشی از حیاط باغچه و یک سرویس 

بهداشتی به مساحت حدود 2/4 متر مربع در آن احداث شده است. 
قابل ذکر است که سقف زیرزمین دارای حدود 10 متر مربع پیشروی نسبت به سقف 
طبقه همکف می باشد و دو طبقه همکف سایبانی از جنس ورق های پلی کربنات به 

مساحت حدود 16 متر مربع احداث گردیده است. 
بر اساس گواهی پایان کار مورخ 85/7/17 به شماره 3/10/5701 اعیانی زیرزمین 114 
متر مربع و اعیانی همکف 114 متر مربع می باشد و با توجه به مساحی صورت گرفته 

زیربنای سرپله حدود 10 متر مربع و زیربنای پارکینگ حدود 16 متر مربع می باشد. 
ج – نظریه هیات کارشناسی:

با توجه به بازدید بعمل آمده، بررسی و تحقیقات صورت گرفته ارزش عرصه و اعیان 
پلاک ثبتی فوق الذکر با وضعیت موجود بنظر اینجانبان هیات کارشناسی بشرح زیر تقویم 
می گردد. مقرر گردیده مورد فوق الذکر در تاریخ 95/4/12 ساعت 9 الی 9/30 صبح به 
آدرس قم، خ ساحلی، جنب زندان ساحلی، دادگاه حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق 
مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده 
را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده 
بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی 
شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. برنده مزایده باید 
ده درصد از مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن ظرف یکماه از تاریخ مزایده 
بپردازد این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد جهت اطلاعات 

بیشتر به واحد مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – رضا زارعی

دادنامه
شماره پرونده: 462/28/94 شماره دادنامه: 9409972522801228 

خواهان: آقای حسن باقری جوی خشک فرزند علی عطا به نشانی قم یزدانشهر 10 م 
صاحب الزمان ک 10 پ 17

خوانده: آقای حسین گائینی به نشانی مجهول المکان
خواسته: مطالبه وجه به مبلغ 40/000/000 ریال به انضمام تاخیر تادیه و جبران کلیه 

خسارات قانونی و هزینه دادرسی
رای شورا

در خصوص دادخواست خواهان حسن باقری جوی خشک به طرفیت خوانده حسین 
گائینی به خواسته مطالبه وجه به مبلغ 40/000/000 ریال به انضمام تاخیر تادیه و جبران 
کلیه خسارات قانونی و هزینه دادرسی. خواهان اختصارا در دادخواست تقدیمی اظهار می 
دارد که از خوانده دعوی بابت الباقی اجرت سه مرحله کار سفت کاری و سیمانکاری و 
نماکاری مبلغ فوق را طلب دارم که علی رغم اداء دین و تکمیل و تحویل کار از پرداخت وجه 
خودداری می نماید و اینکه خوانده علی رغم ابلاغ قانونی )نشر آگهی( در جلسه رسیدگی 
حاضر نگردیده و لایحه دفاعیه مبنی بر بری الزمه بودن خویش ارائه ننموده است. شورا 
با عنایت به اوراق و محتویات پرونده و مفاد دادخواست تقدیمی و ملاحظه تصویر مصدق 
اوراق تقدیمی و استماع اظهارات خواهان نظر به اینکه خواهان مستند خواسته خود را 
شهادت شهود اعلام نموده و در مورخه 94/11/27 شهود خود را در جلسه حاضر نموده و 
اظهاراتشان را بیان نموده اند. علیهذا شورا با توجه به اظهاراتش شهود دعوی خخواهان را 
حمل بر صحت تشخص داده و مستندا به بند ب ماده 230 ق.آ.د.م و مواد 198 – 515 
– 519 ق.آ.د.م رای به محکومیت خوانده به پرداخت مبلغ 40/000/000 ریال به انضمام 
هزینه دادرسی در حق خواهان صادر و اعلام می گردد. رای صادره غیابی است و ظرف 
مهلت 20 روز از تاریخ ابلاغ قابل واخواهی در همین شعبه و پس از آن ظرف مهلت 20 روز 

قابل تجدید نظر خواهی در محاکم عمومی حقوقی قم می باشد. 
قاضی شورای حل اختلاف شماره 28 قم – حاتمی

آگهی فقدان سند مالکیت
خانم اکرم لنگرودی موخر به با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته 
که سند مالکیت ششدانگ مربوط به پلاک 11135/362/1798 اصلی واقع در بخش 
1 ثبت قم در صفحه 273 دفتر 443 ذیل ثبت 70086 بنام محمد ابراهیمی ثبت و 
سند صادر شده است سپس به موجب سند قطعی 154681 مورخه 1384/10/7 دفتر 
20 قمبه اکرم لنگرودی موخر منتقل شده است. سپس به موجب دو فقره بازداشتی 
941011253102550 مورخه 1394/11/4 و 940191/607 مورخه 1394/11/6 شعبه 
ششم اجرای احکام مدنی دادگستری قم بازداشت گردیده است. سپس سند بعلت جابجایی 
مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است. لذا مراتب باستناد تبصره 
یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا 
چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با 
مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید 
اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به 

صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.
جعفر کاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه 1 دادگاه عمومی خانواده قم که در شعبه 1 اجرای 
احکام مدنی قم به شماره 1/95ج/22 – ثبت گردیده له آقای حمید رضا اسکندری و علیه 
آقای یوسف طاهری محکوم علیه محکوم است به پرداخت مبلغ 277/065/000 ریال 
در حق محکوم له و مبلغ 13/853/250 ریال به عنوان نیم عشر در حق صندوق دولت، 
محکوم له در قبال طلب خود انواع لوازم خانگی را معرفی کرده که کارشناس به شرح ذیل 

ارزیابی کرده است. 
1 – یکدست مبلغ راحتی 7 نفره کرم – قهوه ای به همراه یک میز وسط مبلی و 4 عدد 

عسلی چوبی – دست دوم به مبلغ: 7000000 ریال. 
2 – یکدستگاه تلویزیون 32 اینچ مارک LG به همراه یک میز شیشه ای مربوطه – 

دست دوم مبلغ 5500000 ریال. 
3 – تعداد دو تخته فرش 4*3 – دوازده متری ماشینی – زمینه کرم و 500 شانه یزد 

و تعداد 6 عدد پشتی ماشینی – دست دوم جمعا به مبلغ 4800000 ریال. 
4 – یکدستگاه یخچال فریزر پرتوان هیمالیا – سفید رنگ – دست دوم به مبلغ 

2800000 ریال.
5 – یکدستگاه ماشین لباسشویی زیروات و یکدستگاه چرخ گوشت پارس خزر و 

مقداری ظروف تفلون )تعداد 4 عدد( – دست دوم – جمعا مبلغ 7800000 ریال. 
6 – یکدستگاه اجاق گاز پنج شعله با جوجه گردان مارک سبحان و یک سماور گازی 

مارک طاها جمعا به مبلغ 3000000 ریال. 
7 – تعداد سی و پنج عدد بشقاب پلوخوری و تعداد 25 عدد کاسه آبگوشت خوری 
چینی – تعداد 95 عدد بشقاب میوه خوری چینی – تعداد 2 عدد دیس بزرگ پلوخوری 
– تعداد 3 عدد سینی استیل – تعداد 15 عدد انواع ظروف پیرکس – 5 عدد پارچ 
بلور – تعداد 15 عدد ظروف پیرکس مختلف تعداد 5 عدد انواع قوری – تعداد 20 عدد 
ماست خوری چینی – یک آرام پز – جمع کل اموال فوق الذکر در شماره 7 جمعا مبلغ 

12000000 ریال.
8 – یکدستگاه آبمیوه گیری و مخلوط کن مارک پاناسونیک – یک زودپز – تعداد 13 
عدد ظروف پیرکس داخل کارتن – یک سیستم دیجیتال ماهواره – یکدستگاه چای ساز 
مارک سوپراستار – تعداد 5 عدد تابلوی دیواری به ابعاد مختلف یک ساعت دیواری شمایل 

حضرت علی – یک چراغ شارژی جمعا به مبلغ 5000000 ریال. 
9 – تعداد سه تخته فرش 12 متری ماشین دو تخته آن مارک ستاره طلائی و 500 
شانه و یک تخته فاقد مارک – یکدستگاه تلویزوین قدیمی مارک LG و 21 اینچ – 
یکدستگاه اتوبرقی ساینا – یک ماشین ریش تراش مارک فیلیپس – یک دستگاه ماساژور 

جمعا مبلغ 8800000 ریال. 
10 – یکدستگاه جارو برقی مارک LG – تعداد 4 کیسه برنج  به مقدار 40 کیلو – یک 
چادر مسافرتی – تعداد 2 عدد بخاری گازی مارک آزمایش که یک عدد آن شومینه ای 
مارک لورچ – یکدست قاشق و چنگال کامل – یک تلفن ثابت مارک استایل جمعا به مبلغ 

10000000 ریال. 
11 – یکدستگاه چرخ خیاطی قدیمی گل نشان – یک پنکه ایستاده پارس خزر – 
یکعدد هاون برنجی – یک اتو برقی و یک تلفن رومیزی تکنوتل – یک بخاری برقی جمعا 

به مبلغ 3000000 ریال. 
12 – یک تخته فرش 6 متری ماشینی فاقد مارک – دو عدد کناره دستباف هرکدام 
به ابعاد 2/30*1 متر و یکعدد آن به ابعاد 0/70 *1/5 متر و یک سبزی خوردکن مارک 
سانی 3 کیلوئی – یک فلاسک وکیوم – 3 عدد قابلمه روی بزرگ – 2 عدد پارچ تعداد 82 
عدد قاشق و چنگال و کارد میوه خوری استیل – تعداد 4 دست لیوان چایخوری جمعا به 

مبلغ 10000000 ریال. 
جمع کل اموال مبلغ 79700000 ریال برآورد می گردد. 

مقرر گردیده مورد فوق الذکر در تاریخ 95/4/12 ساعت 8/30 الی 9 صبح به آدرس 
قم، خ ساحلی، جنب زندان ساحلی، دادگاه حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده 
از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده را دارند 
می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و 
در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به 
کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. برنده مزایده باید ده درصد از 
مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن ظرف یکماه از تاریخ مزایده بپردازد این 
آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر به 

واحد مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – رضا زارعی

علی لاریجانی سیاست مدار با تجربه و متبحری 
است. رفتار سیاسی او آنچنان بوده که هر دو جناح 
او را فردی قابل اعتماد و کارآمد می دانند. لاریجانی 
به میانه روی معروف است و همین خصیصه موجب 
در  ریاست مجلس  و  اداره  اینکه  از  که همه  شده 
دوره دهم باز هم به او رسیده خشنود باشند. علی 
ریاست مجلس  مهم  بسیار  ای  دوره  در  لاریجانی 
دهم را برعهده گرفته چرا که این مجلس همانگونه 
تفاوت  قبلی  مجالس  با  گوید  می  هم  خودش  که 
دارد، این تفاوت البته از آرایش سیاسی درون آن 
حاصل شده است. لاریجانی به فاصله کوتاهی بعد 
از انتخاب به عنوان ریاست مجلس درخواست هفته 
نامه مثلث را برای مصاحبه پذیرفت. گفت و گویی 
تفصیلی که در آن درباره انتخابات مجلس، انتخابات 
هیات رییسه، آرایش سیاسی پارلمان جدید، دولت 
حسن روحانی و انتخابات سال 96 سخن به میان 
آمد. برای آغاز گفت وگو اگر اجازه دهید به انتخابات 

هیات رئیسه مجلس دهم بپردازیم.

کردید  تصورمی  سیاسی  شرایط  به  باتوجه 
درمجلس دهم بازهم رییس باشید؟

من خیلی به این مساله نمی اندیشیدم، چون آن چنان 
طالب نبودم وارد انتخابات مجلس شورای اسلامی شوم. به 
همین دلیل هم دیر وارد صحنه شدم. تصمیمم این بود که 
بعد از دو دوره حضور در مجلس، به کار دیگری مشغول 
شوم. بعد از رایزنی ها به این نتیجه رسیدم که وارد انتخابات 
شوم، آن هم به دلیل شرایطی که کشور دارد. مجلس جایی 
است که نماینده هر جا قرار بگیرد می تواند مفید باشد؛ 
یعنی کار فردی مهم است، شاید در منظر بیرونی یک توجه 
خاصی به رئیس مجلس وجود دارد ولی یک عنصر فعال 
به عنوان نماینده هم خیلی کار می تواند انجام دهد، در واقع 
می توان کارهای فردی زیادی انجام داد؛ بنابراین خیلی به 

این مساله نمی اندیشیدم.

رایزنی ها از کجا بود که شما را قانع کرد تا وارد 
عرصه انتخابات مجلس شورای اسلامی شوید؟

بعضی از آقایان مراجع بودند که در این زمینه نظر دادند 
و برخی بزرگان نیز نظرشان این بود که در شرایط فعلی 

حضور من در مجلس مفید است. 

از ترکیب مجلس راضی هستید؟
بله. در این مدت فرصتی شد که با همکاران مان آشنایی 
پیدا کنم. در اینکه چهره ها اکثرا جدید هستند،  تردیدی 
نیست. افراد جدیدی آمدند که برخی شان شاید در صحنه 
و  دانش  قابلیت ها،  ولی  نداشتند  ظهور  خیلی  سیاسی 
تخصص های متنوع و خوبی دارند؛ مثلا می بینم نمایندگان 
متعددی تخصص های گوناگونی در رشته کشاورزی دارند 
که خیلی می تواند کارآمدی کمیسیون کشاورزی را بالا ببرد 
یا در حوزه صنعت و اقتصاد نیز همین طور است، چهره های 
جدید اقتصاددان وارد مجلس شده اند و از پدیده های جالب 
این است که در منطقه ای مثل استان چهارمحال وبختیاری 
سه نماینده داریم که هر سه تخصص شان شیمی  است. 
همین اتفاق در بعضی جاهای دیگر هم رخ داده است، 
بنابراین عرض می کنم که کارآمدی خوبی برای مجلس 

قابل پیش بینی است.

ولی مخالفان پر و پا قرص شما به مجلس دهم راه 
نیافتند. آیا این مساله کار شما را برای اداره مجلس 
راحت تر می کند؟ به هر حال شما مخالفانی جدی در 

مجلس قبل داشتید.
در صحنه سیاسی همیشه باید انتظار مخالف داشت. 
یک آدم یا باید  بی خاصیت باشد یا وقتی اظهارنظر می کند 
طبیعتا عده ای هم با او به مخالفت می پردازند. این مبنای 
کار ما نباید باشد. من به خاطر دارم زمانی امام خمینی 
)ره( فرمودند: »اگر یک وقت مخالف دیدید و نسبت به 
او بدبین نشدید این مهم است.« این یک نکته اساسی در 
زندگی سیاسی امروز ایران است. فرد باید تمرین کند تا با 
غلبه بر خودش این حال را پیدا کند. در مورد همه کسانی 
که می گویید مخالفتی با من داشتند، در خیلی جاها نیز 
با هم موافقت داشتیم. آن طور نبود که یک جاده کاملا 
یکطرفه باشد؛ بنابراین این موضوع مهمی  برای سبک و 
سنگین کردن کار مجلس نیست که از طریق آن بگوییم 

چقدر کارآمد بوده است. مهم آن است که نمایندگان چقدر 
کارآمد هستند و ذهن جوالی برای اداره کشور دارند.

در موضوع ریاست مجلس بین شما و اصلاح طلبان 
قبل از انتخابات هیات رئیسه موقت و بین انتخابات 
هیات رئیسه موقت تا انتخابات هیات رئیسه دائم چه 
اتفاقی افتاد؟ در واقع آیا آنها با شما رایزنی داشتند؟ 
رایزنی برای ریاست مجلس؟ اینکه با هم بنشینید و 

به توافقی درباره جایگاه های مختلف برسید؟ 
خیر.

یعنی پیغامی هم به شما ندادند؟
گاهی افراد می آمدند و می گفتند ما می خواهیم راجع 
به این موضوع مذاکره کنیم ولی آدم احساس نمی کرد که 
یک پشتوانه مأموریتی درستی دارند. تا این دو سه روز آخر 
مانده به رای گیری که آقای دکتر عارف تماس گرفتند و 
گفتند: »سه نفر از طرف ما می آیند برای مذاکره«، گفتم: 
»برای چه چیزی مذاکره کنند؟«، آقای عارف گفتند: »برای 
هیات رئیسه«. من هم به دوستان فراکسیون ولایت گفتم 
نماینده ای از هر گرایش انتخاب کرده و با نمایندگان آنها 
صحبت کنند. چون فاصله زمانی تا رای گیری کم بود، همه 
کارها شکل گرفته بود. ظاهرا آن آقایان پیشنهادی دادند 
و پیشنهادی هم اینها دادند، گویا نتوانستند آن پیشنهاد 

فراکسیون ولایت را مورد توجه قرار دهند. 

اصلاح طلبان  سمت  به  را  مجلس  ترکیب  الان 
می دانید یا اصولگراها؟

فکر می کنم این مجلس، شکل متفاوتی از مجالس 
گذشته دارد. در واقع شبیه هیچ کدام از مجالس گذشته 
نیست. به همین دلیل گاهی هم که مقایسه می کنند، 
دارای  برای خودش  دهم  تامی  نیست. مجلس  مقایسه 
دارند،  آن حضور  در  اصلاح طلبان  است. هم  یک مدلی 
هم اصولگراها و هم افرادی که به عنوان مستقل به مجلس 
فراکسیون های  از  متفاوت  نگاه شان  مستقل ها  آمدند. 
اصولگرا و اصلاح طلب است ولی در کل مجلس، مجلسی 
ولایی است. مجلسی است که با تدابیر رهبری خودش را 

هماهنگ می کند.

یعنی رگه های مجلس ششم را در آن نمی بینید؟
اصلا  یعنی  ندیدم،  من  باشد.  اگر  البته  کم،  خیلی 

سنخیتی با مجلس ششم ندارد.

با مجلس پنجم چطور؟
با مجلس پنجم هم متفاوت است. در شرایط امروز یک 
نوع بلوغ سیاسی در گروه های سیاسی به وجود آمده که 
رفتارهای تندروانه نداشته باشند و موضوعات را به صورت 
مستقل به عنوان یک پدیده مورد توجه قرار دهند. اگر فرض 
شود در مسائل عمده امروز جامعه ما که مساله اقتصاد 
با یکدیگر  اول است، فکر می کنم همه سلایق  موضوع 

هم نظر هستند. یا فکر می کنم در اینکه باید مجلسی آرام و 
کارآمد تشکیل دهیم، هر سه جریان متحد هستند. شاید 
در بعضی موضوعات اختلاف نظرهایی باشد و شاید هم 
موضوعاتی در ذهن شان وجود داشته باشد اما واقعیت این 
است که اکنون اولویت کشور را پرداختن به آن موضوعات 
نمی دانند. ما باید این مساله را مورد حمایت قرار دهیم که 

روی مسائل اصلی کشور تمرکز داشته باشیم.

شایعه ای بود که آقای دکتر روحانی تمایل دارند 
که شما رئیس مجلس بمانید. سوالم این است که آیا 

واقعا دولت از ریاست شما حمایت کرد؟
من فکر می کنم این حرف، حدس و گمان است. دولت 
اعلام کرد موضعی ندارد و این کار درستی بود. مجلس اگر 
بخواهد مستقل باشد، دولت ها نباید در انتخاب نمایندگان 
و در انتخاب هیات رئیسه دخالت داشته باشند. این تصمیم 
آقای روحانی و دولت یازدهم برای عدم دخالت، سنجیده و 

درست بود. ما هم چیزی ندیدیم. 

مجلس  رئیس  دولت  حمایت  بدون  شما  یعنی 
شدید؟

من یک نکته را باید همین جا بگویم. این قیل و قال های 
تاثیر  مجلس  داخل  در  خیلی  مجلس  بیرون  سیاسی 
نمی گذارد. اتفاق درستی هم هست که تاثیر نگذارد. علتش 
هم این است که این افرادی که نماینده شدند، خودشان از 
یک نخبگی سیاسی برخوردارند. بالاخره در رقابت با تعداد 
زیادی پیروز شدند، بنابراین یک زرنگی در کارشان دارند. 
برخی تصور می کنند اگر رسانه ها جنجال کنند، خیلی روی 
اراده نمایندگان تاثیر می گذارد. من در این سه دوره ای که 
در مجلس بودم، همیشه با این پدیده مواجه بودم که قبل از 
انتخابات هیات رئیسه، از بیرون فضاسازی می شد ولی واقعا 
اثرش را در مجلس ندیدم یا اگر هم بود خیلی کم بود. چون 
نمایندگان خودشان از یک پیچیدگی سیاسی برخوردارند 
که این مسائل را حلاجی کنند؛ بنابراین فکر می کنم بهتر 
هم این بود که پس از تشکیل مجلس، یک آرامشی در 
کشور باشد، چون انتخاب هیات رئیسه یک مساله بیرونی 
نیست، یک مساله درون پارلمانی است. رایزنی عیبی ندارد 
اما اینکه جنجال و فضاسازی کنند، خیلی معقول نبود. به 
همین دلیل هم من سکوت کردم و هرچه بحث راجع به 
هیات رئیسه مجلس شد من حرفی نزدم. چون این کار را 
قبول ندارم. فکر می کنم یک سازوکار درونی دارد و باید از 

همین سازوکار استفاده شود.

از نواب رئیسی که انتخاب شدند راضی هستید؟
سابق  از  را  اینها  من  هستند،  خوبی  برادران  بله 
سابقه  و  هستند  سنجیده ای  و  خوب  افراد  می شناسم. 
در  پزشکیان  آقای  با  دوره  دو  هم  دارند.  قوی  پارلمانی 
مجلس بودم و کاملا به سلوکش آشنا هستم و هم دکتر 
مطهری را بیشتر از دیگران می شناسم. او فردی سنجیده و 
لایق است؛ اما ویژگی های منحصر به فردی هم دارد. همه 

ویژگی های منحصر به فردی برای خودشان دارند.

فکر نمی کنید در هیات رئیسه کار شما را سخت 
کند؟

من تصورم این نیست. فکر می کنم هر دو برادری که 
به عنوان نایب رئیس انتخاب شدند، هم تجربه خوبی در 
حوزه پارلمان دارند و هم فهم شان نسبت به مسائل کلان 
کشور این است که شرایط کشور احتیاج به یک همگرایی 
باشند  داشته  عقاید مختلف  افراد  اینکه  دارد.  آرامش  و 
اشکالی ندارد، معتقدم مجلس باید تبلور بیرون، از نظر 
صحنه سیاسی باشد و این خوب است که صداهای بیرون 
در داخل مجلس شنیده شود. در واقع مهم این است که 
مسائل کلان را ببینیم و متناسب با آن، مجلس را به کار 
گیریم تا مسائل کشور حل شود. این روش را باید پیگیری 

کنیم. 

و  موقت  هیات رئیسه  بین  آرا  تحلیل  یک 
هیات رئیسه دائم وجود آورد که می گوید شما کمک 
کردید که آقای مطهری نایب رئیس مجلس شود، آیا 

واقعا این گونه بوده است؟
خیر، فکر می کنم آرای آقای مطهری و آقای دهقان 
خیلی به هم نزدیک بود؛ یعنی در هیات رئیسه موقت نیز 
2 یا 3 رای تغییر می کرد، شاید جای آنها عوض می شد؛ 
بنابراین تغییر نایب رئیس دوم در این حد خیلی عجیب 
نبود کمااینکه درباره بقیه هم رخ داد. اصلا کافی است 10 
نفر در مجلس حضور پیدا نکنند آرا جا به جا می شود. سفر 
آقای روحانی به ارومیه هم بود، یک عده ای هم مشکلی 
داشتند و در روز انتخابات هیات رئیسه دائم نیامدند؛ به 
عبارت دیگر عدد حضار هم در صحن علنی روز رای گیری 
برای انتخابات هیات رئیسه سال نخست مثل روز انتخابات 
هیات رئیسه موقت نبود. مجموع این عوامل زمانی که آرا به 

هم نزدیک است بر نتیجه تاثیر می گذارد.

بعد  به   88 سال  از  اصولگرایان  با  شما  رابطه 
پرفراز و نشیب بوده است. جبهه پایداری نسبت به 
شما منتقد شد و در جریان بررسی برجام انتقادها 
ادامه یافت اما انتخابات هیات رئیسه مجلس دهم 
نشان داد که رابطه شما و جبهه پایداری به نوعی 
مجلس  انتخابات  از  قبل  از  است.  شده  بازسازی 
شورای اسلامی شروع کنیم، یعنی زمانی که ائتلاف 
اصولگرایان شکل گرفت، آیا از شما برای حضور در 

ائتلاف اصولگرایان دعوت شد؟
بله اما دیروقت دعوت کردند.

آقای دکتر حدادعادل از شما دعوت کردند؟
خیر.

آقای موحدی کرمانی؟
بله. ایشان دعوت کرد.

استدلال شما برای نرفتن چه بود؟
من نمی خواهم نقدی به کار آن آقایان وارد کنم. ولی 
تحلیلی از شرایط داشتم که فکر می کردم این آرایش موفق 
نیست. به آنها هم حدود 8 ماه پیش وقتی نمایندگان 
جامعه روحانیت مبارز اینجا تشریف آوردند صریح گفتم. 
من گفتم فکر می کنم »صحنه سیاسی داخل کشور با 
مختصات فعلی باید مورد ارزیابی قرار گیرد، این آرایشی 
که در حال شکل گیری است متناسب با شرایط نیست.« 
منتها این یک رای بود. شاید سایر دوستان آرای دیگری 
داشتند چون آن راه را انتخاب کردند، من خیلی موافق 
این نبودم، به همین دلیل نمی خواستم صدمه ای هم از این 
قضیه بخورند، بنابراین به آقای موحدی کرمانی گفتم »چون 
جایگاه روحانیت را در انقلاب اصیل می دانم، از شخص شما 

حمایت می کنم ولی کاری به آرایش ندارم.«

فکر می کنید به همین دلیل فهرست اصولگرایان 
در تهران شکست خورد؟

حداقل تلقی من از گذشته این بود. نمی گویم حتما به 
این دلیل شد. شاید بعضی حوادث دیگری رخ داد. شاید 
برخی سیاست های تبلیغی و برخی مسائل دیگری که 
بیرون از اراده آنها بود موثر شد ولی تحلیل من هم دال بر 

این بود که اینها توفیق زیادی نخواهند داشت.

همان زمان خبری آمد که شما در جلسات چهار 
نفره شرکت می کنید. آنجا بنا بود ائتلافی با آقایان 

ناطق، مقتدایی و ولایتی انجام بدهید؟
ائتلاف نبود. ما می خواستیم جریان دیگری را به وجود 
بیاوریم. معتقدم بودم آن کار می توانست خیلی علاج کند 
چون متناسب با شرایط فعلی کشور بود. ما می توانستیم 
یک مشی عقلایی را برای اداره کشور پیگیری کنیم اما به 

دلایل مختلف بعد از مدتی نتوانستیم ادامه دهیم.

شما در مدت حضورتان در پارلمان با دو دولت 
کار  روحانی  دکتر  آقای  و  احمدی نژاد  دکتر  آقای 
کرده اید. لطفا بفرمایید چه نقطه ضعفی میان این 
دو دولت مشترک بوده، ضمن اینکه بفرمایید وجه 
تمایز این دو دولت برای شما در چه مولفه هایی قابل 

مشاهده بوده است؟
فکر می کنم این دو دولت مورد اشاره خیلی با هم نقطه 
مشترک ندارند. ممکن است در اینکه بخواهند مشکلات 
کشور را حل کنند هدفگذاری یکسانی داشته باشند ولی 
راه های شان خیلی متفاوت است. دولت قبلی واقعا از یک 
آشفتگی در تصمیم گیری برخوردار بود. فکر می کنم مشی 
خیلی دقیقی را مخصوصا در حوزه اقتصادی دنبال نکرد. 
قانون گریزی زیادی داشت، به طوری که ما در هیأت تطبیق 
به یک رقم غیرقابل تصوری در رد مصوبات دولت رسیدیم 
و مجبور بودیم آن مصوبات را رد کنیم بعد که تبعیت 
نمی کردند مجبور شدیم یک قانون دیگری بگذرانیم؛ یعنی 
ما با یک پدیده عجیب و غریبی مواجه بودیم. نکته دیگر 
آنکه دولت گذشته آشفتگی سیاسی را دامن می زد. اگر 
رئیس یک خانواده خودش تحریک کننده باشد با وجودی 
که در خانواده روابط عاطفی وجود دارد خانواده به هم 
می ریزد. در حکومت روابط عاطفی وجود ندارد، اگر رئیس 
و  دسته بندی ها  به  کشور  کند،  کار  تحریک آمیز  دولت 
اختلافات زیادی می رسد و حتما آشفتگی سیاسی ایجاد 
می شود. در دولت فعلی ما اینها را خیلی نداریم یا خیلی کم 
داریم. از نظر قانون گرایی دولت آقای روحانی خیلی مقید 
است. شهادت می دهم که کار هیأت تطبیق ما کساد است. 
مصوبات هیأت دولت که می آید با قانون منطبق است. شاید 
موارد جزئی که اعلام می کنم خلاف قانون است یکی دو 
مورد در ماه باشد حال آنکه در دولت قبل موقعی می شد 
که 17-16 مورد را رد می کردیم. از نظر ایجاد آرامش هم 
تلاش آقای روحانی و دولت شان این بود که ایجاد آرامش 
کنند و این کمک می کند که ذهن ها روی مساله اصلی 
کشور متمرکز شود؛ بنابراین به نظرم دو جنس دولت است 
و خیلی با هم متفاوتند. در مجموع خیلی باید به مغزم فشار 

بیاورم که نقطه مشترک پیدا کنم.

در حوزه روابط بین قوا، در ماه های آخر دولت 
آقای  و  شما  بین  روابط  از  خوبی  خاطرات  دهم، 
رابطه  بپرسم  می خواهم  ندارد.  وجود  احمدی نژاد 

حضرتعالی با آقای دکتر روحانی چگونه است؟
خوب است.

با ایشان راحت تر کار می کنید؟
بله ما مشکلی نداریم، یعنی مسائل مان را به نحو عقلایی 
با هم مطرح می کنیم، منتها اگر جایی اختلاف هم داشته 

باشیم، مسیر، مسیر گفت وگوی عقلانی است.

از جریان های سیاسی  بعضی  از سوی  تحلیلی 
به مولفه هایی که ذکر می کنند  بنا  وجود دارد که 
کابینه آقای دکتر روحانی را نیازمند  ترمیم می دانند 
فضای  که  می گویند  هم  را  این  حال  عین  در  اما 
مجلس قبل برای تغییرات مساعد نبود. به نظر شما 
با تغییر مجلس ممکن است آقای روحانی تصمیم به 
 ترمیم کابینه بگیرد؟ و آیا اساسا شما نیازی به ترمیم 

کابینه در سال آخر دولت یازدهم می بینید؟
نداشت،  دولت  با  مخالفتی  خیلی  هم  قبل  مجلس 
مجلس  غالب  وجه  آمد  که  هم  یازدهم  دولت  کابینه 
البته مخالفان سرسخت هم بودند. الان  همراهی کرد. 
هم ممکن است باشند. در این جهت نمی خواهم بگویم 
خیلی فرق عمده ای وجود دارد اما اینکه سوال شد آیا 
دولت احتیاج به  ترمیم دارد، می گویم شاید داشته باشد 
برای اینکه به هر حال نیروهای تازه نفس بتوانند بیایند و 
کار را بهتر انجام دهند. البته گفت وگوی جدی با آقای 
روحانی نداشتم. بعد از انتخابات فرصتی نشد که با ایشان 
خیر.  یا  تصمیمی  دارند  چنین  ببینم  و  کنم  صحبتی 
یازدهم  را در سال آخر دولت  امور  تدبیر  بستگی دارد 
چگونه می خواهند انجام دهند. البته صرف تغییر اهمیت 
ندارد مهم این است، فردی که می آید قابلیت های بهتری 

در کار نسبت به فرد قبلی داشته باشد.

به نظر شما  ترمیم کابینه در کدام حوزه ممکن 
است اتفاق بیفتد؟

نمی دانم  من  است.  مختلف  نظرها  لاریجانی:  دکتر 
رئیس جمهور در چه بخشی می خواهد تغییر دهد. بعضی 
نمایندگان نظرشان این است که در حوزه اقتصادی باید 
همگرایی بیشتری در کابینه به وجود آید. قدری به تعبیر 
عامیانه تر پرگازتر باید در مساله اقتصادی حرکت کنند. 
بخشی هم روی مسائل دیگر نظراتی دارند. باید با آنها 

صحبت کنیم تا جمع بندی مشترکی داشته باشیم.

برگزار  ریاست جمهوری  انتخابات  آینده  سال 
خواهد شد، بنابراین یک سال آینده از این حیث 
برای آقای دکتر روحانی بسیار مهم تلقی می شود. 
شما باتوجه به شناختی که از فضای سیاسی کشور 
دارید، این احتمال را چقدر قوی می دانید که آقای 
دکتر روحانی، اولین رئیس جمهور تک دوره ای ایران 
باشد؟ در واقع سوالم این است که چه مولفه هایی 

موثر است که آقای روحانی موفق شود یا نشود؟
خیلی این احتمال را قوی نمی بینم. آقای روحانی روی 
هم رفته در مسیر درستی در حال حرکت است. البته فکر 
می کنم در حوزه مبارزه با رکود و ایجاد رونق در تولید باید 
شتاب بیشتری داشته باشند و این یک نقطه نقص دولت 
فعلی است. در زمینه اجرای توافق هسته ای و ثمراتش 
نیز یک مقدار پافشاری و تلاش بیشتری داشته باشند و 
مقداری جسورانه تر در این زمینه ورود کنند، والا مشکلی 
ندارند. در عین حال برای قضاوت در این مورد زود است. 
اینکه سوال شد برخی احتمالش را زیاد می دانند که آقای 
می گویم  باشد،  یک دوره ای  رئیس جمهور  روحانی  دکتر 
خیر، من احتمالش را زیاد نمی دانم ولی شرایط آینده خیلی 

می تواند تعیین کننده باشد.

شما نامزد انتخابات ریاست جمهوری نمی شوید؟
خیر، برنامه ای ندارم.

نظر شما درباره نامزدی آقای احمدی نژاد چیست؟
فکر نمی کنم در ایران خیلی جاذبه ای داشته باشد، آنها 
که دو دوره رئیس جمهور بودند دوباره به صحنه بیایند. 

مخصوصا آنکه خیلی تجربیات موفقی هم نداشته باشند.

صلاحیت  تایید  احمدی نژاد  آقای  است  ممکن 
نشود؟

این را باید از آیت الله جنتی بپرسید.

علی لاریجانی:

نامزدی »احمدی نژاد« جاذبه ای برای مردم ندارد
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از خداوند در باره بندگان او و سرزمین هایش 
پروا كنید؛ زیرا شما حتىّ در باره زمین ها و 

چارپایان نیز مسئولیت دارید

دوشنبه - 17خردادماه 1395 - سال نوزدهم - شماره  4018

نامحــرمانه
تکذیب نامه موگرینی به ظریف

 گفته می شود: سخنگوی وزارت خارجه خبر منتشر شده در برخی از رسانه ها مبنی بر نامه فدریکا 
موگرینی به محمدجواد ظریف در ارتباط با برجام را تکذیب کرد. حسین جابری انصاری در گفت وگو با 
ایسنا با بیان این که برخی از جریان های سیاسی و رسانه ای برای طرف های مقابل دولت و ملت ایران 
نسخه پیچی می کنند و به آن ها در مورد نحوه برخورد و تعامل با ایران راه و چاه نشان می دهند افزود:  
متاسفانه درماندگی و استیصال برخی از افراد و رسانه ها در ایران به آن چنان درجه ای رسیده اند که جعل 
خبر می کنند و در این اخبار دروغ به بیگانگان راهنمایی می دهند که چه پاسخی به ایران بدهند. برخی 
از سیاست مداران و رسانه ها در ایران به درجه ای از انحطاط رسیده اند که با انتشار اخبار جعلی در حکم 
راهنما برای بیگانگان در نحوه تعامل با دولت ایران عمل می کنند. این مقام مسئول در وزارت خارجه ضمن 
اظهار تاسف از این موضوع خاطرنشان کرد: برخی تندترین و انقلابی ترین شعارها را مطرح می کنند، اما 
در حالی که کشور در یک رویارویی سنگین سیاسی و دیپلماتیک با بیگانگان جهت پیشبرد منافع ملی 
و دفاع از حقوق ملت ایران قرار دارد اخبار جعلی منتشر می کنند و در حکم راهنما برای بیگانگان جهت 
چگونگی تعامل با ایران نقش ایفا می کنند. بر اساس این گزارش در روزهای اخیر برخی از سایت های 
خبری مدعی شدند که موگرینی یک ماه پیش در نامه ای به محمدجواد ظریف در ارتباط با برجام اعلام 
کرده است، ما به همه تعهدات مان طبق برجام عمل کردیم و اگر هنوز برای شما مشکلی در حوزه مالی و 
بانکی باقی مانده جزو تعهدات ما در برجام نبود. ما و آمریکا بیش از آن چیزی که انجام دادیم، تعهدی در 
برجام نداشتیم. مابقی تحریم ها باقی مانده با قدرت اجرا می شود، اگر ایران خواهان کاهش بیشتر تحریم ها 

است باید امتیازات بیشتری بدهد.

جولان سیگار در فیلم های سینمایی ایران
 گفته می شود: معاون اجتماعی وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: میزان استعمال 
دخانیات در نقش بازیگران مرد، چهار برابر و در بازیگران زن فیلم های سینمایی کشور، 10 برابر شده است. 
محمد هادی ایازی روز یکشنبه در جلسه ستاد کشور مبارزه با دخانیات در وزارت بهداشت این مطلب را 
به استناد بررسی و تحلیل محتوا روی 300 فیلم برتر سه دهه گذشته کشور عنوان کرد. ایازی، افزود: در 
فرایند این تحقیق، هر سال 10 فیلم برتر، ارزیایی و تحلیل محتوا شده است. وی ادامه داد: این بررسی 
نشان داد که میزان استعمال دخانیات در فیلم های ایرانی در دهه دوم نسبت به دهه اول در نقش مردان، 
2 برابر و در نقش زنان، چهار برابر بیشتر شده است. معاون وزیر بهداشت گفت: این بررسی، همچنین نشان 
می دهد که میزان استعمال دخانیات در فیلم های دهه سوم مورد بررسی نسبت به دهه اول در نقش 
مردان، چهار برابر و در زنان، 10 برابر بیشتر شده است. وی افزود: نگرانی وزارت بهداشت این است که این 

مساله در دهه چهارم نسبت به گذشته به مراتب بدتر شود. 

مصیبت  مهم خانواده های ایرانی
 گفته می شود: وزیر بهداشت، اعتیاد و مصرف قلیان و سیگار را مصیبت مهم خانواده های ایرانی خواند 
و در عین حال از حضور کم رنگ سازمان صداوسیما و وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی انتقاد کرد. سیدحسن 
هاشمی در جلسه ستاد کشوری کنترل و مبارزه با دخانیات با اشاره به استفاده هشت میلیون نفر در کشور 
از مواد دخانی، اظهار کرد: چرا صداوسیما این مصیبت را نشان نمی د هد. 80 درصد مواد افزودنی به توتون 
قلیان ها که روز به روز جوانان و نوجوانان از آن بیشتر استقبال می کنند، سرطان زا است. بنزن موجود 
در این قلیان ها نیز طی سه سال باعث ایجاد سرطان می شود. آب قلیان هم هیچ تاثیری در سم زدایی 
ندارد و عوارض آن متوجه مصرف کننده و اطرافیان او خواهد شد. هر وعده قلیان به اندازه 5 تا 10 پاکت 
مصرف سیگار ضرر دارد. هاشمی در ادامه اظهار کرد: سیگار و موادمخدر اسلحه هستند و بیشتر از آن آدم 
می کشند، چرا نمی شود جلوی قاچاق آن را گرفت؟ اگر قاچاق درست نشود اقتصاد مقاومتی نیز شعار است.

سرقت كاشی های یکی از زیباترین مساجد ایران
 گفته می شود: بخشی از کاشی کاری مسجد نصیرالملک شیراز به عنوان زیباترین مسجد تاریخی 
ایران به سرقت رفت و این اتفاق انتقاد کارشناسان از نحوه مراقبت از این بنا را برانگیختبه گزارش مهر، 
خبر برای کارشناسان و دوستداران بناهای تاریخی بسیار عجیب بود، کاشی کاری های مسجد نصیرالملک 
به سرقت رفته است. مسجد تاریخی که درست وسط شهر و در یکی از پرترددترین نقاط شیراز قرار دارد. 
مسجد تاریخی که همه با انعکاس نور شیشه های رنگی به روی ستون های تاریخی بنا آن را می شناسند 
و حالا بخشی از کاشی های ورودی مسجد به سرقت رفته است. مسجد تاریخی که اتاق نگهبانی اش تا 
ورودی مسجد فقط دو متر فاصله دارد و مردم نمی دانند چطور می شود متولیان امر که حتی به  یک نفر 
بدون بلیط اجازه ورود به بنا را نمی دهند اما در بیخ گوششان، کاشی ها به سرقت برود. مسجد نصیرالملک 
یکی از بی نظیرترین مساجد تاریخی ایران به شمار می رود؛ و سرقت پنج کاشی آن شنبه صبح مشخص 

شده است.

محافظ همسر بشار اسد ترور شد
 گفته می شود: پایگاه العربیه نت مدعی شد که محافظ همسر رئیس جمهور سوریه در دمشق ترور 
شده است. به گزارش میزان به نقل از پایگاه شبکه العربیه روز یکشنبه مدعی شد: علاء مخلوف، محافظ 
اسماء همسر بشار اسد رئیس جمهوری سوریه، طی یک عملیات نظامی در دمشق پایتخت این کشور ترور 
شد. العربیه نت به نقل از آنچه منابع آگاه خوانده نوشت: محافظ همسر بشار اسد از طریق یک خودروی 
بمب گذاری شده کشته شده است. این در حالی است که کروهی موسوم به جنبش آزادیبخش علویان 
بدون اشاره به جزئیات عملیات، مسئولیت ترور علاء مخلوف را به عهده گرفته است. علاء مخلوف از اهالی 

شهر معیربان از توابع شهرستان قرداحه و نزدیکان خانواده اسد به شمار می رود.

پیشنهاد قرائتی برای تعیین نمره »نماز«
 گفته می شود: حجت الاسلام والمسلمین قرائتی با اشاره به اینکه خوب است مدیران و معلمانی 
که از محبوبیت خاصی برخوردار هستند و الگوی دانش آموزان هستند آموزش ارائه نماز ببینند، گفت: 
در ارزشیابی مدارس برای نماز نیز نمره ای تعیین کنید. رئیس ستاد اقامه نماز کشور افزود: برخی دانش 
آموزان به این علت نماز نمی خوانند که پدر و مادرشان در خانه نماز نمی خوانند خوب است که مدرسان 
انجمن های اولیا و مربیان در آموزش های خود زمانی را برای اشاعه و ترویج نماز اختصاص دهند. وی 
گفت: هیچ اهرمی نیرومندتر از نماز برای مقابله با آسیب های اجتماعی نداریم و لازم است به نقش نماز در 

جلوگیری از آسیب های اجتماعی توجه شود.

كدام روحانی حقوق 100 میلیونی دارد؟!
گفته می شود: امام جمعه اصفهان در خطبه های نماز جمعه 14 خرداد 1395 و در سالروز رحلت رهبر 
فقید انقلاب اسلامی گفت:برخی از مردم زمانه ما نیز مانند قوم حضرت موسی شده اند. هر کار خوبی را به 
نام خودشان تمام می کنند و هر کار نادرستی را به روحانیت نسبت می دهند."حجت الاسلام طباطبایی نژاد 
به عنوان نمونه گفت: " کدام روحانی حقوق 100 میلیونی گرفته که مردم این چنین می گویند؟ در حالی 
که روحانی به همان حقوق 300 هزار تومانی بسنده می کند."امام جمعه اصفهان ادامه داد: "هر گاه نیاز بوده 
حضور روحانیون در صحنه بسیار بیشتر از مردم عادی بوده است. فراموش نکنید که یك ششم از روحانیت در 
جنگ تحمیلی به شهادت رسیدند. آیا یك ششم عوام در جنگ شرکت کردند؟"طباطبایی نژاد گفت: یکی از 
آگاهان حوزه اقتصاد و صنعت می گفت از 60 دستگاه خودرو میلیاردی در کل دنیا 45 مورد آن متعلق به 

ایرانی هاست. چه کسانی این پول های هنگفت را خرج می کنند؟

گاف مشترك یک كانال جعلی و روزنامه جوان
گفته می شود: روزنامه جوان در شماره دیروز خود به ملاقات انجام نشده عارف با تاجزاده واکنش 
نشان داد و نوشت اینکه مدیران نظام جمهوری اسلامی به این دیدار بروند و اصرار بر نمایش تصاویر آن 
داشته باشند، نوعی دهان کجی به نظام و تصمیمات آن و نوعی اعتراض نهفته به زندانی بودن این محکوم 
امنیتی است. انتشار تصاویر امثال عارف و سیدصفدر حسینی و برخی از افراد دیگر با خانم های بدحجاب 
و باحجاب در این ملاقات تأمل برانگیز است. بنا براین گزارش در حالی روزنامه جوان به ملاقات عارف با 
تاجزاده واکنش نشان داده است که تا به امروز چنین ملاقاتی انجام نشده است و عکسی که روز گذشته 
در فضای مجازی منتشر شد متعلق به سال گذشته و زمانی است که تاجزاده به مرخصی آمده بود. با 
این حال با پیگیری های روزنو از هیت رییسه فراکسیون امید مشخص شد که این فراکسیون هیچ کانال 
رسمی نداشته است و کانالی که تحت عنوان فراکسیون امید فعالیت می کند جعلی می باشد و توسط 
تعدادی از عوامل ستاد انتخاباتی راه اندازی شده بود که دیگر کار آن به پایان رسیده است و مدیریت آن 
هیچ ارتباطی با فراکسیون امید ندارد.لازم به ذکر است ابتدا این کانال جعلی اقدام به درج عکس دکتر 

عارف با تاج زاده کرده بود!

نماینده بیکار شده پایداری، مجری تلویزیون می شود
گفته می شود: بیژن نوباوه که به مجلس دهم راه نیافت بار دیگر به صدا و سیما باز می گردد. تهیه 
کننده برنامه »ماه نشان« گفت:  اجرای این برنامه بر عهده حاج حسین یکتا و بیژن نوباوه خواهد بود. پیام 
ابراهیم پور با اشاره به تولید برنامه »ماه نشان« ویژه ماه مبارک رمضان در شبکه افق اظهار کرد: این برنامه 

شامل بخش های مختلف و با محوریت موضوع خدمات اجتماعی ساخته می شود.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( 
استان قم با بیان اینکه قمی ها روزانه 30 
میلیون تومان صدقه می دهند، گفت: طی 2 
ماهه امسال در قم 18 میلیارد و 125 میلیون 

و 332 هزار ریال صدقه جمع آوری شد.
عبدالله جلالی ظهر یکشنبه در نشست 
از  یکی  گفت:  رسانه  اصحاب  با  خبری 
برنامه هایی که از ابتدای ماه مبارک رمضان 
در دستور کار قرار دارد اطعام و افطاری به 

فقرا، محرومین و ایتام است.
وی گفت: از اقدامات انجام گرفته در 
کالا  بن  توزیع  افطاری،  و  ایتام  خصوص 
زندگی  محل  نزدیک  فروشگاه های  از 
خانواده های تحت حمایت، توزیع سبد کالا 
توسط خیرین و نیکوکاران بابت اطعام و 
افطاری، برپایی سفره های افطار در مساجد، 
تالارها و اماکن عمومی توسط بانیان و توزیع 
غذا درب منازل خانواده های تحت حمایت با 
کمک خیرین و بانیان است. مدیرکل کمیته 
کمک  صورت  در  کرد:  عنوان  قم  امداد 
خیرین و نیکوکاران به 21 هزار و 600 نفر 
اطعام و افطاری داده می شود و همچنین 
تحت  دونفره  و  نفره  یک  خانواده های  به 
پوشش کمیته امداد 100 هزار تومان و به 
خانواده های بالای دو نفر بالای 150 هزار 

تومان بن و سرانه کالا داده می شود.
از  درصد   40 به  کرد:  اظهار  وی 
خانواده های تحت حمایت در رده اول بن 

و سبد کالا توزیع می شود که بخشی از آن 
تهیه شده و از روزهای اول ماه رمضان در 

اختیار خانواده ها قرار می گیرد.
جلالی ابراز کرد: پیش بینی می شود 
اطعام  برای  ریال  که حداقل 25 میلیارد 

خانواده های تحت حمایت پرداخت شود.
خیرین  همکاری  با  کرد:  عنوان  وی 
پایگاه هایی در مساجد، مراکز نیکوکاری، 
مقدس  مسجد  و  مطهر  حرم  اطراف 
جمکران و محل برگزاری نماز جمعه ایجاد و 
کیسه هایی به نام همیار مولا در درب منازل 
و مغازه ها توزیع می شود. مدیرکل کمیته 
امداد امام خمینی )ره( قم با بیان اینکه سال 
گذشته در ماه مبارک رمضان برای اطعام و 
افطاری فقرا مبلغ 9 میلیارد و 600 میلیون 
ریال کمک شده است، افزود: کمک های 
امسال  طی  رمضان  مبارک  ماه  از  قبل 
نشان دهنده افزایش خوب کمک ها در این 
ماه خواهد بود. وی ادامه داد: یکی از خیرین 
هفته گذشته 2 میلیارد ریال بن برای کمک 
به خانواده های تحت حمایت تقدیم کرده 
است. جلالی با اشاره به اجرای طرح اکرام 
ایتام افزود:  هدف از اجرای این طرح حامی 
یابی برای ایتام زیر 18 سال است که خیرین 
می توانند با سرانه ماهیانه 30 هزار تومان در 

این طرح شرکت کنند.
وی ادامه داد: بیشتر حامی یابی در ماه 
مبارک رمضان برای ایتام در روز 21 ماه 

رمضان در میدان آستانه خواهد بود.
مدیرکل کمیته امداد استان قم اضافه 
کرد:  در حال حاضر 2 هزار و یک یتیم زیر 
و 574 حامی  هزار  توسط 17  18 سال 
حمایت می شوند اما 25 یتیم در استان 
قم حامی ندارند و برای هزار و 600 یتیم 
نیز مهلت حمایت حامیان به اتمام رسیده 
آن ها  برای  مبارک رمضان  ماه  در  باید  و 
حامی یابی شود به گونه ای که یکسان سازی 
میان تمام ایتام داشته باشیم. وی با اشاره 
به اجرای طرح محسنین افزود: این طرح 
امسال برای فرزندان زیر 18 سال غیر یتیم 
اجرایی می شود. جلالی بیان کرد: از آنجایی 
که خانواده های غیر یتیم مشکلات بسیاری 
دارند و آمارشان از ایتام بالاتر است این اقدام 
با توان مضاعفی اجرایی می شود تا بتوانیم 
برای تمامی فرزندان غیر یتیم زیر 18 سال 
هم حامی یابی کنیم. وی ادامه داد: در این 
طرح هر حامی می تواند با حداقل 30 هزار 
تومان کمک کند. مدیرکل کمیته امداد امام 
خمینی )ره( استان قم بیان کرد: در حال 
حاضر پنج هزار و 900 فرزند غیر یتیم در 
استان قم وجود دارد که تنها 794 نفر از 
آن ها حامی دارند و باقی آن ها فاقد حامی و 

نیازمند کمک مردم هستند.
وی با اشاره به اجرای طرح شفا افزود: 
حامی یابی برای خانواده های تحت حمایت 
که دارای بیماری های صعب العلاج هستند 

اجرایی می شود که این طرح از سال های 
قبل آغاز شده است. جلالی بیان کرد: در 
حال حاضر تنها 200 بیمار صعب العلاج 
داریم که نیازمند حامی یابی هستند که 
یک  از  بیش  یک  هر  برای  داریم  تلاش 
حامی داشته باشیم. وی گفت: هزار و 64 
بیمار صعب العلاج تحت پوشش کمیته 
امداد هستند که 200 نفر نیز فاقد حامی 
می باشند. مدیرکل کمیته امداد استان قم 
عنوان کرد: طرح مفتاح الجنه توسط خیرین 
و مسئولان برگزار می شود که در این طرح 
روزانه بین 10 تا 20 خانواده در ماه مبارک 

رمضان پوشش داده می شود.
وی اظهار کرد: غرفه و بازارچه عرضه 
تحت  خانواده های  تولیدی  محصولات 
حمایت در نیمه دوم ماه مبارک رمضان برپا 
می شود. جلالی با بیان اینکه در روز قدس 
کمک های مردم به مردم مظلوم فلسطین 
جمع آوری می شود، افزود: زکات فطره در 
پایان ماه مبارک رمضان توسط کمیته امداد 
دریافت خواهد شد. مدیرکل کمیته امداد 
امام خمینی )ره( قم با بیان اینکه طی 2 
ماهه سال جاری مجموعاً 18 میلیارد و 125 
میلیون و 332 هزار ریال صدقه پرداخت 
شده است، افزود: مردم قم روزانه بالغ بر 30 
میلیون تومان صدقه می پردازند که نسبت 
به مدت مشابه سال قبل هشت درصد رشد 

داشته است.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم خبر داد:

مردم قم روزانه 30 میلیون تومان صدقه می دهند

اخبـــار
در ایام تعطیلات نیمه خرداد صورت گرفت:

بهره مندی 39 هزار خودرو از خدمات 
در پارکینگ های زائر و ضلع شرقی

معاون شهردار قم با اشاره به ارائه آمار استفاده از ظرفیت پارکینگ ها در 
ایام نیمه خرداد گفت: در روزهای 13 تا 15 خرداد 24 هزار و 925 دستگاه 
خودرو از پارکینگ زائر و 14 هزار و 120 دستگاه خودرو از پارکینگ شرقی 

استفاده کردند.
علیرضا قاری قرآن با اشاره به خدمات ارائه شده درایام سالگرد ارتحال امام 
خمینی و یوم الله 15 خرداد بیان کرد: از سوی واحدهای زیرمجموعه معاونت 
شهرسازی و امورزیربنایی شهرداری قم خدمات قابل توجهی با تلاش شبانه 
روزی همکاران ما به زائران ارائه شد. وی با اشاره به خدمات ارائه شده در بخش 
حمل و نقل و ترافیك بیان کرد: در روز 13 خرداد تردد 58 هزار و 108 خودرو 
در عوارضی آزاد راه قم – تهران، تردد 24 هزار و 512 خودرو در رمپ ورودی 
میدان 72 تن و تردد 19 هزار و 572 خودرو در بلوار زائر به ثبت رسید. معاون 
شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم با اشاره به آمار ثبت شده در روز 14 
خرداد اظهار کرد: در این روز تردد 46 هزار و 227 خودرو در عوارضی آزاد 
راه قم – تهران، تردد 23 هزار و 832 خودرو در رمپ ورودی میدان 72 تن 
و تردد 15 هزار و 448 خودرو در بلوار زائر ثبت شد. وی افزود: همچنین در 
روز 15 خرداد نیز شاهد ثبت تردد 30 هزار و 607 خودرو در عوارضی آزاد 
راه قم – تهران، تردد 17 هزار و 769 خودرو در رمپ ورودی میدان 72 تن 
و تردد 14 هزار و 371 خودرو در بلوار زائر بودیم. قاری قرآن در ادامه به ارائه 
آمار استفاده از ظرفیت پارکینگ ها در این ایام اشاره کرد و گفت: در روزهای 
13 تا 15 خرداد 24 هزار و 925 دستگاه خودرو از پارکینگ زائر و 14 هزار 
و 120 دستگاه خودرو از پارکینگ شرقی استفاده کردند. وی در ادامه به 
عملکرد سازمان تاکسیرانی قم اشاره کرد و افزود: در این ایام سازمان تاکسیرانی 
ضمن برپایی ستاد خدمات رسانی در پارکسوار شمالی، به وسیله 200 دستگاه 
تاکسی اقدام به جابه جایی مسافران به حرم مطهر کرد. معاون شهرسازی و 
امور زیربنایی شهرداری قم سرویس دهی به مسافران و زائران در ایام 14 و 15 
خرداد به وسیله 150 دستگاه تاکسی ون از میدان 72 تن به هسته مرکزی 
شهر، سرویس دهی 300 دستگاه تاکسی ون از حرم مطهر به مسجد مقدس 
جمکران و... را از دیگر خدمات ارائه شده در این بخش دانست. وی در ادامه به 
اقدامات انجام شده از سوی سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم اشاره 
کرد و گفت: توزیع نقشه های راهنمای زائر، تامین 600 جایگاه پارك اتوبوس در 
پارکسوار شمالی، تامین آب شرب و یخ ویژه زائران، کنترل ترافیکی و امنیتی 
پارکسوار، آماده سازی 50 چشمه سرویس بهداشتی، ایجاد ایستگاه گمشدگان 
و خدمات رسانی به 15 نفر در این خصوص و... از جمله اقدامات انجام شده 
بوده است. قاری قرآن اضافه کرد: همچنین در بخش فرهنگی نیز ایستگاه 
فرهنگی با هدف پاسخگویی به شبهات دینی در محل پارکسوار شمالی 
فعال شد و علاوه بر توزیع 6 هزار بسته فرهنگی در بین کاروان ها، نسبت به 
فضاسازی محیطی متناسب با ایام سالگرد ارتحال امام و 15 خرداد نیز اقدام 
شد. وی در پایان از تلاش ها و خدمات مدیران و پرسنل خدوم حوزه حمل و 
نقل شهرداری قم تقدیر کرد و گفت: امیدواریم که بتوانیم در عرصه خدمت 
رسانی به زائران و مجاوران کریمه اهل بیت )س( تلاشی بیشتر داشته باشیم.

سرپرست سازمان فرهنگی هنری ورزشی شهرداری قم خبر داد:

برگزاری چهارمین نمایشگاه بزرگ 
قرآن و عترت در قم

برگزاری  از  قم  شهرداری  ورزشی  هنری  فرهنگی  سازمان  سرپرست 
چهارمین نمایشگاه بزرگ قرآن و عترت با مشارکت اداره  کل فرهنگ و ارشاد 

اسلامی استان خبر داد.
سیدرسول موسوی نژادیان با بیان اینکه در نظر داریم برنامه های ماه مبارک 
رمضان را با قوت و قدرت بیشتری نسبت به دوره های گذشته برگزار کنیم، 
اظهار کرد: مهم ترین اقدام، برگزاری چهارمین نمایشگاه بزرگ قرآن و عترت 
است که با مشارکت سازمان فرهنگی هنری ورزشی شهرداری قم و اداره  کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی برگزار می شود. وی خاطرنشان کرد: این نمایشگاه از 
اول تا 15 ماه رمضان برگزار می شود و هر شب از ساعت 21:30 تا 1:30 بامداد 
به ارائه خدمات و عرضه محصولات می پردازد. سرپرست سازمان فرهنگی، 
هنری و ورزشی شهرداری قم با اشاره به بخش های مختلف در نمایشگاه گفت: 
این نمایشگاه شامل رسانه های دیجیتال قرآنی، نشر مکتوب، مؤسسات و مراکز 
فعال قرآنی، بخش هنری و صنایع دستی، علمی و فرهنگی، کودک و نوجوان، 
استیج و برگزاری مسابقات است. وی یادآور شد: برنامه های متنوع فرهنگی و 
برگزاری کارگاه های تخصصی مانند نقد فیلم، نقد کتاب، رونمایی از آثار جدید، 
شعرخوانی، اجرای تئاتر و پرده خوانی از دیگر برنامه های پیش بینی شده در 
این نمایشگاه است. موسوی نژادیان عنوان کرد:  ارائه خدمات گسترده ورزشی 
با محوریت ورزش های همگانی در 11 رشته و چهار ایستگاه فعال با مشارکت 
برنامه های   از دیگر  اداره کل ورزش و جوانان  و  استان  هیأت های ورزشی 
پیش بینی شده است. وی با اشاره به برنامه های دیگر شهرداری قم ویژه ماه 
مبارک رمضان گفت: حمایت از برنامه های فرهنگی قرآنی، در ماه رمضان که از 
سوی مراکز مختلف فرهنگی برگزار می شود از دیگر اقدامات این سازمان است.

مدیرعامل سازمان زیباسازی، بهسازی و نوسازی اطراف حرم:

ایجاد دفاتر نوسازی در منطقه یك قم 
پیگیری می شود

مدیرعامل سازمان زیباسازی، بهسازی و نوسازی اطراف حرم حضرت 
فاطمه معصومه )س( گفت: در ماه جاری ایجاد دفتر نوسازی محله باغ پنبه و 

یکی دیگر از محله های مهم منطقه یك شهری قم پیگیری می شود.
علیرضا خاکی، با بیان اینکه شهرداری های مناطق هشت گانه شهر قم در 
رفع مشکل بافت فرسوده مشارکت مناسبی دارند، اظهار کرد: تشکیل دفاتر 
نوسازی و شوراهای مورد نیاز در این راستا با مشارکت بخش خصوصی در 
دستور کار مدیران شهرداری قرار می گیرد و آموزش ها و تجربیات مورد نیاز 
در این مورد طی دوره های مختلف به آنها انتقال داده می شود. وی اضافه کرد: 
تکمیل فاز نخست محله چهل اختران، ساماندهی گذرآقا سید حسن، بهسازی 
آب  انبار لب چال و گذر شاه حمزه، مطالعات میدان شهید مطهری و بست شرقی 
حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه )س( از اولویت های سازمان زیباسازی، 
بهسازی و نوسازی اطراف حرم حضرت فاطمه معصومه )س( شهرداری قم 
در سال جاری است. وی اجرای دوره های آموزشی برای مسؤولان و مردم در 
راستای اصلاح بافت فرسوده را از دیگر اقدامات این سازمان در سال جاری 
برشمرد و ادامه داد: در ماه جاری ایجاد دفتر نوسازی محله باغ پنبه و یکی دیگر 
از محله های مهم منطقه یك شهری قم پیگیری می شود. وی با تاکید بر اینکه 
مسؤولان شهری قم علاوه بر اصلاح بافت فرسوده باید حفظ اماکن تاریخی را 
مورد توجه قرار دهند، مطرح کرد: بازسازی، بهسازی و نوسازی برخی از نقاط 
شهری حساسیت های خاصی را برای مردم و مسؤولان به دنبال دارد به همین 
علت باید در این راستا نسبت به ابعاد مختلف اجتماعی، فرهنگی و تاریخی 

اماکن شهر قم نگاه ویژه داشته باشیم.

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم عنوان کرد:

صرفه جویی 30 درصدی هزینه 
تولید کارخانه آسفالت

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم گفت: جهت اجرای پروژه 
گازرسانی به کارخانه های تولیدی آسفالت نزدیك به 12 میلیارد ریال هزینه 

شده است. 
محمدتقی نادعلی، با بیان اینکه سازمان توسعه و عمران شهرداری سال 
گذشته برای تامین زیرساخت های مورد نیاز کارخانه های تولیدی آسفالت 
اقدامات لازم را انجام داده است، اظهار کرد: جهت تامین سوخت فسیلی این 
کارخانه از زمان ثبت نام در سایت تا تحویل سوخت مورد نیاز نزدیك به 25 روز 
زمان نیاز داشت که با اجرای این پروژه از اتلاف وقت جهت خرید و تامین سوخت 
مورد نیاز جلوگیری بعمل آمده است. وی با اشاره به اینکه مجموعه کارخانه های 
سازمان توسعه و عمران شهرداری قم در 10 ساعت کاری نزدیك به سه هزار تن 
آسفالت را تولید می کنند، تصریح کرد: با اجرای پروژه گازرسانی به کارخانه های 
تولیدی آسفالت نزدیك به 30 درصد در هزینه های تولید صرفه جویی شده و 
کاهش قابل توجهی داشته است. مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری 
قم از خرید چهار دستگاه ماسه ساز و استقرار آنها در کارخانه آسفالت یاد کرد 
و ادامه داد: سال گذشته برخی مصالح سنگی شکسته را خریداری می کردیم 
که از نظر کیفی و قیمت مطلوب نبوده اما اکنون مصالح خام را خریداری کرده 
و خردایش  و تفکیك لازم انجام می شود. وی خاطرنشان کرد: سال گذشته 
پژوهشکده محلی را با حضور کارشناسان مجرب در کارخانه آسفالت ایجاد کرده 
که اکنون در حال تولید آزمایشی آسفالت های رنگی و آسفالت های بازیافتی است 
و امیدواریم با این اقدام بتوانیم بازیافت آسفالت را در سطح شهر قم اجرایی کنیم.

شیرازی  مکارم  آیات  حضرات   
های  باصدوربیانیه  همدانی  نوری  و 
و  آزار  کردن  محکوم  جداگانه ضمن 
قابل  غیر  و  پاکستان  شیعیان  اذیت 
برخورد  خواستار  آن  دانستن  تحمل 
گونه  این  با  پاکستان  دولت  جدی 
حوادث ناگوارو غیر عاقلانه که وحدت 

مسلمین را به خطر می اندازد شدند

آیت الله مکارم شیرازی:
اشغال اراضی شیعیان از سوی 
دولت پاکستان حیرت آور است

آیت الله مکارم شیرازی در بیانیه 
ای با هشدار به آزار و اذیت شیعیان 
چه  هر  امیدواریم  گفتند:  پاکستان 
زودتر مسئولین دولت پاکستان برای 
جلوگیری از این کارهای غیر عاقلانه که 

وحدت مسلمین را به خطر می اندازد اقدام کند. به گزارش 
خبرگزاری »حوزه« بیانیه حضرت آیت الله مکارم شیرازی در 
درباره حوادث ناگوار اخیر پاکستان که از سوی دفتر معظّم له 

منتشر شد بدین شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

اخبار ناگوار و بسیار تأسف باری این روزها از پاکستان 
به گوش می رسد. شیعیان در مناطق مختلف مورد اذیت 
و آزار قرار گرفته و حتی گاه نیروی انتظامی به مجالس آنها 
حمله ور شده و به آنها آسیب رسانده است؛ و نیز گفته می 
شود از سوی دولت و نهادهای وابسته به دولت دست به 
اشغال اراضی متعلق به شیعیان زده اند. این حرکت جدید 
ضد شیعه در پاکستان سبب شده که گروه زیادی از شیعیان 
دست به اعتصاب غذا بزنند و حال بعضی از آنها گفته می 
شود وخیم است. این حرکت جدید در پاکستان بسیار حیرت 
انگیز است به خصوص از سوی عوامل دولت. ما سعی داریم 
بهترین روابط دوستانه و برادرانه را با دولت و ملت پاکستان 

داشته باشیم اما این کارها که از سوی تکفیری ها و عوامل 
وهابی دنبال می شود برای شیعیان جهان مخصوصا شیعیان 
ایران قابل تحمل نیست. امیدواریم هر چه زودتر مسئولین 
دولت پاکستان برای جلوگیری از این کارهای غیر عاقلانه که 
وحدت مسلمین را به خطر می اندازد اقدام کند؛ و نیز مجامع 
جهانی باید به این فاجعه رسیدگی کند و برای پایان دادن به 

آن اقدام سریع نمایند. والسلام علی من اتبع الهدی

آیت الله نوری همدانی:
دولت پاکستان برای پایان دادن به حوادث اخیر 

علیه شیعیان فورا اقدام کند
الله نوری همدانی در بیانیه ای تصریح کردند: به مقامات 
پاکستانی و نیز سازمان های جهانی تاکید می کنیم فورا برای 
پایان دادن به حوادث دردناک اخیر اقدام عاجل انجام دهند. 
به گزارش خبرگزاری »حوزه« متن بیانیه حضرت آیت الله 
نوری همدانی نسبت به حوادث اخیر در کشور های اسلامی 
و به خصوص آزار  و اذیت شیعیان پاکستان بدین شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
اقصی  از  اخباری  فراوان  تاسف  با 
نقاط جهان اسلام به گوش می رسد 
که عده از مردم مظلوم مورد ظلم ستم 
آنها  راس  در  استعمارگران  و  کاران 
آمریکای خبیث، صهیونیسم بین الملل 
و ایادی منطقه ای آنان قرار گرفته اند. از 
کشور پاکستان گرفته که شیعیان شان 
مورد ظلم و ستم افراد تکفیری قرار 
گرفته اند تا مردم مظلوم فلسطین. از 
سوی دیگر شیعیان مظلوم بحرین که 
این روزها مورد بدترین هجمه حاکمان 
مستکبر که مدال نوکری آمریکا را به 
گردن انداخته اند، قرار گرفته اند که 
مشمول نقض آشکار حقوق بشر است 
و نمونه بارز آن افزایش دوران زندان 
شیخ سلمان از چهار سال به 9 سال 
می باشد. از دیگر سو فرقه های تکفیری و داعشی در عراق 
و سوریه مشغول وارد کردن لطماتی جبران ناپذیر به چهره 
اسلام عزیز می باشند. ضمن توصیه به همه مسلمانان اعم از 
شیعه و سنی به وحدت و همدلی، نسبت به جنایاتی که در 
عراق، پاکستان، بحرین، یمن و سوریه و فلسطین برقرار است 
هشدار می دهیم و به سران استکبار می گوییم دوران ظلم 
و ستم، بی عدالتی و نا برابری به سر خواهد آمد و ان شاءالله 
بزودی زود طومار همه شما برچیده خواهد شد و به ایادی 
منطقه ای شان نیز می گوییم دست از نوکری مستکبران و 
استعمار گران بردارند و از مسیر ناحقی که برای خود اختیار 
کرده اند برگردند و به دفاع از مظلومان عالم بپردازند. به 
مقامات پاکستانی و نیز سازمان های جهانی تاکید می کنیم 
فورا برای پایان دادن به حوادث دردناک اخیر اقدام عاجل 

انجام دهند.
والسلام علیکم و رحمه الله و برکاته

حسین نوری همدانی

حوادث ناگوار علیه شیعیان پاکستان قابل تحمل نیست

هشدار مراجع نسبت به آزار شیعیان پاکستان

آخرین مهلت ارائه 
الکترونیکی اظهارنامه 
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حداکثر تا پایان خردادماه
 سال جاری است. 
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